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Отличие Наглост Трансфер

Стр. 18

Андрей Даниел с наградата
„Владимир Димитров-Майстора”

Стр. 2

В НОИ си раздали близо
7 млн.лв. бонуси

Стр. 23

Левски продава тийнейджъра
Христо Попадийн в Италия

Стр. 11

Виктор Атанасов за затишието
на скандала с фонда за наука

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Увереност

Медведев: Русия залага
на високите технологии

Стр. 10

Политика

БСП и ДПС с 6 условия
за нов Изборен кодекс

Стр. 2
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Сто хиляди държавни
служители в Словения за-
почнаха стачка (стр.10). В
защита на своите доходи.

Минималната работна
заплата в тази страна е
784 евро. Средната пък е
1634 евро.  Не е ясно защо
стачкуват. Това са много
добри пари.

У нас ние не стачкува-
ме. Освен ако изобщо не
ни плащат.

Българските доходи са
пълна мистерия. Защо
словенците произвеждат
два пъти повече от нас, а
получават пет пъти по-
вече? Това е фундамента-
лен въпрос. Никой не иска
да отговори.

Има ли сила, която да
накара българските поли-
тици да обяснят защо
някой, почти съсед със
сходно минало, произвеж-
да само два пъти повече,
а получава пет пъти по-
вече от нас? Явно парите
отиват някъде. Това
някъде обаче не са хора-
та, които живеят на за-
плата. Къде отиват?

Има ли сила, която да
постави този фундамен-
тален въпрос в центъра
на национално обсъждане?
Възможно ли е този въ-
прос да разтърси Народ-
ното събрание, да взриви
фейсбук, да наелектризи-
ра партийни форуми, да
разпъне по шевовете ме-
диите?

Възможно ли е да се
разтревожим или побес-
неем, че нямаме отговор?
От липсата на какви от-
говори се объркваме, на-
тъжаваме или амбицира-
ме? Кои факти ни притес-
няват?

Вчера Медведев показа
в Давос притеснение, че
поевтиняването на суро-
вини в световен мащаб
може да удари руската
икономика. Онзи ден Ердо-
ган обясняваше на народа
си, че Турция е произвела
миналата година 37 мили-
арда хляба, от които е
изхвърлила на боклука 2
милиарда... А не може на-
ция, която уважава себе
си, да има такова отно-
шение към насъщния. При-
теснен бил...

Въпрос

КРЪСТЬО ПЕТКОВ: БЪЛГАРСКИТЕ
ОБЛИГАЦИИ - ЕДИН ПЕРФЕКТЕН ГРАБЕЖ

Стр. 13

Стотици строителни работници демонстрираха по улиците на Брюксел с искания за спазване
на социалните права. Европейската федерация на строителите и дърводелците призова
ЕС да предприеме спешни действия за борба със социалния дъмпинг

Финансовият министър Си-
меон Дянков признава, че ка-
бинетът спекулира с цената
на АЕЦ “Белене”. В интервю
за Бизнес-ТАСС той обяви, че
посочената от правителство-
то цена от 10 млрд. евро не е
само за централата, а за
всички дейности, съпътстващи
нейното изграждане.

Дянков: Имаме интерес
от нови ядрени мощности
Финансовият министър призна, че цената от 10 млрд. евро не е само
за АЕЦ „Белене”, а е за всички дейности около нейното изграждане

“Искам да подчертая, че
проектът беше спрян, не за-
щото ние се страхуваме да
развиваме атомна енергети-
ка. Не. Ние имаме вече осъ-
ществени проекти в тази сфе-
ра и сме заинтересовани от
строителството на допълни-
телни мощности. В зависи-
мост от резултатите от рефе-

рендума политиката ни може
да бъде преразгледана”, каз-
ва още вицепремиерът пред
руската агенция. Дянков под-
чертава, че през ноември ми-
налата година България е
станала първата страна, под-
писала договора за “Южен
поток”.

“Работата ще започне Стр. 2

през тази година и  ще
продължи до 2015-а, когато
ще започнат първите до-
ставки на газ. Този проект
ще съдейства за укрепване-
то на бизнес отношенията
между нашите държави през
следващите три години”, за-
явява още той.

Стр. 6

Õ‡ ·ÎËÁÓ ÔÓÎÓ‚ËÌ‡Ú‡ ÓÚ ‡·Ó-
Ì‡ÚËÚÂ Ò‡ Ì‡˜ËÒÎÂÌË Ì‡‰
‰ÓÔÛÒÚËÏËÚÂ 21% Á‡ ‰ÂÍÂÏ-
‚Ë, ÔËÁÌ‡ ¯ÂÙ˙Ú Ì‡ ÒÚÓ-
ÎË˜Ì‡Ú‡ ì“ÓÔÎÓÙËÍ‡ˆËˇî.

Снимка БГНЕС
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България

Ш
Шест основни искания към управля-

ващите, свързани с промените в Избор-
ния кодекс, са представили ръководст-
вата на ПГ на Коалиция за България и
на ДПС на среща с посланиците на
страните членки на ЕС, САЩ и НАТО,
която се проведе в НС вчера. Лидерите
на двете формации Сергей Станишев и
Лютви Местан обясниха, че са поиска-
ли срещата заради безпрецедентната
ситуация, създала се в българския пар-
ламент за Изборния кодекс, когато ця-
лата опозиция напусна пленарната
зала в знак на несъгласие с поведени-
ето на управляващите от ГЕРБ.

Информирахме техни превъзходител-
ства за опита на управляващите насил-
ствено да прокарат промени в закона за
изборите, който проправя пътя за фал-
шифициране на вота, поясни след сре-
щата Сергей Станишев пред журналис-
ти. Той припомни, че ОССЕ е отправил
30 препоръки за промени в Изборния
кодекс. По думите на лидера на БСП, за
да продължат дебатите по него, опози-
цията настоява  всички членове на СИК
да получат официално заверени с под-
пис и мокър печат преписи от изборни-
те протоколи. Настояваме в Изборния
кодекс да се гарантира участие на пар-
ламентарно представените партии в
ръководствата на изборните комисии,
като в тях те да са поне зам.-председа-
тели или секретари, подчерта Станишев.

БСП и ДПС с 6 условия пред ГЕРБ,
за да има нов Изборен кодекс

Близо 7 млн. лв. допълнител-
ни възнаграждения са получи-
ли чиновниците в НОИ за цяла-
та 2012 г., показала справка,
получена от Дарик радио по
Закона за достъп до обществе-
ната информация. Средната
месечна заплата в НОИ е мал-
ко над 820 лв., а парите били
разделени на близо 4000 слу-
жители, като ръководителите
на ведомството не са получа-
вали бонуси. Средният размер

През 2012 г.

В НОИ си раздали близо 7 млн. лв. бонуси
на допълнителните стимули е
по 144 лв. месечно, а общият
размер на средствата възлиза
на повече от 6,95 млн. лв. От
НОИ уточняват, че парите са в
рамките на бюджета на инсти-
туцията, а допълнителните
възнаграждения за добре
свършена работа не са се уве-
личавали от 2009 г. Въпреки че
по закон имат право да си раз-
дадат бонуси до 30% от разхо-
дите за заплати, те са дали 17,6

на сто отгоре.
Допълнителните възнаграж-

дения в Комисията за финансов
надзор са в размер на 470 000
лв., като наградените служите-
ли са получили по около 179
лв. месечно. Ръководството не
е сред получилите бонуси. До-
ста по-голяма е сумата, разпре-
делена в МВнР. Допълнителни-
те средства за постигнати ре-
зултати са 823 500 лв. В соци-
алното министерство в начало-

то на миналата година са полу-
чени 203 000 лв. за резултати,
постигнати през 2011 г. След
промените в закона бонуси не
са получавани. Зам.-министри-
те и главният секретар са полу-
чили 11 700 лв., но те са даре-
ни. В МВР пък не са раздавани
бонуси - нито на редовите слу-
жители, нито на ръководството.

Данните от всички институ-
ции са получени по ЗДОИ. В
тях се съобщава, че в края на

миналата година 13-а заплата
или бонуси не са раздадени
никъде в посочените институ-
ции.

От ДКЕВР са отказали да
съобщят допълнителните възна-
граждения на членовете на
комисията и служителите в ад-
министрацията й, защото това
била лична информация и не
се отнасяла пряко до общест-
вения интерес към работата на
комисията.

Парламентарната асамблея на Съвета на Европа (ПАСЕ) съобщи, че ще
“продължи постмониторинговия диалог с българските власти във връзка с
реформите в съдебната система, свободата на медиите и прозрачността на
собствеността им, както и за промените в Изборния кодекс”.
ПАСЕ настоява, че административните и съдебните власти трябва да
поемат пълна отговорност за реформите и отбелязва, че “част от основните
принципи, като например независимостта на съдебната система, невинаги
са били спазвани напълно”. Относно мерките на София за борба с коруп-
цията и организираната престъпност Асамблеята посочи, че част от пробле-
мите остават неразрешени. “Липсват резултати от гледна точка на оконча-
телните съдебни решения при делата за корупция по високите етажи”.
По тази причина ПАСЕ призова България да предприеме редица мерки, с
които “да затвърди устойчивостта и необратимостта на реформите” и
подчерта, че ще продължи да следи отблизо развитията в страната.

Ръководствата на двете партии информираха посланиците на ЕС,
САЩ и НАТО за опита на управляващите да фалшифицират изборите

Настояхме пред посланиците за
пълно, а не частично наблюдение от

ПАСЕ, ОССЕ и международни
организации, заявиха Станишев и

Местан

Следващото ни условие е да се гаран-
тира участие на наблюдатели във всич-
ки фази на вота, както и да се гарантира
обжалваемост на всички актове на ЦИК.
От БСП и ДПС настояват да отпадне
предложението на мнозинството избор-
ните книжа да се съхраняват в област-
ните управи,тъй като те са доминирани
от ГЕРБ. Искаме да се прочистят
набъбналите избирателни списъци, в
които имащите право на глас са почти
колкото жителите на страната, настоя
Станишев. Той е категоричен, че в про-
тивен случай легитимността на избор-
ния процес се поставя под въпрос. Ли-
дерът на левицата смята, че дълг на
опозицията е да гарантира на хората
свободен и честно отчетен вот.

Ако ГЕРБ приемат нашите предло-
жения, ще се отпуши процесът на диа-
лог за изборното законодателство, за-
яви Лютви Местан.

Парламентът прие на първо
четене промени в Закона за
приватизация и следприватиза-
ционен контрол, които предвиж-
дат изключването на “ВМЗ-Со-
пот” от забранителния списък.
“За” гласуваха 76 депутати,
“против” бяха 8, а двама се
въздържаха. Законопроектът е
с вносители Диан Червенкондев
и група народни представители.

В мотивите се посочва, че
финансово-икономическото
състояние на дружеството е из-

СГС призна за невинен бившия председател на
Държавната агенция за бежанците Светослав Мичев
по обвинението за безстопанственост. Нарцис Дими-
тров бе признат за невинен по обвинението, че в
качеството си на длъжностно лице - бивш специалист
от агенцията, не е следил строително-монтажните
работи по сградите на агенцията. Обвинението е, че
двамата са ощетили с 43 432 лв. ведомството, като са
приели да бъде изпълнен ремонтът на дома за бе-
жанци в с. Баня. Средствата са били заплатени, но не
са извършени строително-монтажни работи.

Съдът отхвърли и гражданския иск за същата сума
търсено обезщетение за имуществени вреди, както и
този за присъждане на законната лихва върху съща-
та сума. Присъдата може да се обжалва.

На въпрос как ще оцени сегашното състояние на
търговско-икономическите отношения между нашите
страни, Симеон Дянков коментира, че търговските
отношения между България и Русия през последните
три години значително са се подобрили, за което
свидетелствало удвояването на стокообмена.

“Когато говорят за отношенията между нашите
страни, обикновено се фокусират върху енергетиката.
В действителност съществуват редица други области,
които са неотменима част от нашите търговско-ико-
номически отношения. Например България изнася за
Русия хранителни стоки: вино, месо, плодове и зелен-
чуци, сирена, електротехника. Русия от своя страна
доставя оборудване за нашата химическа и нефтохи-
мическа индустрия”, анализира още Дянков.

ПАСЕ ПРОДЪЛЖАВА С
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Юлия КУЛИНСКА

Дянков призна,
че кабинетът...
От стр. 1

Изключиха „ВМЗ-Сопот” от забранителния
списък за приватизация

ключително тежко и при обявя-
ване в несъстоятелност е твърде
вероятно работниците и служи-
телите изобщо да не получат
възнагражденията си, а заводът
да бъде разпродаден “на пар-
че”. Започването на нова про-
цедура трябва да се предхожда
от приемане на нова стратегия
за приватизация на ВМЗ, пише
още в мотивите.

В тях се казва, че за реали-
зиране на такава процедура са
нужни поне 8-9 месеца, в които

дружеството няма възможност
да функционира, без да трупа
нови задължения, вкл. и лихви
по вече натрупаните. Заради
това единственият възможен
начин за ускоряване на проце-
са по раздържавяване е изваж-
дането на дружеството от забра-
нителния  списък. Новата про-
цедура ще бъде от компетенци-
ите на АПСК, чиито управлява-
щи и контролни органи ще
бъдат отговорни за критериите
по приватизацията.

След дискусия, продължила повече от 3 часа, Све-
тият синод в пълен състав одобри за легитимна пре-
писката с делегатите от Софийската епархия за Па-
триаршеския избирателен събор на 24 февруари.
Документите на Софийската епархия бяха одобрени
с девет гласа “за” и три - “против”: на Великотърнов-
ския митрополит Григорий, на Плевенския митропо-
лит Игнатий и на Пловдивския митрополит Николай,
посочи митрополит Йосиф. Одобрени били и делега-
тите от Софийската епархия за Патриаршеския изби-
рателен събор - шестимата клирици, четиримата ми-
ряни, както и по един монах и една монахиня от епар-
хията. Така делегатите от Софийската епархия ще са
общо 12, заедно с тях общият брой на всички деле-
гати за събора на 24 февруари ще е 142-ма.

СИНОДЪТ ОДОБРИ
ДЕЛЕГАТИТЕ ЗА
ПАТРИАРШЕСКИЯ
СЪБОР

ОПРАВДАХА СВЕТОСЛАВ
МИЧЕВ И НАРЦИС
ДИМИТРОВ  ЗА
БЕЗСТОПАНСТВЕНОСТ

Снимка Мариета ТОМОВА

НА ВЪРХОВНИЯ КОМИТЕТ НА СЪЮЗА
НА ТРАКИЙСКИТЕ ДРУЖЕСТВА В БЪЛГАРИЯ

Съюзът на тракийските  дружества в България като най-
старата и най-голяма неправителствена организация се обръ-
ща към всички неправителствени организации и граждани,
към всички тракийци, да се включат в първото в най-новата ни
история допитване до народа. Като обществено-патриотична
организация СТДБ се бори да запази и укрепи енергийния
суверенитет на страната и затова ще даде своя глас за по-
нататъшното развитие на ядрената ни енергетика. Не можем
да допуснем да станем енергийно зависими от когото и да
било, в т.ч. и от Република Турция, и затова нека се възполз-
ваме от първата възможност чрез пряката демокрация да
решим един от съдбовните въпроси за България.

ВК на СТДБ

Призив
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Цитат на деняЦитат на деня

‘ КОНСТАТАЦИЯ И ПРОГНОЗА НА РУМЕН ОВЧАРОВ

ÃÅÐÁ îñòàâè Áúëãàðèÿ îò òúìíàòà
ñòðàíà íà Åâðîïà, íî òîâà
ùå ïðîäúëæè ñàìî îùå íÿêîëêî ìåñåöà

Стенограми от заседанията на кабинета “Станишев”
отпреди повече от 4 години са обичайното четиво на премиера.

Това се потвърди и вчера, когато Борисов цитира избрани откъси
от 23 октомври 2008 г. Четенето отново бе само пред оператори

и фоторепортери, които обичайно не задават въпроси

еждинният доклад е
фалшив, пълен с под-
менени факти, и е из-
работен от слаби, но
предани на властта

Документът е изработен от слаби, но предани на властта актьори,
заяви Петър Димитров

Юлия КУЛИНСКА

трябва АЕЦ, достатъчни ще са
ТЕЦ-овете. Спекулирате с цена-
та, безопасността и енергийната
ефективност, защото изпълнява-
те поръчка срещу националните
интереси на България”, коменти-
ра независимият депутат Георги
Терзийски.

Целта на междинния доклад
е да повлияе объркващо на хора-
та преди референдума, заяви
лидерът на “Атака” Волен Сиде-
ров. Той напомни, че цената на
тока, която продават американ-
ските ТЕЦ “Марица изток” 1 и 3,
е изключително висока и нама-
ляването й може да стане само
чрез построяването на новата
атомна централа.

Останаха броени дни до ре-
ферендума и не се знае преми-
ерът какво решение ще вземе
събота сутринта, заяви Рамадан
Алтай от ДПС. Вие не знаете как
да гласувате, защото 76 депута-
ти искате да гласувате “за”, а
днес мълчите и не искате да
кажете, че сте против, обърна се
той към колегите си от ГЕРБ.

Председателят на комисията
Диан Червенкондев заяви, че
азходите по проекта до сега са
от държавния бюджет, нокоми-
сията няма да спре, нищо няма
да бъде скрито и ако се налага,
документацията ще бъде изпра-
тена в прокуратурата.

Независимо от аргументите
на опозицията НС прие междин-
ния доклад с 88 “за”, против бяха
16, а 8 се въздържаха.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
ност вашият лидер да отреже
лентичката на проекта “Белене”,
обърна се Димитров към депута-
тите от ГЕРБ. “След 100 години
няма да има и помен от вас, но не
оставяйте с проклятието на
българския народ, че сте ликви-
дирали българската енергетика”,
призова той управляващите.

Анкетната комисия в НС няма
друга роля, освен да замаже ис-
тината за проекта, заяви Румен
Овчаров. Тя не разследва нищо
освен 4 поръчкови доклада на
Агенцията за държавна финансо-
ва инспекция, категоричен е той.
Според Овчаров те не представ-
ляват и 1% от цялата информация
за проекта. “Ние не обсъждахме
какво правиха управляващите по
проекта 4 години. Не получихме
информация защо беше отказа-
но руското финансиране и дого-
вора с “Росатом” и защо не си
поискахме парите от Русия”, от-
беляза Овчаров. “Гледахме цирк,
на който един бивш руски ми-
нистър, изгонен за нелоялност,
доведен от един бивш български
посланик, дойдоха да ни разкри-
ят позицията на Русия по проек-
та Белене”, коментира Овчаров.
Бог да пази България от енер-
гийната политика на ГЕРБ,
допълни Овчаров.

“Ако планът ви е населението
да стане 2 милиона, тогава не ви

Надявам се да видим оставката на
началника на НСО ген. Коджейков на
заседанието на КСНС, заяви вчера депу-
татът от БСП Ангел Найденов, който про-
чете декларация на ПГ на Коалиция за
България, с която започна пленарното
заседание вчера. Има цяла поредица от
обстоятелства и факти, които подлежат на
изясняване и това са действията на гар-
довете на НСО, отсъствието на униформе-
ни полицаи, тяхната забавена реакция,
отговорността на министъра на вътреш-
ните работи, уточни Найденов.

Изразяваме нашата силна тревога от

60% ще гласуват с “да” на референдума, а
40% ще отблежат “не” в бюлетината, сочи
проучване на НЦИОМ, проведено между 16
и 20 януари. В сравнение с ноември 2012 г.,
в края на януари 2013 г. НЦИОМ регистрира
по-високи дялове на хората, които опреде-
лят информираността си като “висока” или
“средна”. Определящите информираността
си по темата като “ниска” за същия период
намаляват с осем пункта - от 36% на 28%,
показва допитването. От него се разбира, че
за последните три месеца напълно неинфор-
мираните и незаинтересовани от темата
намаляват почти двойно. 11% от пълнолетни-
те българи са посочили, че целенасочено и
активно търсят информация по темата за
референдума. По данни на изследването
като високоинформирани за референдума
се смятат хората с високи доходи, столича-
ните, високообразованите респонденти и
мъжете. Към 20 януари готовност да участ-
ват в референдума декларират между 27%
и 37% от пълнолетните българи.

Бившият министър-председател
Симеон Сакскобургготски призова
гражданите да участват в референду-
ма. Той разпространи в интернет-стра-
ницата си становището си за предсто-
ящото допитване.

 “На 27 януари предстои да се про-
веде първият в демократичната исто-
рия на България референдум. Това е

Левицата очаква оставката на шефа на НСО
Юлия ИВАНОВА опита за покушение върху лидера на ДПС

Ахмед Доган, поясни Найденов, който из-
рази съжаление, че не е постигнато съгла-
сие НС да излезе с обща декларация,
осъждаща насилието над Ахмед Доган в
събота. Това беше нападение срещу ли-
дер на партия с изключително тежки по-
следици и за България, и за българския
политически живот. Страната ни попадна
във фокуса на информационния поток
именно със сцените на насилие. Опитът за
покушение е шокиращ. Това беше полити-
ческо покушение и случилото се не може
да бъде омаловажавано, поясни Найде-
нов. По думите му нападението срещу
Доган е в някаква степен покушение сре-

щу демокрацията и срещу всеки един от
българските граждани. ПГ на Коалиция за
България и БСП категорично го осъждаме
и отхвърляме, подчерта депутатът. “С изум-
ление наблюдаваме опит този тежък ин-
цидент да бъде омаловажаван и дори да
се появяват опити за злорадство. Самораз-
правата е недопустима, но, отхвърляйки
насилието, нека да не подменяме тезата и
да поставяме покушението в ъгъла. Призо-
ваваме компетентните държавни органи и
служби да предоставят възможно най-
бързо и пълно цялата информация за слу-
чилото се, да се въведе ред при поднася-
нето на информацията на това престъпле-
ние”, отбеляза Найденов.

ДПС отново настоя за нови експерти-
зи и на оръжието, и на боеприпасите на
нападателя Октай Енимехмедов. Експер-
тизите да се осъществят с участието на
европейските институции, призова ли-
дерът на движението Лютви Местан от
парламентарната трибуна. Той упрекна
тези, които не се разграничават до-
статъчно от опитите да се разменят пози-
циите на нападателя и жертвата. Местан
е категоричен, че става въпрос за опит за
политическо убийство. Нито етническата
принадлежност на нападателя, нито кри-
миналното му минало са основания да се
променя толкова бързо квалифицирането
на деянието, подчерта Местан.

НЦИОМ: Сакскобургготски призова да се гласува
пряка форма на демокрация. Акт, кой-
то е един от символите на граждан-
ското общество и подпомага неговото
развитие. Това е белег на доверие на
обществото към самото себе си”, пише
в изявлението си Сакскобургготски.

Сакскобургготски коментира, че
още от древни времена референдумът
е ценна формула за достигане до ре-

шения по важни въпроси. “Защото това
решение се взима не от депутатите,
не от министрите, а от самите нас -
гражданите. Отговорността за резул-
тата е изцяло наша, на обществото”,
каза той.

Бившият министър-председатял за-
яви, че ще гласува и се надява това да
направи и мнозинството.

“За нас АЕЦ “Белене” означава бъдеще, на пред-
стоящия референдъм ще гласуваме с “да”. Това заяви-
ха добричлии при разговор с председателя на Об-
щинския съвет на БСП Владимир Калчев и зам.-пред-
седателя Генади Ганчев вчера. Общинският съвет из-
даде специален вестник “Референдум”, където специ-
алисти, сред които и бившият депутат Станимир Кал-
чевски, обясняват защо е необходима новата центра-
ла и защо се спекулира толкова с цената й. В специ-
ален флайер се казва, че “Добруджа казва “ДА” на
АЕЦ Белене” - заради достъпната цена на тока, ра-
бота и доходи, технологична и социална България”.

Управляващите се опитват да саботират референдума. Конста-
тацията е на общинските съветници от БСП в Пловдив Николай
Радев, Тодор Петков и Димитринка Вакрилова. Те се позоваха
на сигнали на граждани, алармирали, че не са публикувани
списъците за гласуване на определените от закона места. В
район “Централен” под тепетата са сменени пет места за
гласуване, но хората не са информирани за това, потвърди
Вакрилова, председател на районната партийна структура.
Промяната е направена извън сроковете и гражданите не
знаят къде ще могат да упражнят вота си сега, обясни тя.
Секции няма да има в Търговската гимназия, ЦДГ “Малкия
принц”, в трите занимални помещения на ОУ “Душо Хаджиде-
ков” на ул. “Богомил”, както и в Хуманитарната гимназия,
посочи Вакрилова. Тя посъветва гражданите да потърсят
информация къде са новите секции, в които да гласуват.

ГЕРБ ОПИТВАТ ДА САБОТИРАТ
ДОПИТВАНЕТО ЗА АЕЦ

ДОБРИЧЛИИ: „БЕЛЕНЕ”
ОЗНАЧАВА БЪДЕЩЕ

Дана РУСЕВА

60% ЩЕ КАЖАТ „ДА”
НА РЕФЕРЕНДУМА
60% ЩЕ КАЖАТ „ДА”
НА РЕФЕРЕНДУМА
60% ЩЕ КАЖАТ „ДА”
НА РЕФЕРЕНДУМА
60% ЩЕ КАЖАТ „ДА”
НА РЕФЕРЕНДУМА
60% ЩЕ КАЖАТ „ДА”
НА РЕФЕРЕНДУМА

М
актьори, заяви депутатът от БСП
и бивш министър на икономиката
Петър Димитров от парламентар-
ната трибуна вчера по време на
дебатите по констатациите на
временната комисия за проверка
на данни, факти и обстоятелства
по проекта “Белене”. “Писал
Иванчо на Пенка. Има ги писма-
та на RWE, няма ги писмата на
НЕК. В тях немският инвеститор
пита:” Ще осигурите ли финанси-
ране или няма?”, обясни образно
ситуацията с намирането на ка-
шон с документи Димитров. И
после питате защо си тръгва
RWE, уточни той. “Защо Симеон
Дянков не допусна държавни га-
ранции по кредитирането на про-
екта? Защо след излизането на
RWE от него не е проведен нов
конкурс?”, продължи с въпросите
Димитров. Направихте театър с
мнимия инвеститор, обърна се той
към управляващите. Водихте ни
го в парламента, след една сед-
мица се отрекохте от него като в
“страстната неделя”, продължи
депутатът. Скъпи колеги от ГЕРБ,
пропуснахте златната възмож-

БСП:

Докладът на комисията
за „Белене” е фалшив
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На 24 януари 2013 г. се навършва
ЕДНА ГОДИНА,

откакто ни напусна

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

1931 - 2012

С много обич пазим
спомена за теб!

Поклон и почит към
достойния ти живот!

От семейството

Колективът на в. ДУМА изказва своите искрени
съболезнования на колежката Виолета Андреева
по повод загубата на съпруга й ВЛАДИМИР АНД-
РЕЕВ. Опелото ще се извърши на 25 януари от 12,30
ч. в черквата на гробищата в кв. “Малашевци”.

ад 18 000 души са ста-
нали български граж-
дани за една година.
Вицепрезидентът Мар-
гарита Попова е изда-

Над 18 000 души
станали български
граждани за година
Н

Най-много македонци са поискали да получат гражданство през 2013 г.

ла 162 указа за промени в
българското гражданство на 18
833 души. Това показва справка
от доклада за дейността на Ко-
мисията по българско гражданст-
во и българи в чужбина за пери-
ода 23 януари 2012 - 22 януари
2013 г. За този период 13 737
души са придобили българско
гражданство на основание про-
изход, 4130 - на основание роди-
тел, който е български гражда-
нин. Осем са новите българи, ко-

ито са получили гражданство
заради изключителен принос и
особени заслуги. Сред тях са
състезателка по модерен пето-
бой, медикът професор Аталай от
Израел, който получи гражданст-
вото си на специална церемония
в президентството, двама бразил-
ски футболисти от “Лудогорец”.
Гражданство са получили и две
художествени гимнастички, както
и един тенисист с арменско граж-
данство. Българин е станал за
особени заслуги и “много извес-
тен бизнесмен” от Италия, който
е разкрил 2200 работни места,
става ясно от документа.

Броят на хората, които са

придобили гражданство по обща
натурализация, е 206. 607 души
пък са възстановили гражданст-
вото си, а 136 са освободени от
него. Отменена е натурализаци-
ята на 9 лица.

Най-много хора, придобили
българско гражданство през
2012 г., традиционно са от Маке-
дония - 8185 души. Следват кан-
дидатите от Молдова, Украйна,
Русия, Сърбия, Израел - 588. 75
са лицата без гражданство - 30
от тях са от Афганистан, 15 от
Сирийската арабска република,
и др.

Отказано е българско граж-
данство на 21 души, предложе-

ни заради особени заслуги, като
петима са спортисти. Пет отказа
са по предложения за принос в
българската култура, бизнеса и
икономиката заради липса на
конкретни убедителни факти в
мотивите.

На 11 души, предложени на
същото основание поради на-
правено дарение от 50 000 лв.
до 100 000 евро, също е отказа-
но гражданство. Шест от даре-
нията са направени за проучва-
не и възстановяване на средно-
вековни църкви и манастири в
Созопол. На 160 е отказано да
им се възстанови българското
гражданство.

МЕГАДЕЛОТО
„НАГЛИТЕ”
ПРОДЪЛЖАВА
ПРЕЗ МАРТ

За да не бъдат нарушени
правата на част от подсъдими-
те по мегаделото “Наглите”,
Софийският апелативен съд от-
ложи за средата на март про-
цеса срещу групата за отвли-
чания. Ивайло Евтимов, Про-
копи Прокопиев и Даниел Ди-
митров поискаха обяснение от
съда защо не са получили от-
говор на молбата си да се за-
познаят с материалите по де-
лото. Така стана ясно, че раз-
решение е било дадено още
през юли, но тримата не са
били уведомени за това. Адво-
катът на Евтимов - Йордан
Киров, обясни, че от деловод-
ството на съответната наказа-
телна колегия се изпраща пи-
смо до затвора, с което им се
дават дати, в които дати те да
прочетат делото през това
време.  Делото “Наглите” при-
ключи на първа инстанция ми-
налия април с четири осъди-
телни и четири оправдателни
присъди. От решението на
Софийския градски съд недо-
волни се оказаха и подсъди-
мите, и прокуратурата, и жерт-
вите на групата за отвличания.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

омисията за защита
от дискриминация
установи дискрими-
нация в наредба за

Началникът на районното управление на МВР в Монтана главен инспектор
Даниел Псалтиров и полицаи от управлението обучаваха деца от детските

полицейски академии в града на техники за самозащита

К
ОПЛАКВАТ СЕ ОТ ДИСКРИМИНАЦИЯ
НА ДЕЦАТА С ХРОНИЧНИ БОЛЕСТИ

стипендии на даровити
деца, научи ДУМА от КЗД.

17-годишно момиче
печели първо място в 19-
ия национален ученичес-
ки конкурс “Родолюбие” и
получава правото да кан-
дидатства за едногодишна
стипендия, определена по
програма на МОМН. Моми-
чето обаче не може да
получи стипендията, тъй
като се обучава индивиду-
ално поради заболяване
от астма. Според наредба-
та право на такива стипен-
дии имат ученици, обуча-

ващи се в дневна форма
на обучение в държавни и
общински училища. Спо-
ред жалбоподателката
(майката на момичето) има
противоречие между пра-
вилника и наредбата: спо-
ред Правилника за прила-
гане на Закона на народ-
ната просвета на индиви-
дуална форма на обуче-
ние могат да преминават
както деца със заболява-
ния, така и даровити деца.

В уведомително писмо
от 17 януари т.г. до пред-
седателката на КЗД доц.
д-р Ана Страшимирова
министър Вежди Рашидов
посочва, че въз основа на
решението на КЗД и уста-

новената с него пряка и
непряка дискриминация е
създадена работна група
от представители на
МОМН, МК и други минис-
терства. Изготвен е проект
на постановление на Ми-
нистерския съвет за изме-
нение на Наредбата за
условията и реда за осъ-
ществяване на закрила на
деца с изявени дарби, с
което да се премахне изи-
скването кандидатстващи-
те за стипендия даровити
деца да се обучават в
“дневна форма на обуче-
ние”.  Предстои съгласува-
нето на проекта с минис-
терствата и внасянето му
в Министерския съвет.

Среща с посланика на Русия Юрий Исаков
Дружеството “Найден Геров” кани

възпитаниците на руски (съветски)
висши училища в Русия и страните на
ОНД на среща с Юрий Исаков, по-
сланик на Русия в България. Срещата
ще се проведе в навечерието на Деня

на руските студенти (Татянин ден) на
24 януари (четвъртък) от 17 ч. в Рус-
кия културно-информационен център
на ул. “Шипка” 34 в столицата, съобщи
председателят на дружеството Снежа-
на Тодорова.

Шуменската районна
прокуратура образува
досъдебно производство
срещу деветокласника
Петър Петров, който се
снима, сочейки средни
пръсти към бюста на Апо-
стола в местното СОУ “Ва-
сил Левски”. Той ще бъде
съден за хулиганство,
съобщи говорителят на
прокуратурата Орлин Куз-

абинетът благосклонно се съгласи  Минис-
терството на отбраната да продаде имот “с
отпаднала необходимост за ведомството”.
Данъчната му оценка е 4 159 925,70 лв. Те-
ренът от близо 96 дка, застроен с 14 сгради,
се намира в местността “Кокала” между Рав-
да и Несебър.

“Имотът не попада в зона по “Натура 2000”
или в други защитени екологични територии”,
подчертава правителствената пресслужба.
Щял да бъде продаден на търг, а първона-
чалната му цена щяла да е увеличената с 10
на сто данъчна оценка - 4 575 918, 27 лв.

Премиерът освободи зам.-министъра на правосъдие-
то Пламен Георгиев и го направи председател на Коми-
сията за отнемане на незаконно придобито имущество,
с петгодишен мандат от деня на попълването на състава
на комисията.

Георгиев е 36-годишен юрист, специализирал в Унга-
рия и в САЩ борба с корупцията в публичната сфера и
борба с организираната престъпност. Работил е като
следовател в Столичната следствена служба. Бил е про-
курор в Софийската районна и в Софийската градска
прокуратура, прокурор и ръководител на екип във ВКП.
Преди да бъде назначен за зам.-министър на правосъ-
дието през 2011 г., е бил заместник административен
ръководител на Специализираната прокуратура.

СЪДЯТ ДЕВЕТОКЛАСНИКА,
ПОКАЗАЛ  СРЕДЕН ПРЪСТ
КЪМ БЮСТА НА ЛЕВСКИ

дов. Обвинението пре-
движда пробация или ли-
шаване от свобода до две
години, както и обществе-
но порицание. Ако Петров
сключи споразумение с
прокуратурата, наказани-
ето му ще бъде пробация.
В понеделник той писме-
но се извини на училище-
то и подаде заявление за
напускане.

ОТНОВО ОТХВЪРЛИХА
ПРЕДЛОЖЕНИЯТА
НА „АТАКА” ЗА
НЕИЗБЕЖНА ОТБРАНА

Н
Народното събрание пак отхвърли предложение-

то на “Атака” за разглеждане на законопроект за
промени в Наказателния кодекс във връзка с въпроса
за неизбежната отбрана. Промените, за които атаки-
стите настояваха да бъдат приети, се отнасят до това
всеки, който е нападнат в дома си или е защитил
собствен или обществен интерес, което е довело до
вредоносен за нападателя резултат, да има законо-
вото право да се защити, без да има опасност от
наказателно преследване след това.

БОРИСОВ НАЗНАЧИ
НОВ ПРЕДСЕДАТЕЛ НА
КОМИСИЯТА „КУШЛЕВ”

РАЗРЕШИХА НА МО
ДА ПРОДАВА ИМОТ
КРАЙ ДЮНИТЕ

Веселка ВЕНКОВА

К
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Репортаж

АЕЦ „Белене” -
не руски москвич,
а модерна ракета
Значението на възможността всеки да изрази
позицията си на предстоящия референдум дискутираха
видинчани по покана на сдружение „Русофили”

Таско Ерменков и проф. Андрей Пантев отговориха
на всички въпроси, които вълнуваха видинчани

П
Павлета ДАВИДОВА

ред почти изцяло
пълната зала “Сим-
фониада” във Видин
сдружение “Русофи-
ли” проведе поред-

ната среща с граждани, посве-
тена на предстоящия референ-
дум за бъдещето на ядрената
енергетика в България. Кампа-
нията “Включи се и ти”, която при-
ятелите на Русия започнаха в на-
чалото на месеца, е към своя
край, а последната дискусия по
темата ще бъде в София на 25
януари. Целта на срещите, които
се проведоха като част от ини-
циативата в Шумен, Бургас,
Пловдив и Видин, е да се пови-
ши активността на българите и
те да излязат и заявят граждан-
ската си позиция дали ядрената
енергетика в България трябва да
продължи да се развива.

Заинтересуваните от диску-
сията видинчани бяха посрещ-
нати от местната група “Нова
китара”. Вечни руски песни като
“Позови меня” и “Беломорската
гара” повишиха настроението в
залата минути преди енергийни-
ят специалист Таско Ерменков и
народиният представител проф.
Андрей Пантев да излязат на
сцената, за да дадат повече ин-
формация около предстоящото
национално допитване.

От години нито един въпрос
от национално значение не е
бил подлаган на референдум,
започна встъплението си воде-
щият от БНТ Иво Христов, който
бе модератор на дискусията във
Видин. Ерменков и Пантев дадо-
ха подробни обяснения за ико-
номическите, политическите и
техническите аспекти на значе-
нието от наличие на ядрени цен-
трали в България.

“Непрекъснато изпитвахме
тягостно угнетение, че все някой
друг решава съдбата ни, че все
отвън ни предопределят какви да
бъдем, че само веднъж на 4 г.
имаме право да пуснем бюлети-
на и да изразим гласа си. Досе-
га точно това ужасно ни липсва-
ше. Ето, най-сетне има един кон-
кретен въпрос, който предопре-
деля съдбата на няколко поко-
ления”, коментира проф. Пантев.
Според него е било необходимо
да има референдуми и за много
други съдбоносни събития, но
това така и не се е случило. Про-
фесорът провокира видинчани
да му посочат народ или държа-
ва, които да са обеднели от това,
че притежават ядрена електро-
централа. Пантев подчерта, че
има достатъчно компетентни из-
точници, от които всеки заинте-
ресован може да се информира
за значението, ползите и дори
вредите от проект за нова атом-
на централа.

Сърдете се
на себе си

Така професорът коментира
варианта вотът от референдума
да е негативен. “Не се сърдете
никому, ако проявите леност и
мързел да изразите позицията си.
Ако проявите ирационален и
глупав непукизъм, никой няма да
ви е виновен”, допълни Пантев.
Той подчерта, че е хубаво, че
“Русофили” не действа подмол-
но, а е заявило своята позиция в
подкрепа на гражданското об-

Музикантите от “Мери бойс бенд”
изпълниха някои от най-добрите си парчета

Всички
слушаха
внимателно
разисква-
нията за
ядрената
енергетика

щество и правото на българите
да се произнесат по толкова
важен въпрос.

Митовете, свързани с рефе-
рендума и в частност с АЕЦ “Бе-
лене”, бяха развенчани от пред-
ставителя на инициативния ко-
митет, организирал подписката
за националното допитване Та-
ско Ерменков. Бившият шеф на
Агенцията за енергийна ефек-
тивност подчерта, че темата не
е обвързана само с политичес-
ки пристрастия. “Референдумът
бе подкрепен не само от БСП,
“Атака”, ВМРО и още много пар-
тии и политически сдружения.
Ако говорим за някава раздели-
телна линия, то тя е между на-
ционално отговорните партии,
които, дори преодолявайки ня-
кои идеологически различия, се
обединиха в името на бъдещето
и модернизацията, и между тези,
които доведоха държавата и
Видин до състоянието, в което е
в момента”, категоричен бе Ер-
менков. Според него развитие-
то на ядрената енергетика е
единствената

кауза, която може
да изведе България

от блатото

в което се намира. Енергийният
експерт бе категоричен, че из-
борът на 27 януари е между две
перспективи, които стоят пред
България - дали страната ще се
върне към миналото, или ще се
обърне модернизирана към
бъдещето.

Ерменков изтъкна, че площад-
ката в Белене е одобрена от
единствената оторизирана да се
произнесе по темата световна
агенция МААЕ и е обявена за
безопасна и подходяща за стро-
еж на атомна централа. “Няма да
караме стар руски москвич. Ще
караме съвременна руска раке-
та, която и американците използ-
ват, защото техните се поразва-
лиха малко”, коментира той, обяс-
нявайки за съвременните реакто-
ри, които са предвидени за АЕЦ
“Белене”. Ерменков бе категори-
чен, че централата е безопасна
и гарантира “светло и топло”
бъдеще на страната. Той подчер-
та, че възобновяемите източници

не бива изкуствено да се кон-
фронтират с ядрената енергети-
ка. България трябва да комбини-
ра възможностите за производст-
во на енергия, допълни експертът.
“Ядрената енергетика е нещото,
което ни поставя сред 14 най-
модерни държави, които я разви-
ват. Тук ние не сме на опашката,
а сме сред първенците”, катего-
ричен бе Ерменков.

Видинчани успяха да получат
адекватни отговори на всички
въпроси, които зададоха. Най-
голям интерес имаше относно
цената на проекта и може ли да
се гарантират печалби за Бълга-
рия от строежа на нова атомна
централа. Бъдещето на АЕЦ
“Козлодуй” също бе сред темите,
които интересуваха гражданите.

Сериозната дискусия бе по-
следвана от искрен смях и за-
бавление, предизвикани от шоу-
мена Венци Мартинов. Най-доб-
рият имитатор на Тодор Живков
успя да вдигне настроението и
да плени видинчани. Краят на ве-
черта бе поставен от група “Мери
бойс бенд”, а по-младите посе-
тители припяваха в унес тексто-
вете на най-известните й песни.

Венци
Мартинов
се
погрижи
да
разчупи
настрое-
нието в
залата

Снимки АВТОРКАТА
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Н
Деси ВЕЛЕВА

Над 46 на сто от абонатите на “Топ-
лофикация-София” са получили между
21 и 200% по-високи сметки за декем-
ври 2012 г. в сравнение със същия ме-
сец на 2011 г. Това отчете вчера
изпълнителният директор на дружест-
вото Стоян Цветанов. Сметки с до 21%
ръст, колкото беше очакваният, имат
51,36% от клиентите ни или 206 955
абоната, заяви Цветанов.

Той изнесе данните пред общински-
те съветници от комисиите по инженер-
на инфраструктура и стопанската към
Столичния общински съвет. Изслушва-
нето на шефа на парното се превърна
във фарс, след като се оказа, че в зала-
та на “Московска” 33 няма място за
всички общински съветници и много от
тях останаха по ъглите заради напълне-
ната с представители на медиите зала.
От ГЕРБ обаче отказаха да се вслушат
в предложенията на опозицията засе-
данието да се премести в по-голяма
зала или първо да се даде пресконфе-
ренция за медиите. Скандалът
продължи, след като половината чле-
нове на стопанската комисия не гласу-

ваха дневния ред с допълнителната
точка за изслушване на шефа на “Топ-
лофикация” и така на практика остана-
ха само гости на уж съвместното засе-
дание.

Въпреки необичайната ситуация
Цветанов направи отчета си и обеща
следващия месец сметките да са по-
ниски. Той се оправда, че от Столична-
та община са му дали срок до края на
месеца за предварителни данни от
проверката на сметките за декември.
Според изнесената вчера информация
почти 2 на сто от домакинствата са
получили с 200% по-високи сметки за
миналия месец. Между 51 и 100% ръст
има за 10,82 на сто от абонатите, меж-
ду 41 и 50 на сто - 6,84%, а между 31
и 40 на сто увеличение е отчетено за
10,78% от домакинствата. Само на 79
сгради е засечена над 50 на сто пови-
шена консумация на топлоенергия.

 Според Цветанов там, където има
завишение с над 21 на сто, ще бъдат

направени проверки. Нов анализ ще
има и на малките апартаменти със сил-
но завишени сметки. “Топлофикация” не
бива да става заложник на грешките
на топлинните счетоводители, заяви
Стоян Цветанов и обеща наказания, ако
такива се установят. Дружеството било
топлинен счетоводител на 355 сгради
и от тях нямало нито една писмена
жалба. Затова той призова повече або-
нати да изберат дружеството за топли-
нен счетоводител.

Това е енергия, която няма кой друг
да предостави на столичани, дружест-
вото е стратегическо, за две години
имаме над 8000 нови клиенти, заяви
още директорът на “Топлофикация”.

Вие сте в “Топлофикация” от 6 годи-
ни, имате ли спомен за този период
една трета от столичани да са имали
увеличение на сметките си с над 35%,
обърна се към Цветанов общинският
съветник от БСП Георги Кадиев. Той
отхвърли оправданието на изпълнител-
ния директор, че декември е бил много
студен и това също се е отразило на
месечните сметки. Кадиев призова Цве-
танов да си признае, че сумите са
сбъркани.

Веселка ВЕНКОВА

Цените на билетите за БДЖ
няма да поскъпват. “Нищо не нала-
га увеличение на билетите”, съоб-
щи транспортният министър Ивай-
ло Московски след правителствено-
то заседание вчера.

Основният мотив за исканото от
ръководството на БДЖ увеличение
на цените бил повишаването на
стойността на биосъставката в ди-
зела, както и увеличаването на ин-
фраструктурните такси. Но по дого-
вора с държавата такова увеличе-
ние можело да се иска след отче-
тен вече период със завишени
стойности, който да позволи да се
анализира, и на база тези разходи,
ако те не могат да бъдат покрити,
да се иска увеличение, обясни Мос-

Индексът на пазарните цени на жилищата за
четвъртото тримесечие на 2012 г. спрямо третото
тримесечие на 2012 г. е 99.3%, т.е. средното нама-
ление на пазарните цени на жилищата е 0.7%. Това
сочат данните на Националния статистически ин-
ститут (НСИ), огласени вчера.

Индексът на пазарните цени на жилищата за
четвъртото тримесечие на 2012 г. спрямо съответ-
ното тримесечие на предходната година е 98.6%,
т.е. средното намаление на пазарните цени на жи-
лищата е 1.4%.

През четвъртото тримесечие на 2012 г. спрямо
предходното е регистрирано намаление на цените
в 23 от областните градове, като по-значително е в
Кърджали и Разград - по 2.9%, и в Пазарджик - с
2.8%. Увеличение на цените е регистрирано в оста-
налите 4 областни града (Видин, Кюстендил, Бур-
гас и Русе) и в област София.

Близо 24 млн. лв. са средствата за реклама на
българския туризъм за 2013 година. Това каза замест-
ник-министърът на икономиката, енергетиката и туриз-
ма Иво Маринов по време на представянето на турис-
тически пътеводител “Опознай родния край” във Вели-
ко Търново, предаде “Фокус”. По думите на Маринов, 8
млн. лв. се осигуряват от държавния бюджет и около 16
млн. - от ОП “Регионално развитие” по мярка 3.3. 16
млн. лв. е прогнозна стойност, като след провеждане
на обществени поръчки може да се достигнат и по-
ниски нива. Приоритетните туристически пазари, по
които ще се работи през 2013 година, са няколко ка-
тегории. На първо място това са дестинациите, в които
България има утвърдени позиции, като Германия и
Русия. Така също - страните от Далечния изток - Индия,
Япония и Китай, каза още Иво Маринов.

От 21 до 200% по-високи
сметки за парно получили
46% от столичани
„Топлофикация-София” ще прави анализ на малките апартаменти със силно завишени суми

Директорът на “Топлофикация-София”
Стоян Цветанов обеща, че
топлинните счетоводители ще бъдат
наказани, ако се установят грешки

болест. Това съобщиха от Българска-
та агенция по безопасност на храни-
те (БАБХ) вчера. Днес министърът на
земеделието и храните Мирослав
Найденов и изпълнителният дирек-
тор на БАБХ Йордан Войнов ще по-
сетят селото.

Болестта засяга както домашните,
така и дивите птици, но не е опасна за

Европейската комисия замрази процеса за отпуска-
не на разрешителни за отглеждане на генномодифи-
цирани култури в ЕС до края на сегашния й мандат
през 2014 година, като реши да се търси решение
чрез преговори със страните членки, съобщи вчера
Франс прес.

Приоритет на новия комисар за здравеопазването
Тонио Борч е да поднови преговорите въз основа на
предложението на неговия предшественик. Това ще
бъде негов приоритет до края на мандата на комисията
в края на 2014-а.

Осем страни - Германия, Франция, Люксембург, Ав-
стрия, Унгария, Гърция, България и Полша, приеха от
началото на годината предпазни клаузи, за да забра-
нят отглеждането на ГМО, разрешени на техните тери-
тории. Председателят на Европейската комисия Жозе
Мануел Барозу направи всичко, за да бъдат отменени
предпазните клаузи, но правителствата гласуваха про-
тив това и той се отказа от идеята.

„Замразиха” билетите на БДЖ до изборите

Умъртвяват всички птици в кърджалийско
село заради нюкясълска болест

човека. С цел ограничаване и ликви-
диране на болестта БАБХ е предпри-
ела незабавно мерки съгласно евро-
пейското законодателство, се казва в
съобщението. Тъй като болестта при-
чинява значителни икономически за-
губи в птицевъдството, всички птици в
селото ще бъдат умъртвени, а стопа-
ните ще бъдат компенсирани за нане-
сените щети. В 3-километровата зона
около огнището ще бъде предприета
ваксинация, за да се предотврати раз-
пространението на болестта.

ЕК СПИРА ИЗДАВАНЕТО
НА РАЗРЕШИТЕЛНИ
ЗА ОТГЛЕЖДАНЕ
НА ГМО КУЛТУРИ

С 24 млн. лв. ще рекламират
българския туризъм

ковски. МТИТС за момента не при-
ема искането за увеличаване на
билетите, подчерта министрът и
повтори: “Стойността на билетите
остава такава, каквато е в момента
- повишаване на билетите в БДЖ
няма да има”.

Въпросният отчетен период бил
от 4 до 8 месеца, уточни, попитан
нарочно, транспортният министър,
което очевидно прехвърля увели-
чението на жп билетите след пар-
ламентарните избори.

ДУМА припомня, че на 9 януари
лично Ивайло Московски обяви, че
билетите за влак ще поскъпнат с
5%. Въпрос на дни е министерство-
то да вземе решение, каза тогава
министърът и обясни, че увеличе-
нието е “нефрапиращо”, като
набързо пресметна, че билетът от

София до Перник, който сега е 2
лв., ще се повиши с 10 ст.

Вчера Московски се похвали
още, че процедурата за ремонта на
пътнически вагони е приключила и
следващата седмица ще бъде под-
писан договор между ръководство-
то на БДЖ и спечелилия процеду-
рата завод. С 22 млн. лв. 177 вагона
щели да бъдат реновирани и всеки
ремонтиран ще влиза в експлоата-
ция по най-бързия начин.

С 2.7% ПОЕВТИНЕЛИ ЖИЛИЩАТА ПРЕЗ 2012 Г.
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Средната пазарна цена на жилищата за страна-
та през четвъртото тримесечие на 2012 г. е 875.14
лв./кв. метър. Най-високи са средните цени в София
- 1440.50 лв./кв. м, следвани от Варна - 1424.93 лв./
кв. м, и Бургас - 1140.43 лв./кв. метър.

Индексът на пазарните цени на жилищата за
2012 г. спрямо 2011 г. е 97.3%, т.е. средното нама-
ление на пазарните цени на жилищата е 2.7%. През
2012 г. е регистрирано намаление на цените в 22
от областните градове, като по-значително е в
Монтана - с 12.1%, Сливен - с 8.2%, и във Враца -
със 7.3%. Увеличение на цените е регистрирано в
останалите 6 областни града (Габрово, Пазарджик,
Шумен, Русе, Благоевград и Търговище).

Средната пазарна цена на жилищата за страна-
та през 2012 г. е 881.38 лв./кв. метър. Най-високи са
средните цени в София - 1452.64 лв./кв. м, и във
Варна - 1429.69 лв./кв. метър.

ВВВВВ
сички птици в село Звиница,
област Кърджали, ще бъдат
умъртвени заради констати-
ран случай на нюкясълска
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Има автомобили, които на-
пълно промениха стила на жи-
вот на хората и цялата промиш-
леност. Има дори такива, които
са сменяли правителства. Кои са
десетте култови модела с огром-
но влияние върху света, подбра-
ни от Profit.bg.

Ford Model T започва да се
произвежда през 1908 г. Въпре-
ки всички автомобили, създаде-
ни преди него, именно този мо-
дел оказва огромно влияние
върху ХХ век. Ford Model T е
първият масов автомобил, достъ-
пен за средната класа. Прода-
дени са 15 млн. броя. Самият

модел има двустепенна скорост-
на кутия и задна предавка.

Volkswagen Beetle започва да
се произвежда през 1938 г.
Създаден от Фердинанд Порше,
с подкрепа от Адолф Хитлер,
оригиналният Beetle има най-
дългия производствен цикъл от
всички превозни средства. Това
е най-масовият автомобил в ис-
торията с 21 529 464 продадени
коли. Beetlе поставя стандарта за
малки автомобили като Chevrolet
Corvair и Ford Pinto.

ве от 10-те най-големи банки в страната по размер на активите
си взимат по 1 лв. при теглене с дебитна карта от банкомат на
друга институция, показва справка на Profit.bg.
Най-ощетени са държателите на карти от Пощенска банка
и Обединена българска банка (ОББ), които, освен че таксуват
с по 1 лв. при трансакция от чужд банкомат, взимат и по
0.30 лв. при теглене на пари от собствените си банкомати.
С 2 ст. по-малка (0.98 лв.) такса взимат при теглене на пари
от Райфайзенбанк и Уникредит Булбанк.
Клиентите на най-голямата банка в България (Уникредит Бул-
банк) обаче са облагодетелствани от факта, че те, заедно с
картодържателите от Алфа Банк и SG Експресбанк, не взимат
пари при теглене от собствените им банкомати.
Други три банки - Първа инвестиционна банка, Алфа Банк
и Централна кооперативна банка, таксуват клиентите си с
по 0.90 лв. при теглене от банкомат на друг трезор.
Най-ниски са таксите на SG  Експресбанк (0.89 лв.), Корпоратив-
на търговска банка (0.70 лв.) и Банка Пиреос (0.60 лв.).
Тегленията от собствени банкомати се облагат с 0.10 лв. при
Първа инвестиционна банка, 0.15 лв. при Банка Пиреос и
0.20 лв. за клиенти на Корпоративна търговска банка,
Централна кооперативна банка и Райфайзенбанк.

Добивът на царевица в Китай мина-
лата година за първи път е надминал
добива на ориз, на фона на увеличе-
ната консумация на месо и млечни
продукти, предаде ДПА.
Според Организацията на ООН
по прехрана и земеделие (ФАО)
и Съвета по зърното на САЩ, произ-
водството на царевица в Китай
миналата година е достигнало
208-209 млн. тона, а производството
на ориз възлиза на 200-206 млн. тона.
Организацията обяснява промяната
с факта, че все повече китайски
потребители увеличават консумация-
та на месо и млечни продукти, което
води до по-силно търсене на фураж,
съобщи bTV.
През последните 20 години консума-
цията на пилешко месо в Китай се е
увеличила с 300%, на свинско - с
85%, а на говеждо - със 155%, по
данни на Съвета по зърното на САЩ.
Анализаторите са разделени по
въпроса дали китайският апетит за

Äåñåò àâòîìîáèëà,
êîèòî ïðîìåíèõà ñâåòà
Източногерманският трабант се конкурира с джагуар и форд

Jaguar XK 120 започва да се
произвежда през 1948 г. Това е
първият автомобил, сглобен от
Jaguar след Втората световна
война. Представен е на автомо-
билното изложение в Лондон
през 1948 г. като изпитателен
автомобил за двигателя XK и
като най-бързо сглобения модел
по това време. Jaguar XK става
хит от самото начало. Холивуд-
ските звезди Кларк Гейбъл и
Лорън Бакол, които управляват
такава кола, само добавят към
безкрайния й чар. Jaguar XK 120
е признат за един от най-луксоз-
ните и красиви автомобили,

създавани някога.
Trabant започва да се произ-

вежда през 1958 г.
Нискобюджетният автомобил,

произведен в Източна Германия
от VEB Sachsenring  Аutomo-
bilwerke Zwickau, е създаден като
евтин автомобил за народа. Ня-
кои обаче смятат, че неговата
ниска ефективност, мръсен дви-
гател и странен интериор го пре-
връщат в символ на провала на
плановата икономика. Въпреки
това колата има 30-годишно про-

изводство с повече от три мили-
она продадени броя.

Porsche 911 започва да се
произвежда през 1964 г. Първо-
начално се произвежда само с
индекс 901 и използва въздухо-
охладжаемия двигател, разрабо-
тен от Фердинанд Порше за
Volkswagen Beetle. Една уникал-
на особеност на Porsche 911 е
огромният му успех през всички
години на производство, както и
фактът, че с всяко следващо по-
коление на модела Porsche ус-
пява да създаде кола с изключи-
телни характеристики.

Друга уникална характерис-
тика на колата е нейният външен
вид, който води своите корени
още от първото поколение и
позволява тя да бъде разпозна-
та от всеки ъгъл.

Ford Mustang започва да се
произвежда през 1964 г. Тази
кола има небивал за времето си
търговски успех - 1 млн. броя,
продадени само за първите

осемнадесет месеца.
AMC Eagle започва да се

произвежда през 1980 г. Той е
един от първите хечбек автомо-
били, въпреки че се предлага и
като купе и седан. Този модел е
разработен от AMC-Jeep и ма-
кар да няма твърде шумен
търговски успех, успява да създа-
де цяла нова продуктова ниша -
кросоувърите.

Jeep Cherokee започва да се
произвежда през 1974 г. Той е
първият средно голям SUV, който
може да се използва като прак-
тичен семеен автомобил. Докато
Land Rover представя по същото

време луксозния си Range Rover,
ориентиран към тесен кръг еди-
номислещи, Cherokee се старае
да достигне до по-широка ауди-
тория.

Dodge Caravan започва да се
произвежда през 1984 г. Въпре-
ки скромната си външност, този
автомобил постави началото на
цял сегмент семейни автомоби-
ли - миниваните. Просторен са-
лон (места за седем пътници,

трети ред седалки) и комфортен
интериор вдъхновява много кон-
куренти като Honda Odyssey и
Kia Sedona.

Toyota Prius започва да се
произвежда през 1997-а в Япо-
ния и през 2000 г. в САЩ. Първи-
ят екологично конструиран авто-
мобил на новото хилядолетие
става най-продаваният хибрид в
света. С него компанията се oпит-
ва да затвърди имиджа си на
екологично мислеща компания.
Тих и икономичен, Prius хареса
на потребителите и съвкупните
му продажби достигнаха 3.3 млн.
единици през октомври 2012 г.

ДВЕ БАНКИ ВЗИМАТ ПО 1 ЛВ.
ПРИ ТЕГЛЕНЕ ОТ ЧУЖД БАНКОМАТ

Д

Царевицата „победи”
ориза в Китай

ориз нараства или намалява, се
посочва в доклада на ФАО.
“Някои са убедени, че потребителите
търсят все по-малко ориз, докато
според други вкусовете просто се
пренасочват към по-висококачествен
ориз,” се отбелязва още в доклада.
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О
т началото на
2013 г. до 14
януари зърне-
ният пазар в
страната може

да бъде определен като
умерен. Най-активна беше
търговията с пшеница и
черен маслодаен слънчог-
лед в областите около
пристанищата (Варна и
Бургас) поради натоваре-
ните и товарещите се към
момента вместимости за
износ от тях. При остана-
лите култури не се отчете
значимо раздвижване на
вътрешния пазар. Средни-
те изкупни цени на всич-
ки зърнени и маслодайни
култури останаха на рав-

Умерен зърнен пазар
от началото на годината

ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

нище от края на 2012 г.
Средните цени за

страната за наблюдава-
ния период са на следни-
те нива: пшеница с високи
хлебопекарни качества -
475 лв./т без ДДС; пшени-
ца с ниски хлебопекарни
качества - 452 лв./т без
ДДС; фуражен ечемик -
402 лв./т без ДДС; пивова-
рен ечемик - 408 лв./т без
ДДС; царевица - 420 лв./т
без ДДС; слънчоглед - 865
лв./т без ДДС;  рапица -
909 лв./т без ДДС.

Общо от началото на
настоящата реколтна го-
дина са напуснали 2,86
млн. т зърно, което пред-
ставлява спад с 0,81 млн.

тона (- 22,1%) спрямо
същия период на предход-
ната 2011 реколтна годи-
на, когато той е възлизал
на 3,67 млн. т.

Този низходящ тренд
на понижение на напус-
налите количества в срав-
нение с миналогодишния
период ще се запази и
през следващите месеци,
тъй като производството
на някои култури е значи-
телно по-малко в сравне-
ние с предходната стопан-
ска година.

Към 14.01.2013 г. отчи-
та повишение на количест-
вото зърно напуснало стра-
ната спрямо същия период
на миналогодишната ре-

колта при пшеницата и
ечемика съответно с 6,8%
и 0,9%, докато при цареви-
цата, рапицата и черния
маслодаен слънчоглед от-
читаме спад, съответно с
72,1%; 62,5% и 33,4%.

Напусналите количест-

ва зърно и зърнени про-
дукти от страната за пери-
ода 01.-14.01.2013 г. възли-
зат на 141 673 т. По видо-
ве зърно и зърнени про-
дукти са, както следва: 105
432 т пшеница; 6377 т ече-
мик; 6154 т черен масло-

даен слънчоглед; 17 002 т
царевица; 1641 т оризова
арпа; 46 т ръж; 22 т просо;
88 т овес; 446 т шарен
слънчоглед; 982 т кори-
андър; 418 т карго; 498 т
ориз; 2473 т слънчогледов
шрот; 94 т брашно.

ПШЕНИЦА
Общият размер на напусна-

лата пшеницата реколта 2012
година за периода  от
01.07.2012- 14.01.2013 г. е 1 865
513 т (1 680 463 т за ЕС и 185
050 т за трети страни). За същия
период на миналата реколтна
година напусналата пшеница
възлиза на 1 746 400 т, което е
с 119 113 т повече за настояща-
та година или ръст с 6,8%.

Общото количество брашно
по оперативна информация от
реколта 2012 година за същия
период напуснало страната е
28 007 т. Към същата дата на
миналата година напусналото
количество брашно е 11 350 т,
което е с 16 657 т повече за
настоящата реколтна година
или ръст с 146,8%.

СТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКА

ЕЧЕМИК
Общото количество ечемик

напуснало страната от рекол-
та 2012 година за периода е
300 609 т (91 018 т за ЕС и
209 591 т за трети страни). Към
същия период на миналата
реколтна година напусналия
ечемик е възлизал на 297 700
т, което е с 2909 т повече за
реколтната 2012 година, или
ръст с 0,9%.

РАПИЦА
За периода 01.07.2012 -

14.01.2013 г. напусналите ко-
личества рапица от страната
реколта 2012 година са 175
173 т (163 130 т за ЕС и 12 043
т за трети страни).

ЦАРЕВИЦА
Общото количество цареви-

ца реколта 2012 г. напуснало

Цените на пшеницата с високи хлебопекарни качества през
изтеклия период се стабилизираха на нива от края на 2012 г. и
са в рамките на 460 до 480 лв./т за различните области. В
областите в близост на пристанищата Варна, Добрич, Бургас,
Сливен и Ямбол цената достигна до ниво от 520 лв./т, което е
и най-високото ценово равнище от 2007 година насам. Средна-
та цена на пшеницата с високи хлебопекарни качества в стра-
ната за периода се стабилизира на ниво от 475 лв./т без ДДС.

За същия период на предходната година средните цени на
пшеницата с високи хлебопекарни качества са били в граници-
те на 290-320 лв./т без ДДС, при средна цена за страната от 303
лв./т без ДДС.При пшеницата с ниски хлебопекарни качества
изкупните цени през наблюдавания период остават без промя-
на и се движат в диапазона 440-480 лв./т без ДДС. Средната
изкупна цена за страната е на равнище от 452 лв./т без ДДС,
което представлява минимален спад с 1 лв./т в сравнение края
на 2012 г. За сравнение през миналогодишната реколта, сред-
ните цени на пшеницата с ниски хлебопекарни качества бяха в
рамките на 280- 310 лв./т без ДДС, при средна цена за страната
от 292 лв./т без ДДС.

Цените на пивоварния ечемик бележат леко повишение в
сравнение с края на 2012 г. и са в границите от 410 до 430 лв./
т без ДДС. Средната цена на пивоварния ечемик в страната е
408 лв./т без ДДС или това представлява ръст от 4 лв./тон. За
същия период на предходната година, средните цени на пиво-
варния ечемик са били в границите на 355-365 лв./т без ДДС,
при средна цена за страната от 356 лв./т без ДДС.

Цените на фуражния ечемик през изтеклия период бележат
спад и се движат в рамките на 390-420 лв./т без ДДС. Средната
цена на фуражния ечемик в страната за отчетния период е 402
лв./т, което е с 5 лв./т по-малко спрямо края на 2012 г. За срав-
нение през миналогодишната реколта средните цени на фураж-
ния ечемик бяха в рамките на 345-355 лв./т без ДДС, при средна
цена за страната от 347 лв./т без ДДС.

Цените на рапицата отчитат значителен ръст и са в ценовите
граници от 900 до 930 лв./т без ДДС. Средната цена за страната
е 909 лв./т без ДДС, което е с 11 лв./т повече в сравнение с
последната седмица на 2012 г.

По същото време на предходната година, средните цени на
рапицата реколта 2011 година са били в границите на 780-800
лв./т без ДДС, при средна цена за страната от 790 лв./т без ДДС.

При черния маслодаен слънчоглед изкупните цени отбеля-
заха леко увеличение и се движат в диапазона от 850-910 лв./
т за областите Плевен и Русе, до 930-950 лв./т без ДДС за
областите на Добрич, Варна, Ямбол и Хасково. За периода
средната цена за страната е 865 лв./т без ДДС и това представ-
лява ръст от 8 лв./т повече спрямо края на 2012 г.

За сравнение през миналогодишната реколта средните цени
на черния маслодаен слънчоглед бяха в рамките на 630-680 лв./
т без ДДС, при средна цена за страната от 644 лв./т без ДДС.

Цени на царевицата-зърно са в рамките от 390-440 лв./т, до
460-500 лв./т без ДДС в областите Стара Загора, Хасково и
Пловдив. Средната цена за страната е 420 лв./т без ДДС, което
е с 2 лв./т повече в сравнение с края  на миналата година.

По същото време на предходната година средните цени на
царевицата реколта 2011 година са били в границите на 290-330
лв./т без ДДС, при средна цена за страната от 303 лв./т без ДДС.

При брашната на едро средните цени на трите основни типа
брашна през изминалия период бележат повишение. Средните
цени на брашната по типове са, както следва: на тип “500” е 786
лв./т с ДДС, на тип “700” e 751 лв./т с ДДС и на тип “1150” е 730
лв./т с ДДС.

За сравнение през същия период на миналата година сред-
ните цени по типове бяха следните: на тип “500” е 640 лв./т с
ДДС, на тип “700” - 617 лв./т с ДДС и тип “1150”- 575 лв./т с ДДС.

Средната цена на брашното на дребно е на ниво от 1,15 лв./
кг с ДДС.

страната за периода
01.09.2012 - 14.01.2013 г. е 188
988 т (173 972 т за ЕС и 15 016
т за трети страни). Към същия
период на миналата година
напусналото количество е 675
100 т, което е с 486 112 т по-
вече за миналогодишната ре-
колтната година, или спад от
72,1%.

СЛЪНЧОГЛЕД
Общото количество черен

маслодаен слънчоглед от ре-
колта 2012 г. напуснало стра-
ната за периода е 322 942 т
(260 645 т за ЕС и 62 297 т за
трети страни). Към същата дата
на миналата година напусна-
лото количество е 485 100 т,
което е с 162 158 т. по-малко
за реколтната 2012 година, или
спад от 33,4%.

Към 14.01.2013 г. ситуацията на пристани-
щата е, както следва:

На пристанище Варна се товарят: 20 000 т
пшеница за Либия; 32 500 т черен маслодаен
слънчоглед, от които 16 500 т за Португалия
и 16 000 т за Холандия; 4000 т царевица за
Малта.

На пристанища Бургас се товари 5200 т

СЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАР
АКТУАЛНА ЦЕНОВА ИНФОРМАЦИЯ

КЪМ 14.01.2013 г.

ПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯ

пшеница за Ливан.
На пристанища Балчик се товари 3000 т

царевица за Гърция.
На Дунавските пристанища се товари: Ви-

дин - 1700 т царевица за Румъния; Лом - 2500
т пшеница, 2000 т рапица, 1500 т царевица за
Румъния; Козлодуй - 5000 т пшеница и 2000 т
царевица за Румъния.



9 ЧЕТВЪРТЪК 24 ЯНУАРИ 2013

Свят кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Б

Доброволци раздаваха храна на пострадалите от наводненията в Индонезия, които принудиха хиляди хора
да напуснат домовете си. Улиците в северната част на Джакарта все още са потънали под вода

Британският премиер Дейвид Ка-
мерън заяви, че британският народ тряб-
ва “да каже своята дума” за Европа и
обеща провеждането на референдум за
членството на Великобритания в ЕС, ако
неговата консервативна партия спечели
следващите парламентарни избори. Ка-
мерън каза още, че иска да предогово-
ри отношенията на Лондон с ЕС, преди
да поиска от хората да гласуват.

Британският народ ще бъде изпра-
вен пред “много прост избор” - дали да
приеме резултатите от преговорите, или
да напусне ЕС, посочи той.

Без реформа в Европейския съюз има
опасност британците да го напуснат,
предупреди Камерън. “Ако не посрещ-
нем предизвикателствата, има опасност
Европа да се провали и британците да
се насочат към изхода”, заяви той, цити-
ран от Франс прес.

В дългоочакваната си реч, произна-
сянето на която беше отложено минала-
та седмица, британският премиер обе-
ща провеждането на референдума най-
късно до края на 2017 година. Той за-
яви, че това ще бъде решение за “съдба-
та” на Великобритания и ако постигне
нови отношения с ЕС, от които да е
доволен, би водил кампания “с цялото
си сърце и душа” за оставането на стра-
ната в съюза.

“Време е британският народ да каже

Камерън обеща
референдум за ЕС
Британският премиер постави ултиматум на Брюксел

Най-голям брой гласове при
гласуването за избор на Кнесет
в Израел са получили блокът на
партия “Ликуд” на министър-
председателя Бенямин Нетаня-
ху и партията “Нашият дом Из-
раел” на бившия външен ми-
нистър Авигдор Либерман, кои-
то са с дясна ултранационалис-
тическа ориентация. Тяхната
обща листа получава 31 места в
120-членния нов парламент,
като по този начин Нетаняху би
трябвало да съхрани премиер-
ския си пост въпреки по-слабите
си резултати в сравнение с пре-
дишните избори.

Второ място според предва-
рителните резултати печели
центристката партия “Йеш Атид”,
създадена през 2012 г. и огла-

ник”. Причина за това е неизпълняването на задълже-
нията към правителството в Тирана, предвидени с
договора за приватизация на електроразпределител-
ното дружество на Албания. От комисията са заявили,
че от ЧЕЗ не са изпълнили основното изискване по
отношение на вноса на електроенергия. ЧЕЗ твърди,
че е била принудена да предприеме спирания на тока
заради неплатени сметки. Чешката компания обяви,
че ще търси компенсации, като казва, че решението
е “в нарушение на местното законодателство”.

“През септември ЧЕЗ спря вноса, което е задълже-
ние на компанията. Поради тази причина се опитах-
ме да намерим решение. ЧЕЗ не помисляше да реа-
лизира задължението си. Чрез писмо ни информира,
че е възможно да не успее да снабди гражданите с
електроенергия”, заявил Сокол Рамадани, председа-
тел на комисията.

своята дума. Време е да се реши евро-
пейският въпрос в британската политика.
Казвам на британския народ: “Това ще
бъде ваше решение”, изтъкна Камерън.

Той посочи, че “разочарованието” от
ЕС е достигнало най-високата си точка
за всички времена.

“Поради това подкрепям референ-
дум. Вярвам, че трябва да се изправим
пред този проблем - да го назовем, да
водим дебат, а не просто да се надява-
ме, че трудното положение ще отмине”,
каза още Камерън. Той подчерта, че
провеждането на референдум за напус-
кане или оставане няма да бъде фал-
шив избор, защото Европа е на път да
се промени след кризата в еврозоната.

Според него има три “основни пре-
дизвикателства”, които конфронтират Ев-
ропа и Великобритания: кризисните за-
труднения в еврозоната водят до фунда-
ментални проблеми в Европа; има криза
в европейската конкурентоспособност,
докато други страни в света дърпат на-
пред; има дупка между ЕС и граждани-
те, която нараства драматично през по-
следните години и която представлява
липса на демократична отговорност и
съгласие, усещащо се особено остро във
Великобритания.

Британският премиер е сигурен, че
Великобритания ще може да оцелее
извън ЕС, ако се наложи. В същото вре-

ме той посочи, че трябва да се помисли
много внимателно за усложненията, ко-
ито вероятното излизане от европейския
блок може да причини на просперитета
и ролята на страната на международна-
та сцена.

“Винаги сме били европейска сила и
винаги ще си останем такава”, категори-
чен бе Камерън.

Речта на Камерън, произнесена в
центъра на Лондон, беше гледана вни-
мателно от другите европейски лидери,
представителите на бизнеса и
поддръжниците и критиците му в собст-
вената му партия.

ЕС се нуждае от Великобритания,
заяви председателят на Европейския
парламент Мартин Шулц след речта на
Камерън. “Нуждаем се от Великобрита-
ния като пълноправен член, който да
остане закотвен на пристанището в
Дувър”, заяви Шулц в Туитър. “Велико-
британия може да определя облика на
ЕС, работейки с партньорите си”,
допълни той.

Шулц обаче предупреди, че залага-
нето на Европа на карта не е опция.
“Трябва да се съсредоточим върху начи-
ните за връщане на растежа и заетостта
в Европа, вместо да губим времето си в
разговори за промени на договорите”,
заяви Шулц, който е германски социал-
демократ.

Нетаняху печели изборите,
макар и с малко

вявана от журналиста Яир Ла-
пид, на която се падат 19 ман-
дата. Според израелските медии
този висок резултат е неочакван
дори за ръководителите и акти-
вистите на тази политическа
сила.

Левоцентристката формация
“Аводе” получава 17 места, дяс-
ната религиозна партия “Еврей-
ски дом” - 12, радикалната ре-
лигиозна ШАС - 11, по 7 места
ще останат за лявата партия
“Мерец” и центристкото движе-
ние на бившата външна ми-
нистърка Ципи Ливни “Хатенуа”,
ратуващо за подновяване на
мирния процес с палестинците,
6 - за блока “Яхадут ха Тора”
(“Обединен юдаизъм на Тората”),
12 - за арабските партии.

Р
егулаторната комисия по енергетика на Алба-
ния отне разрешителното на чешката компа-
ния ЧЕЗ за дистрибуция и снабдяване с елек-
троенергия, писа македонският вестник “Днев-

Албания отне
лиценза на ЧЕЗ
Албания отне
лиценза на ЧЕЗ
Албания отне
лиценза на ЧЕЗ
Албания отне
лиценза на ЧЕЗ
Албания отне
лиценза на ЧЕЗ

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

В Йордания вчера гласуваха за
парламент. Вотът бе бойкотиран от

ислямистите, които стоят зад
острите прореформистки протести в

страната и които вече окачествиха
изборите като нелегитимни, тъй като

се очаква да бъде избран парламент
без опозиция, предаде АФП

Корабни работници протестираха
пред министерството на труда в

Атина с искания възнагражденията
им да възвърнат стойността си от

2011 г. Междувременно гръцката
столица остана за седми пореден

ден без метро също заради стачка
на служителите

Рецесията в Испания
се е задълбочила

Испанската централна банка
в свой доклад сочи, че испански-
ят БВП е отбелязал спад с 0.6%
през последното тримесечие на
2012-а. Данните бележат най-
острия спад в испанския БВП след
второто тримесечие на 2009 г.,
когато четвъртата най-голяма
икономика в еврозоната беше
разтърсена от срив на пазара на
недвижими имоти.

Пентагонът
оправда ген. Алън

Следователите на Пентаго-
на свалиха обвиненията срещу
командващия силите на НАТО в
Афганистан, генерал Джон Алън,
във връзка със скандала с бившия
шеф на ЦРУ Дейвид Петреъс,
предаде радио “Гласът на Амери-
ка”. Алън беше обвинен в изпра-
щане на съобщения на Джил
Кели, една от жените в центъра
на скандала, който миналата
година стана причина за остав-
ката на Петреъс.

България отваря
посолството си
в Ирак

България отваря отново по-
солството си в Багдад. Минис-
търът на външните работи
Николай Младенов е на двуднев-
но работно посещение, а целта
на визитата е активизиране на
двустранните отношения. Нова-
та българска дипломатическа
мисия се намира извън т.нар.
силно охранявана Зелена зона в
Багдад, където са държавните
учреждения.

Пореден взрив
в Загреб

Нова експлозия е разтърсила
центъра на хърватската столи-
ца Загреб, съобщи сръбската
медия Б92. Малко взривно уст-
ройство е избухнало на централ-
ния площад “Бан Йелашич” в 2,25
ч. в нощта срещу сряда. Щети и
пострадали няма. Това е трети-
ят пореден инцидент в хърват-
ската столица в рамките на по-
малко от месец.

Снимка БГНЕС

Снимка БГНЕС
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Свят

Р

Стотици учители и работещи в обществения сектор излязоха
по улиците на Бейрут с искания за увеличение на заплатите

Русия иска конструктивни отношения
със САЩ въпреки спора за американ-
ския “Закон Магнитски”, който санкцио-
нира руски официални лица за наруше-
ния на човешките права. Това заяви ру-
ският външен министър Сергей Лавров
на пресконференция в Москва за резул-
татите на руската външна политика през
2012 година, цитиран от Ройтерс и
“Гласът на Русия”.

Лавров нарече “Закона Магнитски”
“противен” и изтъкна, че Москва ще
продължи да отговаря на американските
неприятелски ходове. Той обаче допълни:
“Заинтересовани сме от конструктивен
диалог и стабилно развитие, взаимноиз-
годно сътрудничество, особено в област-
та на инвестициите, търговията и иконо-

Русия иска продуктивно
сътрудничество със САЩ
Министърът на външните работи на РФ Сергей Лавров заяви,
че „презареждането” се превръща в „претоварване”

Дмитрий ШЕВАРОВ

Вземете в ръце речника на
Измаил Срезневски и още
първата страница ще ви пре-
вземе с красотата на забраве-
ните думи. Оказва се, че много
от старинните руски думи са
започвали от песента: песно-
писец, песнотворец... Великият
учен-лексикограф е започнал
пътя си в науката със събира-
не на украински песни. А след
това е изминал стотици кило-
метри по пътищата на Източна
и Южна Европа, записвайки
фолклора и мечтаейки за
създаването на общ за всички
славяни речник.

Срезневски се ражда десет
дни преди началото на война-
та през 1812 г. в Ярославъл, в
сградата на Демидовския ли-
цей, където преподавал (и жи-
веел със семейството си) баща
му. На 17 юни момчето било
кръстено с името Измаил - в
памет на персийския посланик,
станал християнски мъченик.
През август 1812-а семейство-
то се мести в Харков, където
баща му поема катедрата по
руско красноречие и поезия.

Още 8-годишен Измаил
съчинява стихове. На 17 годи-
ни той завършва университета.
На 19 публикува първата си
научна работа. На 25 защита-
ва магистърска дисертация и
малко след това тръгва на
първото си пътешествие, като
за 3 г. преодолява пеш пътя от
Балтийско до Адриатическо
море, записвайки наречията,

мическите отношения, и в отношенията
между народите”.

По въпроса за Сирия Лавров подчер-
та, че не може да има мирно разреше-
ние на конфликта, докато опозицията от-
казва да преговаря с правителството и
поставя като предварително условие на-
пускането на властта от страна на Ба-
шар Асад. “Всичко тече срещу опозици-
онните членове, които са обсебени от
идеята за сваляне на режима на Асад.
Докато тази противоречива позиция ос-
тава в сила, нищо добро няма да се слу-
чи, въоръжените действия ще продължат,
хора ще умират”, заяви Лавров.

Руският външен министър подчерта,
че Русия няма намерение и план да ева-
куира руските граждани от Сирия. Преди

дни стана ясно, че Русия е изпратила
два самолета за изтегляне на руснаците,
които искат да се приберат в страната
си, тъй като полетите до Дамаск са спре-
ни.

Във връзка с присъствието на руския
флот в Средиземно море руският външен
министър поясни, че той е стабилизиращ
фактор в региона. “Не сме заинтересова-
ни от по-голямо дестабилизиране на сре-
диземноморския регион и определено
присъствието на нашия флот е стабили-
зационен фактор за ситуацията”, каза той.

Министърът на външните работи на
Русия говори и за възможния удар срещу
Иран. “Опитите да бъдат подготвени и
реализирани удари по иранските ядрени
обекти и като цяло по инфраструктурата

- са много опасна идея”, подчерта той.
Лавров напомни, че Иран е една от най-
важните страни от региона и без нея
надали може да се разчита на решаване
на проблемите, които съществуват там.

Специално внимание по време на
пресконференцията Лавров отдели на
нелегалните трансплантации на органи
в Косово и в тази връзка посочи, че ЕС
има неконструктивна позиция по въпро-
са. Той отбеляза, че ЕС е узурпирал раз-
следването, което “малко по малко при-
ключва”. Министърът подкрепи искания-
та на Сърбия да бъде разгледан про-
блемът в Съвета за сигурност, за да може
ООН да се ангажира по-сериозно.

Припомняме, че делото за нелегал-
ните трансплантации на органи в Косово
е свързано с отвличанията на сърби от
страна на косовските бойци с цел из-
ползването на техните органи за неле-
гални операции за присаждане.

Стачка парализира Словения

С

“Равнодушието, мързеливо или невежо, само то няма
нужда от речник; обратното, образоваността никога няма
да се срамува да вземе в ръце речник и да потърси
обяснение на думите, неизвестни или не съвсем ясни...”

(Из изказване на Измаил Срезневски)

нравите, песните, легендите на
различни народи. След като се
връща в Русия, Срезневски ста-
ва първия в страната доктор по
славяно-руска филология. Той
започва да преподава в Петер-
бургския университет и среща
любовта си - Катя Тюрина.

След смъртта на академик
Срезневски един от колегите
му казва, че “неговите трудове
са били достатъчни да просла-
вят няколко учени”. Срезневски
описва 2700 паметници на
древната руска писменост и
разяснява в прочутия си реч-
ник (той скромно го наричал
“Материали за речник на древ-
норуския език по писмени па-
метници”) 39 000 древноруски
думи. Домашната му картотека
е имала 100 хиляди картонче-
та. Четиридесет години Срез-
невски преподава в Петербург-
ския университет и известно
време е негов ректор.

Измаил Иванович е имал
осем деца - четири сина и че-
тири дъщери. Естествено, при
своята заетост той едва ли би

могъл да им отдели сериозно
внимание. Когато обаче четеш
публикуваните неотдавна спо-
мени за Срезневски от него-
вия син Всеволод, се създава
усещането, че великият учен
основно се е занимавал с де-
цата си. Как е успявал - остава
тайна за нас. Всичките му осем
деца прославят рода си във
физиката, литературата, линг-
вистиката, медицината, живо-
писта, фотографията. И най-
важното - те продължават де-
лото на живота на баща им:
подготвят за печат два огром-
ни сандъка с негови ръкописи,
а през 1912 г. приключват
първото издание на Речника
на древноруския език.

За наш срам, сегашният
200-годишен юбилей на Изма-
ил Срезневски се оказа почти
незабелязан в Русия. Печално
е, че много ученици и студен-
ти може би никога няма да на-
учат за Срезневски - една от
най-светлите и харизматични
личности в руската наука и
словесността на ХIХ век.

Превземането на ИзмаилПревземането на ИзмаилПревземането на ИзмаилПревземането на ИзмаилПревземането на Измаил

Снимка БГНЕС

ловения беше частично парализирана от обща стачка,
започната по инициатива на профсъюзи от държавния
сектор в момент, когато малката страна от еврозоната
преминава през тежка политическа криза. Около 100 хил.

държавни служители се включиха в еднодневната стачка, а хи-
ляди участници участваха в планираните протести в 14 словен-
ски града.

Детските градини, училищата, университетите и библиотеки-
те бяха затворени, а здравните служби, полицията и митниците
намалиха дейността си до минимума, предвиден в закона. Син-
дикатите, които са разтревожени от проекта на правителството
за намаляване с 5% на държавните разходи, искат гаранции за
запазване на работните места през 2013 и 2014 г. Заплатите на
държавните служители вече бяха намалени с 8% през 2012 г.

Сенко Пликанич, министър на правосъдието и преговарящ от
страната на правителството, отхвърли исканията и призова син-
дикатите да започнат “да преговарят за начините за задейства-
не на намалението” с 5% на разходите. То е част от пакета от
мерки за строги ограничения, целящ да оздрави държавните
финанси. “Смятаме, че планираното съкращение в бюджетите
тази и следващата година е по-скоро скромно, имайки предвид
глобалното положение в Словения, навлязла в рецесия и с ви-
сока безработица”, заяви Пликанич. “Бихме били щастливи, ако
съкращението се окаже достатъчно”, допълни той.

Стачката, планирана от дълго време, става в момент, когато
коалиционното правителство на консерватора Янша е застраше-
но от падане. Премиерът беше обвинен в началото на януари в
доклад на комисията за борба с корупцията в нередности в
декларацията за имуществото му. Две партии от коалиционното
му правителство, в което влизат общо пет, поискаха оставката му
и гласуването на вот на недоверие от парламента.

Над 2000 водещи личности в бизнеса, ико-
номиката и политиката се събраха вчера в
швейцарския курорт Давос за 43-тия световен
икономически форум, предадоха световните
агенции. Ключов въпрос в дневния ред на
петдневната среща се очаква да бъде иконо-
мическият растеж.

С голям интерес бе посрещната речта на
премиера на Русия Дмитрий Медведев, който
представи обширен анализ за състоянието и
приоритетите на руската икономика.

Руската икономика през 2012 година е отче-
ла ръст в размер на 3.5%, предаде АФП. “Ако
разгледате общата макроикономическа ситуация
в Русия, тя е по-скоро стабилна”, заяви руският
премиер. “Миналата година икономическият рас-
теж възлезе на 3.5%, инфлацията бе 6.6%”, за-
яви Медведев на икономическия форум в Давос.
Призовавайки чуждестранните фирми да инвес-
тират в Русия, Медведев посочи, че “Москва си
е поставила много амбициозни цели в сферата
на инвестициите, както и да се увеличи обемът
от 20 на 25% от БВП, да се увеличат инвестици-
ите в транспорта, в енергийната инфраструкту-

Медведев представи в Давос анализ
за развитието на страната

ра... и директните инвестиции ще бъдат инстру-
ментът за постигане на тези цели”.

Според него руската икономика няма да
рухне без изобилието от петродолари. “Нас през
цялото време ни питат ще рухне ли руската
икономика, а след нея и Русия. Няма да рухне!”,
подчерта Медведев. Той поясни, че голяма част
от ръста на страната в последните години се
дължи не само от доходите от петрола и газа,
колкото на увеличеното производство на потре-
бителските стоки и услуги. “В перспектива на-
шата политика трябва да доведе до значително
разширение на експорта на храни и интелекту-
ални услуги. Уверен съм, че в бъдеще те ще
бъдат не по-малко търсени, отколкото днес е
търсен нефтът”, добави той.

В отговор на въпрос за бъдещите си планове
Медведев не изключи възможността отново да
се кандидатира за президент на Русия. В същото
време той посочи, че е невъзможно да има кон-
куренция между него и сегашния държавен гла-
ва Владимир Путин, предаде агенция Интерфакс.
“Ние сме от една политическа сила, така че защо
да се конкурираме?”, попита премиерът.
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Интервю
Виктор Атанасов:

Ще търсим защита
за науката и в Брюксел
Очаквам проверката на фонда
в МОМН да изобличи далаверите,
казва преподавателят от СУ,  водач
на протестите срещу източването
на парите за изследвания

Интервю на
Велиана ХРИСТОВА

Виктор АТАНА-
СОВ е роден в

София, на 31
години е.

Завършил е
физика на

бакалавърско и
магистърско

ниво в Софий-
ския универси-
тет. Защитил

е дисертация
за степен

“доктор” през
2009 г. във

Франция, има
постдокторска

специализация
в Португалия.
От две години
е асистент в
СУ по физика

на кондензира-
ната материя
(изучаване на

свойствата на
материалите).

Âìåñòî ìåðêè èìà
ïîëèöåéùèíà è ïðåñëåäâàíå
íà ñúïðîòèâëÿâàùèòå ñå
‘

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

 Скандалите около драс-
тичните нарушения в послед-
ния конкурс във фонд “Научни
изследвания” позаглъхнаха.
Нищо не се случи и май че
това бе целта. Очаквате ли
нещо да стане след 25 януа-
ри, когато премиерът обеща
да има резултати от провер-
ката на конкурса от инспек-
тората на МС?

- Очаквам да се случи нещо.
От два независими канала раз-
брах, че проверката на инспек-
тората е приключила и матери-
алите са предадени на проку-
ратурата. Провряваната бума-
щина не е малко - ако си спом-
няте изслушването на министъ-
ра в парламента, това са тон и
двеста килограма документа-
ция, 1600 страници е само опи-
санието на документите, които
са иззети от фонда.

 Трябвало ли е да се гле-
дат тонове, при положение че
основите неща са ясни - фир-
ми без научен потенциал и
приятелски кръгове около
шефовете на фонда и ми-
нистъра, на които са дадени
парите за наука?

- Точно така. Има фирми и
кръгове, има нарушаване на
европейския регламент 800.
Вече са информирани и Баро-
зу, и съветничката г-жа Ан Гло-
увър от Еврокомисията. Канят
ни и на среща в Брюксел, ето
поканата. Така че се надявам
инспекторатът на МС да изле-
зе с някакъв доклад, който е
действително заклеймяващ.
Защото вариантите за реакция
са много лоши. Да получим
санкции от ЕС е единият вари-
ант, другият е - ако това остане
ненаказано, ударът по реноме-
то на България ще е ужасяващ.

 След изслушването на
министъра, което беше по-
следна брънка от събитията
около фонда, се оказа, че
всъщност нищо от искания-
та ви не е удовлетворено.

- Има нещо много страшно
- министър Игнатов узакони
беззаконието. Той е човекът,
който окончателно подписва
договора със “спечелилите”
проектни предложения. Така
че, когато инспекторатът обя-
ви, че има нарушения, следва
да се изземат раздадените не-
правомерно средства. Ако
това не се случи, фактически
нашите искания не са удовле-
творени.

 Т.е. вие допускате, че
може частично да се анулира
конкурсът - за онези проекти,
при които има нарушения?

- Това е достойното поведе-
ние, това е единственият досто-
ен ход в тази ситуация.

 Във форумите имаше
стотици мнения на учени за
фонда, нито едно не беше
положително. Напротив, бяха
остро критични. Но в момен-
та всички мълчат, защо?

- В едно друго интервю на-
скоро говорих за полицейщи-
ната. Тя в момента продължа-
ва да се случва. Има заповед
на председателя на БАН акад.
Стефан Воденичаров, ето я тук,
в която той нарежда преди
участието си в срещи с раз-
лични държавни институции и

ведомства всички служители и
академици, които ще се сре-
щат, да получат одобрение от
председателя на БАН и него-
вите заместници. А при из-
слушването на министъра в НС
циркулираше едно листче от
МОМН със списък на всички
проекти от предишни конкурс-
ни сесии, които в момента се
проверяват. Всички те с изклю-
чение на един са на Софий-
ския университет. Това е удар
по съпротивата.

 Защото протестът
тръгна от Алма матер?

- Да. Имам колеги, които са
зарити с бумащина в момента.
Имам експерименти да правя,
но тези хора не могат да отде-
лят половин час да проведем
един експеримент. И нещо още
по-притеснително - те писмено
бяха уведомени, че трябва да
предадат документите до 16
февруари, обаче миналата сед-
мица са получили телефонно
обаждане, че срокът е проме-
нен и е 16 януари, т.е. със зад-
на дата. И в момента подготов-
ката на тази документация ста-
ва просто инфарктна. Това е
част от полицейщината.

 В момента МОМН раз-
дава ли по същия таен начин,
без рецензии и прочее, нови 2
млн. лв., които министър Иг-
натов каза, че е заделил за
неспечилили проекти след
преглед на възраженията?

- Това е голям въпрос и за
нас. Ако се върнем назад в
историята, на 19 декември се
срещнаха трима представите-
ли - уж на протестиращите
учени, които се договаряха с
министъра и с Бойко Борисов.
До 21 декември, когато про-
верката на инспектората е
влязла във фонда, всичко, кое-
то е било раздадено - 14,8 млн.
лв., е раздадено, но от тази
дата има споразумение да не
се подписват никакви финан-
сови документи заради про-
верката. И ако са дадени тези
2 милиона, то е било между 19
и 21 декември. Би било инте-
ресно да се разбере.

 Вие лично досега имали
ли сте проект във фонда?

- Не, за пръв път кандидат-
ствах. Не съм взимал никакви
пари от фонда.

 Но проектът ви е
отхвърлен административно
и управителят Христо Пет-
ров каза, че са отстранили
предварително учени, които
не са се отчели добре за пре-
дишни проекти.

- Това няма отношение към
мен.

 Каква е причината то-
гава да ви елиминират пред-
варително?

- На 11 декември подадох
завление, че искам да си видя
рецензията. Чак сега в неделя,
на 20 януари, получих имейл -
знам, че в неделя не работят и
е интересно кой в този ден е
изпратил съобщение до мен от

в чужбина е нулев. Защото, за
да участваш в такива инициа-
тиви, трябва да имаш солидна
съвременна материална науч-
ноизследователска база. Как
да я добием, при положение
че имаме такива пречки. Аз ин-
дивидуално работя с хора, кои-
то са специалисти в графена,
имам статии в международни
списания, но България не е по-
дизпълнител в такива инициа-
тиви. Христо Петров да каже как
ще вървим нататък.

 В последните три годи-
ни научните публикации и
проектите с адрес България
са намалели с 30%. Вероятно
не само мизерното финанси-
ране е причина?

- Не само ниското финанси-
ране. Корупцията. Начинът, по
който се разпределят средст-
вата. Важно е до кой проект
стигат тези пари и защо. Това
искаме да знаем - защо тези
проекти са спечелили и защо
те са получили парите. Много
притеснително е, че това е
пример какво ще последва с
бъдещата оперативна програ-
ма за наука и образование. В
момента има обявен транш по
оперативна програма “Конку-
рентоспособност” за около 20
млн. лв. - за оборудване за
приложни изследвания.

 Това е към икономичес-
кото министерство.

- Да. Обаче имаме една
заповед от зам.-ректора на СУ
г-н Панков. За да участва която
и да е научноизследователска
или образователна институция
в този конкурс, трябва да осигу-
ри съфинансиране в размер на
15%. Факултет може да канди-
датства с проект за 4 млн. лв.,
значи съфинансирането на
един милион е 150 000 лв.,
които самата институция тряб-
ва да осигури. Последното из-
речение в тази заповед, вижте
какво казва: парите са от бюд-
жета на факултета, като “това
важи само за факултети с по-
ложителен преходен остатък в
бюджета от предходната годи-
на”. Такива факултети в рамки-
те на Софийския университет,
ако не се лъжа, са само три.
Понеже бюджетът на факулте-
тите се формира на базата на
броя студенти, умножен по
един коефициент, който опре-
деля спецификата на науката.
За съжаление в момента този
коефициент за химията и физи-
ката - и това е още едно от
ужасяващите неща в България
- се финансира по-малко, откол-
кото за един студент в спортна-

та академия. Разбирате ли, фи-
зиката се финансира на калпак
по-ниско, отколкото на студент
в спорта. Така че ние няма как
да имаме положителен баланс.

 Но така излиза, че само
факултетите по право или
икономика, където има наплив
от студенти, могат да кан-
дидатстват за апаратура за
експерименти?

- Какви експерименти при
тях? Факултетите, които са за-
интересовани от това оборуд-
ване, са научноизследовател-
ските факултети - физика, хи-
мия, които формират 70% от
науката в университета и 15%
от науката в България. Те оба-
че са ограничени и не могат
да кандидатстват. Не мога да
разбера дали и тази заповед е
удар по съпротивата, но на та-
кова ми прилича. Представете
си сега бъдещата оперативна
програма за наука и образо-
вание...

 В нея наука почти няма,
има само купуване на апара-
тура.

- Да, само това е. А това,
което става сега, е упражне-
ние за бъдещето. Аз очаквам
абсолютно същите действия.
Т.е. нашите ръце ще бъдат
вързани и ние няма да можем
да се възползваме от европро-
грамите, да усъвременим обо-
рудването си. А то е наистина
доста архаично.

 Оттук нататък - ако и
след проверката нищо не се
случи?

- Ами, отсега нататък - в
Брюксел. Ще се срещнем със
съветник Ан Глоувър. Хората в
Европа следят с особена тре-
вога всичко това, което се случ-
ва с науката в България. А на 4
март имаме дело във ВАС сре-
щу назначението на Рангел
Гюров за шеф на Изпълнител-
ния съвет на фонда. То е неза-
конно, както знаете. Надяваме
се, че ако го спечелим, ще се
окажат юридически несъстоя-
телни всички решения на фон-
да, включително настоящият
конкурс, срещу който се борим.
Ако няма, разбира се, послед-
ствия преди това от проверката
на инспектората. Много силно
се надявам да има такива. Ина-
че се превърнах в медийна
звезда и това ми е отвратител-
но. Аз имам други задачи. Мо-
ята задача е да създавам хора,
които са съвременни и конку-
рентоспособни. Над 50% от
ползвателите на нашата лабо-
ратория по технология на ма-
териалите са студенти. А за да
ги създавам такива, аз също
трябва да съм съвременен и
конкурентоспособен, трябва да
работя наука. А в последните
три месеца каква наука при
тези събития! Средната възраст
на хабилитираните преподава-
тели е 61 години, след 4 годи-
ни ще се пенсионират полови-
ната. Същото го има и в Евро-
па, там ще се освободят доста
преподавателски бройки в
един момент. И хората в Бълга-
рия, които са конкурентоспо-
собни, ще отидат в чужбина -
както лекарите в момента пра-
вят. Кой ще обучава децата ни
тук? Говорим сега за ядрена
енергетика. Аз обучавам сту-
денти в специалността ядрена
техника и енергетика. Те са
много малко на брой - годишно
са 4-5 човека. Качеството на
тези хора не е особено високо.
Винаги съм си задавал въпро-
са - дори и да я построим тази
централа, кой ще работи в нея?
Българското образование няма
да може да изпълни елемен-
тарни икономически изисква-
ния на съвремието. Дотам стиг-
нахме.

 Ако продължим и по
тези теми, ще трябва фолио
на две страници да направим.

- Не е нужно фолио да пра-
вим. Нужно е държавата да
започне да функционира. На-
шата задача не е да правим
двустранични интервюта. На-
шата задача е да накараме
институциите да се събудят и
да спазват някакви законови,
морални, научни и ако щете -
естетични, правила.

фонда. В това съобщение са
дадени аргументите, с които е
отхвърлен моят проект. Първи-
ят е, че средствата не били раз-
пределени в съотношение
70:30 за първата и втората го-
дина. Но това разпределение
не е императивно изискване за
кандидатстване във фонда, това
е съотношение за парите, кои-
то фондът превежда, чак след
като се стигне до споразуме-
ние и договор. Т.е. това е нон-
сенс. Другият аргумент е, че сме
били получавали финансиране
по същия проект по други ли-
нии. Което изобщо не е вярно.
Нямаме финансиране от никое
друго място.

 Проектът ви е за из-
следване на графен. Какво е
графен, имаше съобщение по
световните агенции, че това
вещество е много перспек-
тивно дори за лечение на рака.

- Всеки е виждал молив,
моливът пише с графита си.
Графитът е въглероден кристал,
който е образуван от въглерод-
ни равнини. Една-единствена
равнина от този графит пред-
ставлява графен. Когато е от-
делена от обемния материал,
тя има уникални свойства сама
по себе си. Това вещество е де-
бело един-единствен атомен
слой, това е първият материал
с дебелина атом - една трета
от нанометъра, получен от чо-
века. Това е  уникален матери-
ал с уникални свойства. Неслу-
чайно за него се даде Нобело-
ва награда. Та този проект е
“отхвърлен административно”.
Лошото е, че ние пак не сме в
синхрон със света. В момента
има европейска инициатива за
1 милиард евро за изследване
върху графена, който има ог-
ромно индустриално приложе-
ние. Ние не сме и там.

 Не може ли да канди-
датствате сам в тази ини-
циатива?

- Тук стигаме до авторитета.
В България все още не се
осъзнава, че това е важно. Ав-
торитетът на българските науч-
ноизследователски институции
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76 - РАЖДА СЕ АДРИАН, РИМСКИ ИМПЕРА-
ТОР (УМИРА 138 Г.).

Може би най-образова-
ният римски владетел,
един от т.нар. “Петима
добри императори”. По
негово време Римската
империя преживява 21 г.
в мир и благоденствие.
Отличен администратор и
дипломат. Юридически
за пръв път волята на вла-
детеля носи силата на за-
кон, а т.нар. Съвет на
принцепса, имащ дотогава частно-съвещате-
лен характер, се превръща в държавно уч-
реждение със задачата да подготвя законо-
дателни актове.

1848 - ЗАПОЧВА КАЛИФОРНИЙСКАТА
ЗЛАТНА ТРЕСКА. Истерията

за търсене на злато предизвик-
ва масова миграция към Ка-
лифорния предимно на мъже,
искащи бързо да забогатеят.
Повечето търсачи обаче нами-
рат злато, колкото да покрият
всекидневните си разходи. Тре-
ската започва в Сатърс Мил, бли-
зо до Колома, когато Джеймс У. Мар- шал, ра-
ботещ по това време за агронома от Сакраменто
Джон Сатър, открива буца злато. Златната трес-
ка в Калифорния приключва през 1858 г., когато
започва Колорадската златна треска.

1891 - В ПАЗАРДЖИК СЕ РАЖДА ИВАН
БАТАКЛИЕВ, УЧЕН (УМИРА 1973 Г.). Гео-

граф, историк и геополитик,
“баща” на българската геополи-
тическа наука. Професор, декан
на Историко-филологическия фа-
култет, директор на Географския
институт на СУ, съосновател и
председател на Българското ге-
ографско дружество, член-коре-
спондент на географските друже-
ства в Берлин, Прага, Белград,
Вюрцбург, Грайфсвалд. Специализира в Авст-
рия, Англия, Германия, Франция и Холандия. По-
лага основите на ландшафтното изучаване на
България, автор е на над 110 научни труда. Уча-
стник в няколко войни. През 1947 г. е уволнен от
университета (без право на пенсия и на купони
за храна) с мотивировката “великобългарска
противонародна дейност”.

1905 - РАЖДА СЕ ЕЛЕНА
НИКОЛАЙ, ОПЕРНА
ПЕВИЦА (УМИРА 1993
Г.). Рожденото й име е Сто-

янка Савова Николова. Учи во-
кално майсторство в Милан-
ската консерватория. В про-
дължение на 21 г. е първи ме-
цосопран в “Ла Скала”. Гаст-
ролира по всички големи опер-
ни сцени в света. След 1963-
та играе във филми на итали-
анския режисьор Виторио де
Сика. Умира в Рим.

1921 - РАЖДА СЕ ДОБРИ ЖОТЕВ, ПИСАТЕЛ
(УМИРА 1997 Г.). Рожденото

му име е Добри Александров Ди-
митров. Редактор е в издателст-
во “Народна младеж” (1954-
1968), както и на в. “Стършел”
(1968-1976). Автор на любовна
лирика, сатирични поеми, стихо-
творения, разкази, произведения
за деца и три пиеси. Сред по-известните му
творби са “На гости у дявола. Поеми” (1962),
“От дявола до кибернета. Сатирични поеми и
стихове” (1968), “Делфийският оракул” (1983),
“Слънчев сплит” (1988) и др.

1922 - АМЕРИКАНЕЦЪТ КРИСТИАН
НЕЛСЪН ПАТЕНТОВА СЛАДОЛЕДА

ЕСКИМО. Идеята се родила през 1919-а,
когато собственикът на магазин за сла-
долед в Айова видял клиент, чудещ се
дали да си купи сладолед или шоколад.
Нелсън намерил решение - сладолед,
покрит с шоколадова глазура. Нарекъл
го “ескимо пай” или “кифличката на ески-
моса”. Рекламирал го, като прожектирал
и филм за ескимосите. С времето думата
“пай” отпаднала.

1935 - В САЩ Е ПУСНАТА НА
ПАЗАРА ПЪРВАТА В СВЕТА
БИРА В КУТИЯ. Компанията

“Крюгер Бир Нюарк” заляла с ново-
то изобретение щатите Ню Джърси и
Вирджиния. Съхраняването на бира-
та в кутии от стомана, алуминий и др.
сплави се оказало не просто удобно,
а и много икономично.
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Ако трябва да пере-
фразираме един стар виц
относно онзиденшните
баталии около АЕЦ “Бе-
лене”, можем да кажем,
че ако Наполеон имаше
вестниците на Бойко Бо-
рисов, никой не би раз-
брал, че той е загубил
при Ватерло. Във вторник
следобед директорът на
департамента за комуни-
кации на “Росатом” Сер-
гей Новиков съобщи пред
ИТАР ТАСС и български-
те агенции разпространи-
ха, че цената на АЕЦ “Бе-
лене” през 2010 г. е била
6,3 млрд. евро, че русна-
ците са учудени от тира-
жираното от премиера
Борисов число 10 млрд.
от бюджета, че RWE е
напуснала проекта за
втора АЕЦ не за друго, а
заради спънки от страна
на кабинета на ГЕРБ и
други интересни неща.
Вчера, с две изключения,
в пресата - пълно мълча-
ние по случая. Няма тако-

Дали неуспелият
атентатор Октай Енимех-
медов ще запише името
си сред тези на Брут -
единият от убийците на
Цезар, на Лий Харви Осу-
алд, който застреля Ке-
неди, или на Марк Чап-
ман, убил “бийтълса”
Джон Ленън, не е толко-
ва важно. По-съществе-

ното бе зловещият сце-
нарий на покушението
срещу Ахмед Доган в
събота да се превърне в
червена лампичка на
българските политици.
Защото, ако имахме зря-
ла и разумна политичес-
ка класа, стабилно и ак-
тивно мислещо граждан-
ско общество, подобно
нещо нямаше да се слу-
чи. Факт е, че дефицитът
на морал зарази Бълга-
рия със смъртоносния
вирус на безразличие
към насилието. Потриса-
що е, че мнозинството в
НС не пожела да осъди
вчера покушението сре-
щу лидера на ДПС. Де-
путатите от ГЕРБ явно не
си дават сметка, че по
този начин нахъсват

дребните човешки страс-
ти, които може да прозву-
чат индиректно и като
“едните - на сапун, дру-
гите - под ножа”.

Явно, опиянени от
мисълта за недосегае-
мост, управляващите пак
се опитват да се маски-
рат като трите тибетски
маймунки - не видели, не
чули, не говорят. За тях
явно вестта за насилието
срещу български политик
е само апетитна новина
за медиите. Защото в ус-
ловията на политическа
предизборна борба, коя-
то се очертава да бъде
зловеща, да се ползваш
от индулгенцията на не-
досегаемостта е много
удобно. Неслучайно БСП
очаква оставката на

шефа на НСО. Защото
основните негативи си
остават в службата, огла-
вявана от бившия личен
гард на Бойко Борисов.

Никой не може да от-
рече, че обсебващата
власт на премиера
създаде благодатна поч-
ва за избуяване на
кълновете на омразата.
Техните зловредни пло-
дове доведоха до наси-
лие и несигурност. Защо-
то свободата не е върху
“полицейската тесла” на
Цветанов, а в сърцата и
умовете на хората. Но
по-страшното е, че депу-
татите от ГЕРБ счупиха
и загасиха с камъните на
безразличието сигнал-
ната лампичка за опас-
ността от насилие.

Мнозинството пак от-
каза да включи в дневния
ред на парламента об-
съждане на предложения
за промени в НК, свърза-
ни с неизбежната отбра-
на. Че темата е взриво-
опасна, взривоопасна е.
Да се бяга от дискусии
обаче не е решение.

А и казусът не е тол-
кова прост. Показва го и
световната, и българска-

та практика. В САЩ,
където спорът “за” или
“против” оръжията е бо-
лезнено всекидневие,
неизбежната самоотбра-
на е либерализирана до
висоти. За същото пле-
дират и родни политици
- загърбвайки често тра-
гичните последици от
подобна либерализация,
както и факта, че на аме-
риканския пазар прода-
ват бронирани учениче-
ски чанти. Българският
опит, макар и не толкова
наситен като този отвъд
океана, показва, че ог-
раниченията в режима
за придобиване на оръ-
жие от гражданите са
довели до намаляване
на престъпленията. В
средата на 90-те години
на миналия век, когато

почти всеки “бизнесмен”
можеше да си купи оръ-
жие, броят на убийства-
та достигна US-стандар-
тите - почти 6 на сто хи-
ляди. Десет години по-
късно коефициентът пад-
на почти до най-ниските
си нива отпреди 1989-а -
около 2,5.

Безнаказано растяща-
та битова престъпност е
повод привържениците
на либералните мерки да
надигат все по-често
глас. И да срещат подкре-
па сред армията на пост-
радалите и неполучили
справедливо възмездие.
На другия полюс са осно-
вателните притеснения от
увеличаване случаите на
саморазправа.

Спорът да се каже
“сбогом” на оръжията или

да се даде карт бланш
“На оръжие!” е почти като
този за яйцето и кокош-
ката. Ако все още парите
управляват Темида, баба-
итите ще продължат да
злоупотребяват с право-
то за неизбежна самоот-
брана, а почтените граж-
дани - да са безсилни и
да плащат доживот, за-
щото са дръзнали да за-
щитят дома и семейство-
то си.

Няма спор само за
главната роля на държа-
вата. По-ефективното
правораздаване означа-
ва повече законност и
справедливост. А по-доб-
рите социално-икономи-
чески условия ще нама-
лят и агресията. Просто е
- законите трябва само
да се спазват...

ва изявление, няма такъв
човек, няма такава пози-
ция. Вместо това бомбас-
тични заглавия “Руско

светило разби проекта за
“Белене”. Грънци.

Въпросното “светило”,
поканено в парламента от

десебаря Иван Иванов -
проф. Булат Нигматулин,
не можа да отговори пред
депутатите от левицата на
нито един конкретен
въпрос. Гръмогласно обя-
ви, че само далекопро-
водът от “Белене” ще стру-
ва 4 млрд. евро. Когато Ру-
мен Овчаров го попита как
го е изчислил и до коя
точка ще струва толкова,
Нигматулин взе да се гъне
като риба на сухо и да
обяснява, че можело да
струва и 1, и 2, и 3 млрд.
евро. Т.е. професорът при-
зна, че нищо не разбира
и говори глупости. Толко-
ва за “светилото”.

Темата обаче е много
по-сериозна от конкрет-
ните опити за манипула-
ция на обществото от
страна на голяма част от
медиите в България.
Напълно очевидно е, че
значителна част от тях
сега се намират под
пълен правителствен и
дори личен контрол на
Бойко Борисов. Сега ви
лъжат чрез тях за “Беле-
не”, утре може да ви
лъжат за резултатите от
изборите. Така че, уважа-
еми читатели, започвай-
те пак като някога да
четете между редовете,
за да разберете какво
става у нас и по света.
Печално е, но се дока-
рахме дотам.
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Преди десетина дни с тържествен тон

Министерството на финансите оповести,
че са извършени плащания по старата
10-годишна емисия на глобални облига-
ции. Месеци преди това (на 8.07.2012 г.)
беше финализирана нова, 5-годишна
емисия на еврооблигации. Първата сдел-
ка е дело на правителството на НДСВ с
главен архитект министър Милен Велчев,
втората е заслуга на ГЕРБ и е изпълнена
под ръководството на министър Симеон

Проф. Кръстьо
ПЕТКОВ

зирало Закона за държавния дълг, че
никъде не е разписана задължителната
норма международните депозитари -
съхранители и попечители на ценните
книжа, да публикуват списък с имената
на облигационерите. Обратно, съответ-
ният депозитар има право да откаже да
ги огласи публично. Така

тайната на извършените
операции

предварително и придвидливо е гаран-
тирана чрез закон.

От опит се знае обаче, че зад пове-
чето търговски тайни се крие потенциа-
лен или реален измамник, ловък спеку-
лант или просто изпечен крадец. В кон-
кретния случай вече е известно, че
българи са над 50% от купувачите на
облигации от 5-годишния заем. Незави-
симо от обявената от МФ информация
за изключително диверсифицираната
инвеститорска база по географски при-
знак, реалната картина е друга:

 преобладаваща доминация на кли-
енти от континентална Европа - Велико-
британия - 25%, Германия - 17%, Авст-
рия- 13%, Азия - 9%, САЩ офшор - 9%,
Швейцария - 7%, Франция - 5%, Италия
- 5%, други - 10%.

 с 18 инвеститори са проведени сре-
щи от типа “на четири очи”, като 15 от
тях действително участват в записване-
то на емисията. С други 50 предварител-
но селектирани участници в Женева
(Швейцария) е проведен конферентен
телефонен разговор, от които повече от
половината действително стават обли-
гационери на емисията. В резултат на
проведените лични срещи с общо 69 ин-
веститори от Австрия, Швейцария, Гер-
мания и Англия, 42-ма от тях стават об-
лигационери на емисията с подадени
заявки за ценни книжа в общ размер на
1,160 млрд. евро.

Всичко това ни навежда на мисълта,
че тесен кръг “богоизбрани” инвестито-
ри, определени като бъдещи облигаци-
онери - са имали преференциален
достъп до предварителна, вътрешна ин-
формация относно параметрите на сдел-
ката, за която официално беше съобще-
но, че ще е от закрит тип! Конфиденци-
алната информация няма как да се по-
лучи, ако не си приближен до властта
(при това, до най-високия й връх), както
и до финансово-правния екип, израбо-
тил правилата на играта.

Как информацията, която е скрита-
покрита, може да се осветли, за да раз-
берат непосветените какво се е случи-
ло? По принцип това може да стане чрез
няколко процедурни стъпки: 1) разсекре-
тяване на съдържанието на мандата за
преговари с бъдещите инвеститори; 2)
искане да се изясни как изглежда
въпросният “индентур” (договорът за об-
лигационната емисия); 3) оповестяване
на списъка на фактическите притежате-
ли на облигациите (виж отговора на
въпрос №2).

Защо български инвеститори са били
толкова заинтересовани и активни уча-
стници в сделката?

Правилният отговор (по учебник) е:
защото държавните ценни книжа носят
сигурен доход, освен ако държавата не
фалира (България, слава Богу, засега е
на прилична дистанция от такава ката-
строфа).

Точният отговор е друг:

селективно поканените
инвеститори

ползвайки  връзките си с продуцентите,
сценаристите и актьорите на дирижира-
ния  финансов спектакъл, са изместили
други потенциални купувачи! Който не
вярва, нека да направи справка с публи-
кацията във в. “Банкеръ” от  7.07.2012 г.:
“Дянков ощети българските банки”. В нея
се съобщава, че водещите мениджъри
на емисията, съобразявайки се с инст-
рукциите на емитента (българското пра-
вителство), са включили дискриминаци-
онна и деформираща капиталовия па-
зар клауза: български институционални
инвеститори да не бъдат допускани до
закупуване на книжа. Уж с “добрината”
да не се изтегля ликвидност от Бълга-
рия и парите да останат във вътрешния
търговски стокооборот и финансовата
система.

С още две изгодни опции се сдоби-
ват въпросните привилегировани инвес-
титори:

Опция №1:
Пълната доходност на емисията не е

в размер на 4,25%, както публично се
обявява, а почти 10%. Схемата е след-
ната: 4,25% (лихва) + 0,818% отстъпка
(т.е. разликата между номиналната и
емисионната цена на облигацията -
100% - 99,182%) + 4,10% (котировката
на старите облигации на М. Велчев,
които се заменят от новите облигации
на С. Дянков в деня на новата емисия).

Така облигации за 100 EUR номинал
от новата емисия носят на своя прите-
жател чист годишен доход от 9,17 EUR.
Сега става ясно защо в проекта, рати-
фициран от Народното събрание, е из-
рично посочено, че: “Народното събра-
ние на Република България, по предло-
жение на Министерството на финанси-
те, разреши новите облигации да бъдат
емитирани с лихви до 10%!”

Опция №2:
Това е правото на държателите на

български ценни книжа да пласират сво-
бодно облигациите на вторичния капи-
талов пазар. Колко ще спечелят от това
е трудно да се каже. За сведение на
любознателните: още в първия ден след
емитирането и свободната търговия на
вторичен пазар облигацията поскъпна с
1,5% (само за 24 часа), а 6 месеца по-
късно доходността й вече е между 26%-
28%!

Високата доходност по държавно га-
рантирани ценни книжа означава или
висок риск в страната, или източване на
държавни пари към определени “инвес-
титори”. В САЩ доходност на такъв тип
книжа (а вече и на доста други ценни
книжа) над 7% минава на “специален
режим” на разследване, тъй като възник-
ват подозрения за извършване на “usury”

(няма точен термин, най-близък е “узур-
паторство”). Българските институционал-
ни инвеститори (търговски банки, пенси-
онно-осигурителни фондове, застрахова-
телни компании, инвестиционни друже-
ства и др.), които при емитирането бяха
деликатно оставени извън играта, сега
могат свободно и необезпокоявано да
си купят от еврооблигациите, но на “про-
моционална”, по-висока цена!

И още една благина

Ако облигациите са т.нар. обикнове-
ни или купонни, то те се изплащат два
пъти в годината, а не само веднъж! Това
означава, че и бюджетната процедура
на страната през 2013 г. ще предвижда
ревизия на полугодие, за да могат да
“оправят” числата. Подозрителното също
е, че през 2013 г. фискалният резерв се
очаква да падне под 4,5 до към 4 млрд.
лв. Като се има предвид, че около 3
млрд. лв. не бива да се пипат въобще
заради “Сребърния фонд” (за който ми-
налата година се “облизваха” доста спе-
куланти от вътрешния кръг на посвете-
ните), то парите за фискални маневри
през годината ще бъдат около 1 мили-
ард лева и малко отгоре. И сигурно
фамозният Дянков пак ще се кълне, че
от Брюксел не са му платили фактурите
и затова не могъл да вдигне пенсиите...

Кой плаща масрафа за поредния
перфектен, т.е. узаконен финансов гра-
беж (държавен обир)?

Директният отговор е: естествено -
данъкоплатците!

 Изчисленията показват, че за да се
покрият всички харчове по суперсдел-
ката, всеки българин е бил лишен от
над 300 лева доход. Двата милиарда
лева, преминали в банковите сметки на
финансовите спекуланти, от които всеки
втори е наш, роден олигарх, или негов
приближен брокер, са достатъчни, за да
се покрие дефицитът на НОИ, а пенси-
онерите да получат не само коледни до-
бавки, но и допълнителни увеличения
на пенсиите. Оптимизмът на пазарните
фундаменталисти, че все пак спекула-
тивно спечелените пари щели някога да
се върнат като инвестиции в България, е
буквално изсмукан от пръстите (виж. по-
редното съчинение на неспирно шест-
ващия по медиите Георги Ангелов в.
“Сега” (16.01.2013).

Кой би могъл да внесе яснота по гор-
ните въпроси, особено по въпрос №2?

а) Отговорът: “Финансовият министър
Симеон Дянков” би бил по дефиниция
погрешен.

Вярно е, че като

едноличен управител
на дълга

той е осведомен по всички аспекти на
скандалната сделка, но няма да прого-
вори на каквато и да е цена. Просто
така му е поръчано! Останалото зависи
от неговия личен морал - ценност, на
която той и публиката у нас не държат
особено много!

Дянков. Двете участия на България на
световните капиталови пазари са взаим-
но обвързани. Медиите съобщиха пара-
метрите на финансовите операции. На
пръв поглед те са впечатляващи:

Министерството на финансите е на-
редило плащане на 879 849 875 евро в
полза на държателите на глобални об-
лигации на България с падеж 15 януари
2013 г.; в сумата са включени главница
от 818 465 000 евро, както и последната
дължима лихва от 61 384 875 евро.

. След последните плащания външни-
ят дълг на България ще е 6,147 млрд.
евро. Това означава, че дългът ще се
свие от 16,72% от БВП на 14,75%. По
нисък размер на показателя дълг към
брутен вътрешен продукт България за-
ема второ място в ЕС и с поредното му
намаляване ще запази престижната по-
зиция;

 След извършените плащания тази
година нямало да се налага България
да емитира нови облигации на между-
народните финансови пазари.

Тези акценти перфектно се вписват в
медийната стратегия на ГЕРБ “Пропаган-
да на успеха”, заимствана от арсенала
на тоталитарните режими. Тя включва не-
прекъснато фабрикуване и огласяване на
позитивни послания. Когато липсват та-
кива, те просто се измислят. Ако имат и
“тъмна” страна, тя не се коментира.

Важно е да се чуват
фанфарите и поданиците

да ликуват

Именно такъв е случаят с най-нова-
та “брилянтна” емисия на български
ценни книжа на външните капиталови
пазари, отнела дълги месеци за подго-
товка и реализиране на сделката. За
да осветля най-важните елементи от
“скритата картина” на достъпен език, ще
ползвам един елементарен прийом:
въпроси и отговори по предварително
зададена тема: “Кому е изгодна сдел-
ката “Дянков и сие?”

1. Какъв е действителният размер на
харчовете, с които се натовари държа-
вата, за да покрие задълженията по пре-
дишния 10-годишен заем, взет от прави-
телството на НДСВ?

Отговор: Повечето медии се позова-
ват на числото, съобщено от МФ: 879,8
милиона евро. В. “Сега” е по-близо до
истината, като информира, че МФ е на-
редило плащането и на близо 45 млн.
долара по емисията глобални облига-
ции, деноминирани в долари, с падеж
15 януари 2015 година. Експерти са
изчислили, че към тези суми трябва да
се прибавят около 200 милиона лева
други разходи по реализацията на Дян-
ковата емисия. Излиза, че общата сума,
с която се е разделила държавната хаз-
на, надвишава 2 милиарда лева!

2. Кой е купил облигациите от новия
5-годишен заем, осигурил дължимите
суми на държателите на ценни книжа от
2002 г.?

Отговорът е: Няма публични сведе-
ния! И не може да се получат!

Правителството на НДСВ така е фри-

Един
перфектен
грабеж

Един
перфектен
грабеж

Един
перфектен
грабеж

Един
перфектен
грабеж

Един
перфектен
грабеж

На стр. 15
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че за да се покрият харчове
по суперсделката,
всеки българин е бил лишен
от над 300 лева доход
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Искам
думата

Читателят преди всичко

iskamdumata@duma.bg

Р

Ж
Живеем в свободна и демо-

кратична България и на рефе-
рендума на 27 януари 2013 г.
всеки от нас ще може сам да
избере как да отговори на
въпроса да се развива ли ядре-
ната енергетика у нас чрез из-
граждане на нова ядрена цент-
рала. За да направя своя избор
как да гласувам с “да” или “не”,
трябваше да си отговоря пред-
варително на няколко въпроса.

Първият от тези въпроси е
необходима ли е на България
нова ядрена централа. Тъй като
не съм компетентен сам да си
отговоря на въпроса, реших да
се доверя на днешното българ-
ско правителство. То обяви на-
мерението си да строи VII блок
на АЕЦ “Козлодуй”, и доколкото
съм информиран, започна съот-
ветни проучвателни дейности, с
което де факто призна, че на
България е необходима нова
ядрена мощност.

Вторият въпрос, който тряб-

Защо избрах
да гласувам
с „ДА” на
референдума

Защо избрах
да гласувам
с „ДА” на
референдума

Защо избрах
да гласувам
с „ДА” на
референдума

Защо избрах
да гласувам
с „ДА” на
референдума

Защо избрах
да гласувам
с „ДА” на
референдума
Четири причини за положителния
вот на един габровец

Ангел Ил. Ангелов, ГАБРОВО ваше да реша, бе - щом като на
България е необходима нова
ядрена централа, къде да бъде
построена. Кое е по-изгодно
икономически за България - да
се завърши ли строителството
на АЕЦ “Белене” или да започ-
не строителството на VII блок на
АЕЦ “Козлодуй”.

На този въпрос си отгово-
рих сам, като си направих след-
ната простичка габровска
сметка. Досега за изграждане
на АЕЦ “Белене” са вложени
повече от 1 млрд. лева. Произ-
веден е първият 1000-мегава-
тов реактор и е пред завършва-
не вторият. Русия ни съди за 1
млрд. неустойки по договора и
е голяма вероятността да ни
осъди. Моето габровско сърце
се свива само при мисълта, че
България ще хвърли 3-4 млрд.
на вятъра, ако не бъде
завършено строителството на
АЕЦ “Белене”.

Трето, плашат ни разни по-
литици, че ако Русия построи
АЕЦ “Белене”, ще станем ико-

номически и политически зави-
сими от нея. Реални ли са тези
заплахи?

Ето как сам си отговорих и
на този въпрос. Русия построи
АЕЦ “Козлодуй”, снабдява я с
ядрено гориво, участва в
поддръжката й, но това съвсем
не попречи на България да ста-
не член на НАТО и на ЕС. Сега
тя провежда тяхната политика,
защитена е от тях и няма как
да зависи от Русия. Германия
получава 40% от газта, която
консумира, от Русия. Западно-
европейски страни построиха
газопровода “Северен поток”,
започнаха да строят и “Южен
поток” по дъното на Черно
море. Щом те не се страхуват,
че ще станат зависими от Ру-
сия, от какво да се боим ние?
Според мен няма как да ста-
нем икономически и политиче-
ски зависими от Русия, ако
“Атомстрой” довърши строител-
ството на АЕЦ “Белене”.

Четвърто, много се пише и
говори, че произведените руски

реактори са стари модели, че са
много скъпи и че тяхната безо-
пасност не е тъй голяма. Поста-
рах се да направя нужните справ-
ки от изнесеното в медиите и
печата и ето какво установих.

Последната официална
цена на АЕЦ “Белене”, предло-
жена от “Атомстрой” - Русия, е
6,3 млрд.евро. Нереални са ци-
фрите, че строителството на
АЕЦ “Белене” ще струва 21
млрд. лева и ще се изплаща в
продължение на 107 години.
Според атомните експерти тя
ще се изплати за 20 години и
след това в продължение на
40 години ще носи милиарди
левове печалба за България.

Построените реактори за
АЕЦ “Белене” са последната
дума на ядрената техника. Кол-
кото до тяхната безопасност, ще
посоча само този факт. След
трагедията с ядрената централа
в Япония Европейската комисия
извърши проверка на всички
ядрени централи в ЕС. От про-
верката се оказа, че най-безо-

пасни са руските реактори в
блокове V и VI на АЕЦ “Козло-
дуй”. От многото предложения,
които имаше, Турция сключи
договор с “Атомстрой” - Русия,
да й построи ядрена централа
по руски проекти, защото тази
централа е най-модерна в тех-
ническо отношение, най-безо-
пасна и най-евтина. И послед-
но, което не е маловажно, Ру-
сия отпусна кредит на Турция,
за да построи централата.

В твърденията на някои от
противниците на строителство-
то на АЕЦ “Белене” навярно
има и политически моменти, не
дай си, Боже, и обслужване ин-
тересите на чужди компании.
Това съвсем не ме интересува.
Аз, като си направих посоче-
ните по-горе тънки габровски
сметчици, се убедих, че Бълга-
рия има нужда от нова ядрена
централа и най-изгодно е да
се завърши строежът на АЕЦ
“Белене”. Затова на 27 януари
2013 г. с вота си ще кажа “ДА”
на АЕЦ “Белене”.

Референдумът за
бъдещето на ядрената
енергия на България ще
се проведе на 27.01.2013
г. За съжаление и голям
срам пред Европа бълга-
рите ще гласуват не за
въпроса, предложен и
подкрепен от 770 000 из-
биратели. Депутатите от
ГЕРБ, заедно с премиера
Бойко Борисов, не харе-
саха техния въпрос, обви-
ниха авторите, че е неяс-
но формулиран и е пряко
насочен към АЕЦ “Беле-
не”. Затова вместо да го
редактират - както е по
закон - го зачеркнаха и
плюейки в лицето на хи-
лядите избиратели, форму-
лираха свой нов въпрос
“Да се развива ли ядрена-
та енергия в България
чрез изграждането на
нова ядрена централа”.

Новият  въпрос беше
подкрепен в парламента
само от 68 народни пред-
ставители от ГЕРБ и някои
техни “независими” чира-
ци. В него липсва думата
“Белене”. Спорът по нея
създаде голямо напреже-
ние. Така идеята за рефе-
рендума, вместо да обеди-
ни политическите сили, ги
раздели още повече. Този
ход на ГЕРБ показа изку-
шението и страстите на
Бойко Борисов към вож-
дизма. Неговият мерак да
свири първа цигулка в по-
литическия живот на
България и най-вече не-
говото лакомство за пове-
че власт, пари и слава.

Не знаем точно броя
на възмутените от  поли-

Бъдещето на България зависи от нас
тическата абракадабра,
но сме сигурни, че пове-
чето мислещи българи я
приемат като позор,  бе-
зумие и безсрамие. Може
би затова много хора -
учени и политици, работ-
ници и служители, студен-
ти и младежи, окачестви-
ха хода на премиера и на
ГЕРБ като пренебрегване
и потъпкване на основни-
те демократични принци-
пи, безпардонно посега-
телство и гавра с правото
и гласа на народа.

В истинските демокра-
ции “гласът на народа е
Божи глас”. В тези четири
думи се съхранява и пре-
дупреждението на нашия
П.Р.Славейков, че “всяка
власт, която се отдалеча-
ва от народа, пада като
дърво, отсечено от коре-
ни”. Бойко Борисов нито
приема това предупреж-
дение, нито разбира
смисъла му. Въпреки про-
вала в основните сектори
на икономиката, образо-
ванието и културата той
амбицирано се заканва да
управлява България още и
още. Да се смееш ли или
да му се чудиш на акъла.
Но какво да се прави, нали
ние си го избрахме и на
юнашко доверие в аванс
го дарихме с толкова мно-
го власт и доверие. За по-
правителния изпит на из-
бирателите има време.

Сега на дневен ред е
референдумът за ядрена-
та политика на България.
Позицията на премиера
по референдума е трудно
разбираема, подозрител-

на и най-вече загадъчна.
За избирателя не е лесно
да се ориентира и разга-
дае смисъла на причудли-
вата му, хитра и подмамна
декларация. “Ние като
партия сме за ядрена
енергия! Ние сме против
АЕЦ “Белене” с участието
на държавата”. Заедно с
това повечето българи не
могат да разберат и с как-
ва цел той лично възложи
на министър Дянков цяла-
та организация и отговор-
ност за провеждането на
референдума. Та нали той
- след министъра на
вътрешните работи Цве-
тан Цветанов - е най-отри-
чаният, най-псуваният и
оплюван негов любимец?
Учени, професори, учите-
ли вече му поискаха ос-
тавката, а председателят
на Лекарския съюз лично

предупреди премиера, че
министър Дянков е вреден
за България. И въпреки
това Борисов се довери
на него. Защо?

Проблемът за рефе-
рендума и особено за
АЕЦ “Белене” се оказа
много сложен, деликатен
и стратегически отгово-
рен. Затова не може да
бъде решен без гласа на
народа, нито с политичес-
ки заяждания, взаимни
надхитряния и обвинения.
Това обърква избиратели-
те и оставя много от тях на
кръстопът - да участват
или не в гласуването. Хо-
рата вече не знаят на кого
да вярват и от кого да се
пазят. Тук ще вмъкнем и
факта, че властовите изку-
шения на партиите за ди-
виденти, тънките им поли-
тически сметки, набезите

за политическо надмощие
и драстичните призиви на
Иван Костов и Меглена
Кунева за бойкот на ре-
ферендума извадиха де-
бата извън рамките на
здравия политически ра-
зум и го превърнаха в оже-
сточена политическа бит-
ка, не толкова да има или
няма референдум, а по
чия инициатива и идея да
се реализира той. Тъжно,
срамно, но факт.

Може някои да не ни
разберат и упрекнат, че
сме педагози и психолози
със “селско мислене”.
Няма да им се разсърдим,
а ще призовем всички по-
литически лидери от ляво,
дясно и центъра, ако те ис-
тински мислят за бъдеще-
то на България, да преодо-
леят политическия си
инат, злоба и амбиция и

най-после да чуят и осмис-
лят съветите на тези уче-
ни, експерти, политолози,
които доказват, че про-
ектът АЕЦ “Белене” е ну-
жен и изгоден за Бълга-
рия. Това ще помогне на
гласоподавателите да
надмогнат своите съмне-
ния, колебания, и надрас-
нат политическите си при-
страстия, и така по съвест
и разум на 27.01.2013 г. -
независимо от позорната
промяна от ГЕРБ на пред-
варителния въпрос - масо-
во  и непременно да гла-
суват и изразят своето от-
ношение по такъв ключов
и съдбовен проблем,
какъвто е енергийното
бъдеще на България. Гла-
суването на всяка цена
сега е национален дълг и
поучителен бойкот на
опита на СДС и на “Бълга-
рия на гражданите” да
бойкотират референдума.

Нека всички заедно
отиваме към 27.01.2013 г.
с нагласата не да прова-
лим референдума, а с на-
деждата да го спасим. Вся-
ка власт, всяко правител-
ство - лошо или добро -
идва и си отива с гласа и
по волята на народа, а
България остава въпреки
политическите вражди и
противоборства. Дано с
гласуването на референду-
ма някои българи не си
сложат нов грях на душата
и не плюят в кладенеца.
Защото утре могат да по-
искат да пият вода от него.

Ганка и Георги
ЗЛАТИНОВИ

Снимки Мариета ТОМОВА
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Позиция Мисия Брюксел

Ë‰‚‡Î‡ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ, ÏÓÊÂ ·Ë
Á‡˘ÓÚÓ ÔÂ‰ÔÓ˜ËÚ‡ ‰‡ ÒË ÔÂ-
Í‡‚‡ ÓÚÔÛÒÍ‡Ú‡ Ì‡ ‚ËÎ‡Ú‡ ÒË ‚
—‡‰ËÌËˇ. ÕÓ ‚Â˜Â ÁÌ‡Â ‰ÓÒÚ‡
Á‡ ÒÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ ‚ Ì‡¯‡Ú‡ Ó-
‰ËÌ‡ - Á‡ ÍÓÛÔˆËˇÚ‡, Á‡ ÌÂÊÂ-
Î‡ÌËÂÚÓ Ì‡ ÛÔ‡‚Îˇ‚‡˘ËÚÂ ‰‡
‚ÁÂÏ‡Ú ÏÂÍË ÒÂ˘Û Ó„‡ÌËÁË-
‡Ì‡Ú‡ ÔÂÒÚ˙ÔÌÓÒÚ, Á‡ „ÓÎˇÏ‡-
Ú‡ ·Â‰ÌÓÒÚ Ì‡ Ì‡ÒÂÎÂÌËÂÚÓ Ë
‡Ó„‡ÌÚÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ‚Î‡ÒÚÚ‡ - ÒÚÂÂÓÚËÔËÚÂ, Ò ÍÓËÚÓ ÒÚ‡-
Ì‡Ú‡ ÌË Â ËÁ‚ÂÒÚÌ‡ ‚ ·˛ÍÒÂÎÒÍËÚÂ ÒÂ‰Ë.

“Û‰ÌÓ ÏË Â ‰‡ ÒË ÒÔÓÏÌˇ ÔÓ Í‡Í˙‚ ÔÓ‚Ó‰ Úˇ Í‡Á‡ Á‡
ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ Ô˙Ú, ˜Â ¡˙Î„‡Ëˇ Â ìÍÂÈÁË Í˙ÌÚËî. œÓ‚Ó‰Ë
ËÏ‡¯Â ÌˇÍÓÎÍÓ. ƒ‡ÎË ·Â¯Â Á‡ Â‚ÓÏËÎËÓÌ‡ Á‡ ˜‡Î„‡,
‰‡ÎË ·Â¯Â Á‡ „ÓÁÌËˇ ÚÛÔ‡ÌËÍ ÓÍÓÎÓ ÓÔËÚ‡ Ì‡ Û·ËÈÒÚ‚Ó
Ì‡ ƒÓ„‡Ì, ÍÓÈÚÓ ËÁÛÏË Á‡Ô‡‰Ì‡Ú‡ ÔÛ·ÎËÍ‡, ‰‡ÎË ·Â¯Â Á‡
ÔÂ‰ÒÚÓˇ˘Ëˇ ˇ‰ÂÌ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ, ‚ ÍÓÈÚÓ ÛÔ‡‚Îˇ‚‡˘Ë-
ÚÂ ÔÓ‰ÏÂÌËı‡ ‚˙ÔÓÒ‡? ¬ÒÂ Â‰ÌÓ, ‚ÒÂÍË ÔÓ‚Ó‰ Â ÔÓ‰ıÓ-
‰ˇ˘.

“ÂÁË ‰ÌË ·Â¯Â ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÂÌÓ ÌÓ‚ÓÚÓ ÎÓ„Ó Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
- ÌˇÍÓÈ ÒÔÓÎÛ˜ÎË‚Ó „Ó Ì‡Â˜Â ì¯‡ÂÌÓ Í˛ÙÚÂî. œÓÌÂ Â
¯‡ÂÌÓ, Á‡˘ÓÚÓ ÔÂ‰Ë¯ÌÓÚÓ Í˛ÙÚÂ, Ô‡‰ÓÌ ÎÓ„Ó, ÏË
ÔËÎË˜‡¯Â Ì‡ Ì‡ÒÚ˙ÔÂÌÓ Î‡ÈÌÓ, Ò ËÁ‚ËÌÂÌËÂ, Ò˙˘Ó Ò
ÙÓÏ‡ Ì‡ Í˛ÙÚÂ. ƒ‡ÌÓ ÌˇÍÓÈ ÔÒËıÓ‡Ì‡ÎËÚËÍ Ó·ˇÒÌË
Á‡˘Ó, ˘ÓÏ ˜ÛˇÚ Á‡ ‰‡Î‡‚Â‡ Ò ÔË‡, Ì‡ ÚÂÁË ÍÎËÂÌÚË Ì‡
ÒËÒÚÂÏ‡Ú‡ ‚ÒÂÍË Ô˙Ú ËÏ ÒÂ ÔË‚ËÊ‰‡ Í˛ÙÚÂ?

 ˛ÙÚÂ ¡˙Î„‡Ëˇ, ÏÂÌÚÂ ¡˙Î„‡Ëˇ. ¬ ‡ÁÔÓÒÚ‡ÌÂ-
Ì‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ, ÔÓ‰ÍÂÔˇ˘‡ ÎÓ„ÓÚÓ, ÒÂ ÓÍ‡Á‡, ˜Â
ÌËÚÓ ÒÌËÏÍ‡Ú‡ Ò ÏÓ‰ÂÌÓÚÓ ÎÂÚË˘Â Â ·˙Î„‡ÒÍ‡, ÌËÚÓ
Ï‡ˆÍËÚÂ ‚ ÏÓÎ‡ Ò‡ ·˙Î„‡ÍË, ÌËÚÓ ÏÓÎ˙Ú Â ·˙Î„‡ÒÍË,
ÌËÚÓ ‰ÓË ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡ ÓÚÌÓ‚Ó ÌÂ Â ·˙Î„‡ÒÍ‡ (ÚÓÁË Ô˙Ú
Ò‡ ËÁÓ·‡ÁÂÌË ‘ÂÌÒÍËÚÂ ¿ÎÔË, ÌÂ —Í‡ÎËÒÚËÚÂ ÔÎ‡ÌËÌË
‚  ÓÎÓ‡‰Ó, ÍÓËÚÓ ÔÂÁË‰ÂÌÚ˙Ú œÎÂ‚ÌÂÎËÂ‚ Ì‡Ô‡‚Ë
ÔÓ˜ÛÚË).

ƒ‡ÎË ‡ÁÏÂ˙Ú Ì‡ ıÓÌÓ‡‡ Á‡ Â‰ÌÓ ÎÓ„Ó Â ÂˆÂÔÚ‡
Á‡ ÛÒÔÂı? ÀÓ„ÓÚÓ Ì‡ ì–ÓÎËÌ„ —ÚÓÛÌÒî Ò ËÁÔÎÂÁÂÌËˇ ÂÁËÍ
„Ó ÁÌ‡ˇÚ ÏÎ‡‰Ë Ë ÒÚ‡Ë ‚ ˆˇÎ Ò‚ˇÚ. ƒÓÌÂÒÎÓ ËÏ Â ÒÚÓ-
ÚËˆË ÏËÎËÓÌË, ‡ ÚÓÁË, ÍÓÈÚÓ „Ó Â Ì‡ËÒÛ‚‡Î, Â ÔÓÎÛ˜ËÎ
60 Ô‡ÛÌ‰‡. œË Ì‡Ò Â Ò˙˘ÓÚÓ, ÌÓ Ì‡ÓÔ‡ÍË. «‡ ¯‡ÂÌÓÚÓ
Í˛ÙÚÂ Â ÔÎ‡ÚÂÌÓ Â‰ËÌ ÏËÎËÓÌ Ë ¯ÂÒÚÓÚËÌ Ë ÔÂÚ‰ÂÒÂÚ
ıËÎˇ‰Ë ÎÂ‚‡ ÓÚ Ô‡ËÚÂ Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍËˇ ‰‡Ì˙ÍÓÔÎ‡ÚÂˆ.
Œ˜‡Í‚‡ ÎË ÌˇÍÓÈ ÓÚ ÌÂ„Ó ÌˇÍ‡Í‚‡ ÔÓÎÁ‡?

 ÂÈÁË Í˙ÌÚË! “ÓÎÍÓ‚‡ ÎË Â ÚÛ‰ÌÓ ‰‡ ÒÂ ËÁÏËÒÎË
‰Ó·Ó ÎÓ„Ó? ƒ‡ÈÚÂ Á‡‰‡˜‡Ú‡ Ì‡ ‰Âˆ‡. ≈‰ËÌ ˘˙ÍÂÎ,
Í‡Í‚ËÚÓ Û Ì‡Ò ËÏ‡ ÏÌÓ„Ó, Ë ÍÓÈÚÓ Â Ë ÒËÏ‚ÓÎ Ì‡ ÚÛË-
ÒÚËÚÂ, ÍÓËÚÓ ·ËıÏÂ ËÒÍ‡ÎË ‰‡ Ë‰‚‡Ú Â‰Ó‚ÌÓ, ·Ë Ò‚˙¯ËÎ
‡·ÓÚ‡. ¿ÍÓ Â Ì‡ËÒÛ‚‡Ì ÓÚ ‰ÂÚÂ, Ó˘Â ÔÓ-‰Ó·Â. ÕÓ Û
Ì‡Ò Ó‰Ó·Ëı‡ ̄ ‡ÂÌÓÚÓ Í˛ÙÚÂ. ƒ‡ ·ˇı‡ ‰Ó·‡‚ËÎË Ô˙ÊÂ-
ÌË Í‡ÚÓÙÍË, ÔÓÌÂ ·ÂÎ„ËÈˆËÚÂ ·Ëı‡ ÓˆÂÌËÎË!

ÀËÔÒ‡Ú‡ Ì‡ ÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚ Á‡ ÍÓÏÛÌËÍ‡ˆËˇ Ó·Ë˜‡ Ì‡
ÔÓ‚‡Î (ÒÔ‡‚Â‰ÎË‚‡Ú‡) Í‡ÏÔ‡ÌËˇ ‰‡ ÔÓÒÚ‡‚ËÏ Ã‡ÍÂ-
‰ÓÌËˇ Ì‡ ÏˇÒÚÓÚÓ È. Õ‡ ì‡ÌÚËÍ‚ËÁ‡ˆËˇÚ‡î Ì‡ —ÍÓÔËÂ
¡˙Î„‡Ëˇ ÔÓÚË‚ÓÔÓÒÚ‡‚ˇ Ì‡¯ÂÌÒÍ‡Ú‡ ÚËÍ‚ËÁ‡ˆËˇ. (“Â-
ÏËÌ˙Ú ì‡ÌÚËÍ‚ËÁ‡ˆËˇî, ÓÙËˆË‡ÎÂÌ ‚ Ã‡ÍÂ‰ÓÌËˇ, ÒÂ
ÓÔËÚ‚‡ ‰‡ ÎÂ„ËÚËÏË‡ ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡ Ì‡ —ÍÓÔËÂ ‰‡ Í‡‰Â
‡ÌÚË˜ÌÓ ÏËÌ‡ÎÓ ÓÚ Ò˙ÒÂ‰ËÚÂ ÒË.) ÕËÏ‡ ¡ÓÈÍÓ ¡ÓËÒÓ‚,
ÍÓÈÚÓ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚Ë Ì‡ Ì‡È-‚‡ÊÌ‡Ú‡ Ï‡Ò‡ Ì‡ ≈—
‡„ÛÏÂÌÚËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ, Â ÒÔÓÒÓ·ÂÌ ‰‡ ÒÚÓË ÚÓ‚‡? ¬
¡˙Î„‡Ëˇ ÚÓÈ ÏÓÊÂ ‰‡ Â „Ë„‡ÌÚ˙Ú Ò ıËÎˇ‰Ë „Î‡ÒÓ‚Â ÓÚ
‚ÒË˜ÍË ÂÍ‡ÌË, ÌÓ ‚ ¡˛ÍÒÂÎ ‚ ÌÂ„Ó‚Ó ÎËˆÂ ÍÓÏÛÌËÍ‡-
ˆËˇÚ‡ ÓÚÍË Ì‡È-Ï‡ÎÍËˇ ÎËÎËÔÛÚ. «‡ ‰‡ ÒÔÂ˜ÂÎË¯ Â‰Ì‡
Í‡ÛÁ‡, Úˇ·‚‡ ‰‡ ˇ Ó·ˇÒÌË¯. ÕËÚÓ Â‰ËÌ Á‡Ô‡‰ÂÌ ÊÛÌ‡-
ÎËÒÚ ı‡·Â ÒË ÌˇÏ‡ Á‡˘Ó ¡˙Î„‡Ëˇ Ú‚˙‰Ë, ˜Â Ï‡ÎÍ‡ Ë
·ÂÁÔÓÏÓ˘Ì‡ Ã‡ÍÂ‰ÓÌËˇ È Í‡‰Â ËÒÚÓËˇÚ‡, ˜Â Ô‡ÍÓÒÚË
Ì‡ ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡ È Ò »Á‡ÂÎ Ë ÒË ËÁ„‡Ê‰‡ ‡ÎË·Ë Á‡
·˙‰Â˘Ë ÚÂËÚÓË‡ÎÌË ÔÂÚÂÌˆËË. ÕÂ ‰‡È ÒË ·ÓÊÂ ¡ÓË-
ÒÓ‚ ‰‡ Ú˙„ÌÂ ‰‡ Ó·ˇÒÌˇ‚‡ - Ï‡ÍÂ‰ÓÌÒÍËˇÚ ÔÂÏËÂ
ÕËÍÓÎ‡ √ÛÂ‚ÒÍË ˘Â Úˇ·‚‡ ‰‡ ˜ÂÔË.

«‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ÚÂÁË ‰ÌË ˘Â ÒÂ „Ó‚ÓË ‚ÒÂ ÔÓ‚Â˜Â ÔÓ
ÔÓ‚Ó‰ Ì‡ ˇ‰ÂÌËˇ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ. » ÔÓ Ú‡ÁË ÚÂÏ‡ ‰˙Ê‡-
‚‡Ú‡ ËÁ„ÎÂÊ‰‡ ÍÂÈÁË. ŒÒÚ‡‚ˇÏ Ì‡ÒÚ‡Ì‡ ¯ËÁÓÙÂÌË˜-
ÌÓÚÓ ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂ Ì‡ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ, Á‡ ÍÓÂÚÓ Â ÌÛÊÂÌ
ÒÔÂˆË‡ÎËÁË‡Ì ‡Ì‡ÎËÁ. fl‰ÂÌ‡Ú‡ ÂÌÂ„ÂÚËÍ‡ Â ÒËÎÌÓ
ÔÂ˜ÂÎË‚¯ ÒÂÍÚÓ, ÍÓÈÚÓ Ô‡‚Ë ÒËÎÌ‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ Ë ˇ
Ó·Ó„‡Úˇ‚‡, ‚ËÊ‰‡Ï „Ó ‚ ¡ÂÎ„Ëˇ, ‚˙‚ ‘‡ÌˆËˇ. ÕÓ ‚ÒÂ
ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ Ò‡ ÒÚ‡ÌËÚÂ ‚ ≈‚ÓÔ‡, ‚ ÍÓËÚÓ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌÓÚÓ
ÏÌÂÌËÂ ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ÚÓÁË ÒÂÍÚÓ. ¬ ¡ÂÎ„Ëˇ
Ì‡ÔËÏÂ ‚Â˜Â Â ÏÌÓ„Ó ÚÛ‰ÌÓ ‰‡ ÒÂ ÏËÒÎË Á‡ ÌÓ‚Ë
ÏÓ˘ÌÓÒÚË. «‡ÚÓ‚‡ ÔÓÎÓÊËÚÂÎÌÓÚÓ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌÓ ÏÌÂÌËÂ
Û Ì‡Ò Á‡ ˇ‰ÂÌ‡Ú‡ ÂÌÂ„ÂÚËÍ‡ Â Ó„ÓÏÂÌ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÂÌ
Í‡ÔËÚ‡Î. —‡ÏÓ ˜Â Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ¡ÓÈÍÓ ¡ÓËÒÓ‚
‡·ÓÚË Á‡ ÛÌË˘ÓÊ‡‚‡ÌÂÚÓ Ë Ì‡ ÚÓÁË Í‡ÔËÚ‡Î. ¿ÍÓ ·˙Î„‡-
ËÚÂ „Ó ÓÒÚ‡‚ˇÚ Ì‡ ‚Î‡ÒÚ, ÒÍÓÓ ˘Â ÔÎ‡˘‡Ú Á‡ ‚ÌÓÒÌ‡
ˇ‰ÂÌ‡ ÂÌÂ„Ëˇ ÓÚ “ÛˆËˇ.

≈‚ÓÔ‡Î‡ÏÂÌÚ˙Ú ÒÂ „ÓÚ‚Ë ‰‡ Ó·Ò˙‰Ë Ò˙ÒÚÓˇÌËÂÚÓ Ì‡
‰ÂÏÓÍ‡ˆËˇÚ‡ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ ÔÓ ËÒÍ‡ÌÂ Ì‡ ÎË‰Â‡ Ì‡ „Û-
Ô‡Ú‡ Ì‡ ÎË·Â‡ÎËÚÂ, ·Ë‚¯Ëˇ ·ÂÎ„ËÈÒÍË ÔÂÏËÂ √Ë
¬ÂıÓÙÒÚ‡‰Ú. «‡ ‡ÁÎËÍ‡ ÓÚ Ì‡¯ËÚÂ ÁÂ‚ÁÂˆË ‚˙‚ ÙÂÈÒ-
·ÛÍ, ‚ ¡˛ÍÒÂÎ ÌËÍÓÈ ÌÂ ‚ˇ‚‡, ˜Â ‚‡‰ÂÌÂÚÓ Ì‡ ÔËÒÚÓÎÂÚ
ÒÂ˘Û ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍË ÎË‰Â Û Ì‡Ò ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ÚÓÎÍÓ‚‡
‚‡ÊÂÌ ÍÓÌ„ÂÒ Â ·ËÎÓ ËÌÒˆÂÌËÓ‚Í‡. —˙·ËÚËÂÚÓ Á‡ÒÂÌ˜Ë
Â˜Ú‡ Ì‡ ƒÓ„‡Ì, ‚ ÍÓˇÚÓ ÚÓÈ Ì‡Â˜Â ¡ÓÈÍÓ ¡ÓËÒÓ‚
‰ËÍÚ‡ÚÓ Ë ÒÚ‡ıÎË‚Âˆ. ƒÓ„‡Ì Ò˙˘Ó Ú‡Í‡ Ó·‚ËÌË ÔÂÏË-
Â‡ Ë Á‡ ÚÓ‚‡, ˜Â ÍÓ„‡ÚÓ „Ó Â ÒÚ‡ı, ÒÂ Ó·‡Ê‰‡ ‚ “ÛˆËˇ
‰‡ ÏÛ Â¯‡Ú ÔÓ·ÎÂÏ‡...  ÓÈ Â ÔÓ-ÚÛ˜ËÌ ÓÚ ‰‚‡Ï‡Ú‡?

“ÂÁË ÔÓÒÎ‡ÌËˇ ÌÂ ·ˇı‡ ˜ÛÚË ‚ ¯‡ÌÚ‡‚‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ. ŸÓÏ Â Ú‡Í‡, ˘Â ·˙‰‡Ú ˜ÛÚË ÓÚ ¡˛ÍÒÂÎ.

Георги ГОТЕВ

Т
‚ÓˇÚ‡ ÒÚ‡Ì‡ Â ¯‡ÌÚ‡‚‡.
“Ó‚‡ Á‡ ÔÓÂ‰ÂÌ Ô˙Ú ÏË
Í‡Á‡ ÏÓˇ ·˛ÍÒÂÎÒÍ‡ ÍÓ-
ÎÂÊÍ‡, ÍÓˇÚÓ ÌËÍÓ„‡ ÌÂ Â

Крейзи
кънтри

оследните проучвания и
статистики на Острова
стреснаха английското
общество. Според из-
следване от края на м.г.

ПРОУЧВАНИЯ НА ОСТРОВА ПОКАЗВАТ

Разпад на
„класиката”
Медии в Обединеното кралство подхранват страховете на
англичаните от бъдещ приток на роми от България и Румъния
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500 000 лондончани са взели бърз
кредит с висока лихва, за да по-
срещнат нуждите на Коледа. 23%
от населението в британската сто-
лица планират да вземат бърз кре-
дит през следващите шест месеца.
По данни на депутатката Стела
Крийси, която е обявила кампания
срещу бързите кредити, един на три
от тях се взема, за да се покрият с
него предходни бързи кредити.

Кулминацията през декември
бе преброяването на населението.
Резултатите смаяха англичаните -
не че не ги знаеха, но официални-
те данни ги уплашиха. Християните
са намалели драстично, увелича-
ват се мюсюлманите, идващи от
Пакистан например. За десетиле-
тие броят на мюсюлманите е на-
раснал с почти 75% - 1,1 млн. души.

Белите англичани вече
са малцинство в Лондон

Те са малцинство и в Лестър, и
в още няколко града.

Много хора не са се писали
християни, защото не са вярващи,
макар че по културна традиция са.
За някои религия е шопингът, за
други - хевиметълът... И в тази сре-
да не е за учудване, че се увелича-
ват привържениците на национа-
листическите партии. Още на по-
следните местни избори Независи-
мата партия UKIP с лидер Найджъл
Фарадж, която е със силен нацио-
налистичен уклон, спечели добри
позиции и е на трето място по вли-
яние. Тя измести либералдемокра-
тите на Ник Клег, които са управля-
ващи заедно с консерваторите.
Част от консерваторите не харес-
ват вече Камерън и отиват към UKIP.

Идеите за излизане
от ЕС

на националистите, както и на част
от консерваторите, се подхраниха
силно от резултатите от преброява-
нето. За UKIP виновник за небива-
лата емиграция е Брюксел, разре-
шил свободното придвижване.

Само поляците официално са
над половин милион. Догодина ще

дойдат неизвестно колко българи и
румънци и това ужасно плаши ан-
гличаните. Наскоро излезе статия в
“Дейли мейл”, която подхрани стра-
ховете на англичаните с възможен
бъдещ приток на роми от България
и Румъния. Публикацията бе при-
дружена с кошмарни снимки от
“Факултета” в София.

Непрекъснато прииждат нови
емигранти, а на Острова и без дру-
го е тесновато с 56 млн. населе-
ние. Като цяло повечето англича-
ни са толерантни към чужденците
и различията, те знаят, че емиг-
рантите работят здраво. От друга
страна, когато емиграцията над-
хвърля определен процент и става
заплашително висока, местното
население се чувства странно и
неприятно.

Коалиционното правителство
се опитва да отклони емигрантски-
те потоци с всички законни мето-
ди. През декември се предприеха
мерки за ограничаване на емигра-
цията и през университетите. Сту-
дентските визи били “врата” за
влизане и работа в Обединеното
кралство. Затова Boarder Agency
ще “изпитва” бъдещите студенти от
страните извън ЕС по английски
език, както и за причините за пре-
стоя им. Според вътрешния ми-
нистър Териза Мей студентите ще
бъдат проверявани на границата
дали са истински или фалшиви.

Според нея промените няма да
променят намерението Великобри-
тания да привлича най-умните и
добри студенти, само ще спре фал-
шивите. Вътрешният министър
твърди, че по време на предишно-
то лейбъристко правителство мно-
го “студенти” са дошли, без да имат
намерение да учат, а да работят.
Доста

колежи продават
не образование,

а емиграция

Драстични данни от преброява-
нето има и за “клетката на общест-
вото” - семейството. Броят на жене-
ните е паднал под 50%, има 400
000 самотни майки или бащи. Жи-
веещите като партньори неженени
двойки са се увеличили с половин
милион. Броят на децата, живеещи
в семейства на самотни майки
(бащи), се е увеличил от 2,9 млн. на
3,1 млн. за последните 10 години.

Класическото семейство е на
изчезване. Почти всеки ден в меди-
ите се коментират усилията на ка-
бинета да легализира бракове
между гей партньори и стремежа
на англиканската църква да спре
този процес.  Едно от коледните
проучвания на Travelodge гласи, че
на десето място в “националния”
списък на коледните подаръци е
искането на детето за... баща.

Един перфектен грабеж
Тук възниква и друго

подозрение - дали пре-
миерът е запознат дей-
ствително с фактически-
те числа и годишната
проекция на бюджета. И
още: ако са го уведоми-
ли, дали е разбрал как-
ва хитроумна “врътка” са
спретнали неговите
приближени. Съгласно
установената практика,
премиерът получава
всекидневни сводки за
финансовото състояние
на държавата.

Обърнал ли е вни-
мание, че “хватката”:
“Всички пари от бюдже-
та - в една обща смет-
ка”, е хватка толкова по-
дозрителна и опасна,
че един ден ще бъде
изправен пред сакрал-
ния въпрос дали изоб-
що има пари в “негова-
та” държава.  Хипотези-
те са две: едната, че

премиерът знае за бю-
джетните гимнастики,
но си трае; втората, че
е несведущ по темата,
но все пак инстинктив-
но усеща, че нещо не-
редно се върши зад
гърба му. И в двата слу-
чая някой ден именно
той ще изпере пешки-
ра. Справка - Жан Ви-
денов...

б) Отговорът: “БНБ
да се намеси!” е също
неверен.

Централната банко-
ва институция у нас от-
давна е доказала, че
нищоправенето й е лю-
бима роля. А и в случая
на нея е отредено
скромно място: да бъде
касиер на паричните
транзакции!

в) Отговорът: “Парла-
ментарната опозиция
да поеме инициативата
за разплитане на дала-
верата с дълга” изглеж-
да логичен.

Съмнявам се обаче,
че ще се реализира на
практика. Финансисти
като Иван Костов и
Пламен Орешарски
знаят как да поискат
поименния списък на
привилегированите ку-
пувачи и прислужващи-
те “експерти”; могат да
изчислят спекулативни-
те печалби и загубите
за държавата (както
навремето стори Пла-
мен Орешарски - осве-
доми обществеността,
че преките и косвени
щети от “царския” заем
възлизат на над 1 ми-
лиард долара!).

Аз съм скептик, дори
неверник, че сега в
парламента ще се стиг-
не до щателно разслед-
ване на тъмната страна
на сделката по 5-годиш-
ния заем с български
облигации. През целия
период на прехода мак-
симата “Гарван гарвану

око не вади!” запази
своята охранителна
функция спрямо вся-
какъв род финансови
спекуланти. Затова вме-
сто гарваните и лешо-
ядите, в управлението
на икономиката и фи-
нансите трябва да за-
станат хора, притежава-
щи някаква критична
маса от почтеност и
държавническа отговор-
ност.

Въпрос последен:
“Как да се случи тази
промяна?”

Доскоро отговорът
беше: чрез избори. Днес
в Европа в употреба се
пускат нови оръжия:
граждански бунтове и
референдуми, помита-
щи корумпираните ели-
ти (справка -Исландия).

Крайно време е и
българите да се въоръ-
жат с такива ефикасни
и демократични инст-
рументи!

Крейзи
кънтри
Крейзи
кънтри
Крейзи
кънтри
Крейзи
кънтри
Крейзи
кънтри
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Актуално

И

като основен защитник на кау-
зата АЕЦ “Белене”, но и като
носител на единствената алтер-
нативна политическа визия за
развитието на България и ней-
ното бъдеще.

Конкретната дискусия за
Белене има няколко свързани
нива и прочити. На първо място,
това е дебат за ролята на
държавата в икономиката. Дали
България трябва да остави фир-
мите и гражданите да се спася-
ват сами и сами да извеждат
страната ни от кризата, или е
нужна целенасочена държавна

ИТАР-ТАСС

Изказванията на българския ми-
нистър-председател Бойко Борисов, че
за строителството на АЕЦ “Белене” са
били необходими 10 милиарда евро от
държавния бюджет, предизвикват ог-
ромно учудване. Така Сергей Новиков,
директор на департамента за комуни-
кации на “Росатом”, коментира в теле-
фонно интервю за ИТАР-ТАСС неотдав-
нашните изявления на членове на
българското правителство относно
оскъпяването на проекта.

“През 2010 г. на преговорите в Со-
фия едно от условията на българския
премиер беше да не се правят разходи
от държавния бюджет за проекта “Бе-
лене”, каза Новиков. “През ноември
същата година в Москва ние предло-
жихме да построим атомната централа
за сметка на собствен финансов ресурс.
Българската страна на свой ред, в за-
висимост от пакета, който запази за
себе си (51%), трябваше да покрие
съответния дял от разходите за сметка
на приходите от продажбата на произ-
ведената от станцията електроенергия
с приблизителен срок на изплащане
около 19 години. По този начин нито
един лев от държавния бюджет нямаше
да бъде похарчен”, обясни Новиков.

Говорителят на “Росатом” добави, че
по време на преговорите в Москва през
2010 г.  българската страна е заела
странна позиция, заявявайки, че “след
като станцията ще работи на територи-
ята на България, то всички приходи
трябва да влязат в държавния бюджет”.
“Ние предлагахме да построим АЕЦ,
която би могла да произвежда елект-
ричество, което бихме могли да прода-
ваме и да получаваме печалба, раз-
плащайки се с всички участници в про-
екта”, подчерта Новиков.

“Решението да не се работи по тази
изгодна схема беше взето

именно от правителството
на Бойко Борисов, а не от

предходното правителство

или от който и да било друг. Именно
Борисов взе решение да не се строи
централата, за изграждането на която
от бюджета на страната нямаше да

„РОСАТОМ”:

За изграждането на АЕЦ
„Белене” България нямаше да
плати от бюджета нито лев
Щяхте да се издължите за 19 години от приходите, Борисов спекулира с цифрите,
цената на централата е 6,3 млрд. евро, съобщиха от руската компания

бъде похарчен нито лев”, категоричен
е Новиков, добавяйки, че “Росатом” е
бил готов да изпълни условията за ма-
жоритарния дял (51%) в проекта на
българската страна и привличането на
чуждестранен инвеститор.

“Що се отнася до дискусията за це-
ната на АЕЦ “Белене”, тук също трябва
да припомним това, че отново през 2010
г. цената на строителството на двата
енергоблока се равняваше на 6 мили-
арда 297 милиона евро. И министър-
председателят Борисов знае това. Из-
казванията на българската страна, че
цената на АЕЦ е 10 милиарда - са чиста
проба спекулация с цифрите. Ако вклю-
чим съпътстващата инфраструктура в
цената на проекта - електромрежи, ко-
ито трябва да се изградят, градът, който
трябва да се построи, тогава можем да
изчисляваме разходите до безкрай.
Само че не е правилно това да се включ-
ва в цената на станцията”, подчерта
представителят на “Росатом”.

Концернът RWE
напусна заради липсата
на финансови гаранции

от българска страна

Стратегическият инвеститор в АЕЦ
“Белене”, германският концерн RWE, се
отказа през ЕСЕНТА на 2009 г. от уча-

стие в проекта заради липсата на
потвърждение за готовност от страна
на Националната електрическа компа-
ния (НЕК) да финансира своя дял в про-
ектната компания, заяви директорът на
Департамента за комуникации на “Ро-
сатом”, коментирайки изказване на ми-
нистъра на икономиката, енергетиката
и туризма Делян Добрев за причините
за оттеглянето на RWE.

“Директорът на RWE Юрген Гросман
в свое писмо до НЕК от 2009 г. обяви,
че въпреки преговорите с българската
страна така и не е било достигнато спо-
разумение по условията за финансира-
не на проекта. Поради липсата на ясна
българска позиция RWE беше прину-
дена да се изтегли от проекта, при това
в процеса на съвместна работа по АЕЦ
“Белене” концернът отбеляза нейното
високо техническо равнище, което от-
говаря на международните стандарти”,
каза Новиков, позовавайки се на раз-
критата кореспонденция от български-
те чиновници.

“Документите, които бяха обнарод-
вани от министър Добрев, показват, че
RWE потвърждава наличието на инве-
стиционен ресурс в обем на 10,59 млрд.
евро и е била готова да започне рабо-
та по проекта, но германската страна е
молила да се потвърди възможността
на България да финансира своя дял. Но

сроковете за преговори
не бяха спазени

а от НЕК така и не постъпи гаранция за
финансиране. Отсъствието на средства
принуди  премиера Бойко Борисов да
постави условието проектът да не се фи-
нансира със средства от българския бю-
джет. Това условие беше изпълнено, но
Борисов взе решение да се спре проек-
та, което явно не беше по икономически
съображения”, разясни ситуацията пред-
ставителят на “Росатом”.

Новиков смята, че въпреки насроче-
ния за 27 януари референдум по въпро-
са за строителството на нови ядрени
мощности, последната дума ще бъде на
правителството.

„Има много големи полити-
чески игри около проекта

Въпросът, който се задава на рефе-
рендума, не засяга директно АЕЦ “Беле-
не”. Това беше направено съзнателно.
Той може да бъде пренесен към 7 блок
на АЕЦ “Козлодуй”. Затова смятам, че
даже ако има положителен вот и бъде
достигнат необходимия праг на избира-
телна активност, независимо от всичко
решението ще бъде взето от правителст-
вото”, добави Новиков.

22.01.2013 г.

Дебатът за Втора атомна и бъдещето на България
политика за стимулиране на
икономическия растеж и разви-
тие. Ако се върнем към извест-
ната приказка за братята със
счупеното колело на каруцата,
които по съвета на баща си
викали неволята, дилемата е да
продължим да викаме неволя-
та, както правим през повечето
от последните 20 години, или
да запретнем ръкави и сами да
си поправим каруцата.

Елемент от една такава по-
литика е АЕЦ “Белене” - с уси-
лията на държавата се създават
шестдесет хиляди нови работни
места, реализира се огромна
инвестиция, запазват се страте-
гическите предимства на
българската енергетика - може
би последният неликвидиран
остатък на онази икономика,
която до 1989 година осигуря-
ваше пълна заетост и препита-
ние за страна с население де-
вет милиона души.

На второ място, разговорът
за Белене е част от дебата за
структурата на българската ико-
номика. Искаме ли ние Бълга-
рия да продължи развитието от
последните двадесет години,

залагайки на туризъм, донякъ-
де на селско стопанство и евти-
на работна ръка, която ходи на
гурбет. Или искаме, подкрепяй-
ки АЕЦ “Белене”, да подкрепим
промяна в посоката на развитие
на българската икономика, коя-
то да има за цел възстановява-
нето на българската индустрия,
стимулиране на високотехноло-
гичните стопански сектори и
създаване на нови работни ме-
ста тук, в България, като по този
начин се стопира процесът на
обезлюдяване на цели региони.

Всъщност тези два разгово-
ра са като двете страни на една
монета. Отбелязват основната,
дълготрайна и фундаментална
разделителна линия в българ-
ската политика. Това е гранич-
ната бразда между българско-
то ляво и дясно, стократно по-
важна от схоластичния спор за
плоския данък.

Това е битката, в която през
годините на прехода БСП отстъ-
пи твърде много на десницата,
особено след управлението на
Жан Виденов. Това обаче не е
загуба само за БСП, но и за
цяла България. Причини за това

отстъпление могат да се
изтъкват много и различни - от
конюнктурата в глобалната ико-
номика, през липсата на поли-
тическа подкрепа отвън, до на-
истина убийственото отсъствие
на консенсус в българската по-
литика по основните въпроси на
националното развитие.

Сериозното предизвикател-
ство обаче наистина е в маща-
бите на задачата да се реали-
зира нова планирана модерни-
зация на България. Това е висо-
ка и трудно постижима цел.
Дали става въпрос конкретно за
АЕЦ “Белене” или в по-глоба-
лен план за изграждане на нова
модерна икономика, винаги е
по-лесно да се обяснява как
една работа няма да стане, а не
как да се случи. Задачата на
българската десница е изначал-
но по-лесна и може да се сведе
до парадигмата: “Защо да пра-
вим нещо, когато може да не
правим нищо”.

Проблемът не е в единично-
то разсъждение: “Ние можем
без АЕЦ “Белене”. Големият
проблем е, че този начин на
мислене вече 20 години доми-

нира във всички сектори на ико-
номиката и дори във всички
сфери на живота - от АЕЦ-а,
през болниците и науката, до
армията и успехите в спорта.
Лошото е, че с отказа от всяко
производство, от всеки обект, от
всяка социална институция
България се отказва от живи
свои граждани, които се спася-
ват, всеки сам и доколкото
може, в по-голям град или ди-
ректно зад граница. Сега тен-
денцията е, че през 2050 годи-
на ще сме 5 милиона, но няма
гаранция, че през същата 2050-
а тенденцията няма да е, че през
2080 ще сме три милиона, а
през 2100...

Просто в някакъв момент
като общество трябва да сло-
жим край на “свободното пада-
не”, край на това безкрайно
отстъпление, да кажем, че не
искаме повече да вървим в тази
посока, или по-скоро, че не ис-
каме тази липса на посока.
Трябва обаче да го кажем заед-
но, като политическа общност,
като народ. Референдумът на 27
януари е именно такава възмож-
ност за всички българи.

Боян
БАЛЕВ

Сергей Новиков,
директор на департамента за

комуникации на “Росатом”

С
лед като ГЕРБ под-
крепи позицията на
старата десница по
въпроса за референ-
дума, БСП се утвърди
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Култура
очаквайте

Близо 1000 номинации са постъпи-
ли за обработване през изминалите три
седмици от началото на кампанията
“Награди за успелите деца на Бълга-
рия” на фондация “Димитър Бербатов”.

Днес, когато все още не мо-
жем да се опомним от зашеме-
тяващата тотална разруха на
някакъв демагогски демократи-
чен преход, е задължително да
се връщаме добронамерено
към недалечното ни минало, за
да се поучим както от неговите
негативни краски, така и от не-
оспоримите му високи социал-
но-икономически, нравствени и
духовни стойности. Именно та-
кава задача си е поставил на-
шият забележителен покоен
медик проф. Стоимен Дъбов в
своята мемоарно-документална
книга “Моята вселена” (изд.
“Стено” - Варна).

В това рядко вълнуващо и
дълбоко изповедно автобиогра-
фично заглавие авторът, повеж-
дайки ни по своите трудни и
напрегнати житейски пътеки,
съзнателно се е постарал да
разкрие мащабността на креа-

Пътешествие към родината
на боса нова с Мира Кацарова
Пътешествие към родината
на боса нова с Мира Кацарова
Пътешествие към родината
на боса нова с Мира Кацарова
Пътешествие към родината
на боса нова с Мира Кацарова
Пътешествие към родината
на боса нова с Мира Кацарова

Зари от непомръкваща светлина
Продрум ДИМОВ тивната динамика, която възро-

ди страната ни през годините
на нейното социалистическо
развитие. Това предопределя и
цялостното житейско съдържа-
ние на вселената на бъдещия
изтъкнат лекар.

А нейните първи селения за-
почват от родното му село Мало
Конаре, Пазарджишко, където в
семейството на родолюбивите
Борис и Севдалина Дъбови през
1925 г. се ражда този ревностен
труженик на родната ни офтал-
мология и строител на възроде-
ното ни народно здравеопазва-
не. Оттам, от оживените селски
кърища и старата кирпичена
стряха, той ще вземе първите си
важни уроци по труд и родолю-
бие, за да ги продължи по-късно
в местното основно училище и
Мъжката гимназия в Пазарджик,
където винаги се нарежда сред
първите отличници. С нескрито
вълнение ни връща към роман-
тичните си гимназиални години,

които заедно със съуче-
ниците си Александър
Старев, Иван Илков,
Паун Мишев и др. обо-
гатяват с нелегална
дейност като организи-
рани ремсисти в анти-
фашистката съпротива.
А от 5 август 1944 г. се
вливат ентусиазирано
като бойци в парти-
занския отряд “А.
Кънчев” в Родопите.
Редят се страници, на-
ситени с много напре-
жение, драматични и
героични акции в с. Малко Бе-
лово.

Шеметното развитие на съби-
тията след прогонването на хит-
леристите от родината ни заста-
вят довчерашния боец от Бал-
кана да захвърли военната уни-
форма и да се озове в аудитори-
ите на Медицинския факултет на
Софийския университет. Потопя-
вайки ни в примамливата атмо-

сфера на
първите си лю-
бовни трепети,
разказвачът ни
завладява с
удивителната си
н е п о д к у п н а
скромност и ви-
сока нравствена
извисеност, с
кристално чиста-
та си любов,
бликнала към
г и м н а з и с т к а т а
Лили, която ще се
окаже и бъдеща-
та му незаменима

съпруга. Неугасващата им обич
ще им дари две чудесни момче-
та, настоящите талантливи до-
центи-офталмолози Борислав и
Димитър Дъбови. А той, човекът
на дълга, с възрожденска всеот-
дайност поема пътя на своето
стремително професионално из-
растване. Започва като клини-
чен ординатор в ИСУЛ, става

доцент, по-късно и професор,
доктор на медицинските науки.
Публикува над 300 приносни на-
учни статии и 12 монографии,
самостоятелно и в съавторство.

Значително място проф. Сто-
имен Дъбов е отделил и на уси-
лията си да следи и внедрява у
нас върховите научно-техниче-
ски постижения в областта на
офталмологията в Европа и све-
та. Проф. Дъбов и негови колеги
имат решаващ принос за изди-
гане на родната офталмология
на европейско и световно рав-
нище. Неслучайно това му от-
режда място и на ръководител
на Очната клиника към Меди-
цинската академия и директор
на Националния научноизсле-
дователски институт за очни
болести.

Книгата ще бъде представена
днес от 17 ч. в Регионалната

библиотека “Никола
Фурнаджиев” в Пазарджик

Показват филми
в памет на Висоцки

Песни на Владимир Висоцки
(1938-1980) звучат в докумен-
талния филм за артиста “Възпо-
менание”, кино “Одеон” го показ-
ва за 75-годишнината от него-
вото рождение. Прожекциите
започват на 25 януари - рожде-
ния ден на твореца, научи БТА
от филмотеката. “Възпомена-
ние” на режисьора Владимир
Савелиев с участието на Елена
Камбурова отдава почит към
паметта на бележития актьор,
поет и певец. По повод 75-го-
дишнината от рождението на
Владимир Висоцки от 25 до 31
януари ще бъде показан преми-
ерният филм на Русия “Висоцки.
Благодаря, че си жив” в зала 6
(18 ч. и 20,15 ч.) във Фестивал-
ния и конгресен център - Варна.
Режисьор е Пьотр Буслов. В
ролите са Сергей Безруков, Ан-
дрей Смоляков, Иван Ургант,
Андрей Панин, Оксана Акиншина,
Владимир Илин, Дмитрий Астра-
хан, Сергей Шакуров.

Публика ще
присъства
на репетицията
на Джошуа Бел

Ôîíäàöèÿòà íà Áåðáàòîâ
òúðñè äàðîâàíèÿ

Срокът за номинации в кампанията „Награди
за успелите деца на България” е до 10 февруари

Половината от тях са дошли по имейла,
което автоматично ги изключва от уча-
стие. По регламент номинациите се
оформят само в уебсайта на проекта
(http://dberbatov.org/projects/nagradi/) при
спазване на обявените условия, съоб-
щават организаторите.

Крайният срок за подаване на но-
минации за кампанията “Награди за ус-
пелите деца на България” на фондация
“Димитър Бербатов” продължава до 10
февруари. Областите, в които децата
(сами или чрез друг) могат да канди-
датстват със своите отличия за 2012 г.,
са изкуства, наука и спорт. Възрастови-
те категории са три - ученици от I до IV
клас, от V до VIII клас и от IX до XII клас.
Отново се очакват деца с отличия от
българските училища в чужбина, както
и такива с активна гражданска пози-
ция. За “Социален проект” могат да
кандидатстват всички деца, взели уча-
стие в благотворителни и общественоз-
начими инициативи или в състезания

по гражданско образование.
През изминалите пет години фонда-

ция “Димитър Бербатов” се утвърди като
близък приятел на младите таланти на
България. “Следя номинациите, които
се появяват в клуб 2012 в сайта на
проекта, и се радвам на всеки успех.
Деца, ако имате постижения през из-
миналата година - споделете ги с нас,
за да ви се радват повече хора!”, при-
зовава учредителят Димитър Бербатов.

От първата до четвъртата кампания
над 10 000 деца от 193 града и 51
села в цялата страна са изявили жела-
ние да участват. Сред номинираните
има постижения в 42 сфери на изкуст-
вото и 56 вида спорт. Топ отличията за
успехи в науката са 138, а общият брой
на спечелените балкански, европейски
и световни титли е 861. Проектът “На-
гради за успелите деца на България”
се осъществява със съдействието на
МОМН и Асоциацията на българските
училища в чужбина.

Председателят на
Българския културен
клуб в Скопие Лазар
Младенов предлага
на министрите на кул-
турата на Македония
и България Елизабета
Канческа-Милевска и
Вежди Рашидов да
подпомогнат заснема-
нето на художествена
филмова творба по
романа “Шашма” на
македонския писател
Младен Сърбиновски.
Писмото му е изпра-
тено и до министър-
председателите Нико-
ла Груевски и Бойко
Борисов. Младенов
настоява за “художе-
ствено пресъздаване
на някои моменти от
нашата обща исто-
рия”.

Творбата на Сър-
биновски проследява
съдбата на скопско

Българите в Скопие са готови
с филмов проект между
Македония и България

семейство от драма-
тичните събития по
време на Балканска-
та, Първата световна
война, мрачната дик-
татура на кралска
Югославия, опита за
обединение с Бълга-
рия по време на Вто-
рата световна война,
установяването на ко-
мунистическия ре-
жим, катастрофално-
то земетресение от
1963 г., до новите об-
ществени сътресения
и процеси от начало-
то на ХХI век. Кулми-
нация в романа е тра-
гедията на македон-
ските евреи и спася-
ването на български-
те им събратя.

Съвместната рабо-
та по такъв филмов
проект би създала ат-
мосфера на доверие и
приятелство от двете
страни на Осогово, а
финансовата подкре-
па за проекта ще поз-

воли на сценаристи,
актьори, режисьори и
статисти от двете
държави да обединят
своите умения и та-
лант, смятат от БККС.

Лазар Младенов
моли министерствата
на културата да създа-
дат необходимата ко-
ординация и органи-
зация, които да под-
помогнат осъществя-
ването на филмов
проект по романа на
Сърбиновски. Засне-
мането на “Шашма”
ще допринесе за кул-
турното сътрудничест-
во между двете стра-
ни, убедени са бълга-
рите в Македония.

Романът “Шашма”
е издаден и в Бълга-
рия благодарение на
издателството на ВТУ
“Св. св. Кирил и Ме-
тодий”, адаптиран на
литературен българ-
ски език от Ана Ко-
чева.

Веселка
ВЕНКОВА

Мултимедиен
литературно-
музикален
прочит по произ-
ведения на Имре
Кертес в
изпълнение на
актрисата Габри-
ела Хаджикосто-
ва ще се състои
днес от 18 ч. в
зала “Йеруса-
лим” на Еврей-
ския културен
дом (бул. “Ал.
Стамболийски”
50). Авторът и
книгите му,
преведени на
български, ще бъдат представени от
литературния критик Емил Басат. Унгар-
ският писател Имре Кертес е носител на
Нобеловата награда за литература за
2002 г. На български език са издадени
книгите на Кертес “Безсъдбовност”,
“Кадиш за нероденото дете”, “Досието
К.”, “Английското знаме”. Актрисата
Габриела Хаджикостова и режисьорът
Ищван Наги са основатели на “Малко
театро” - Будапеща, което съществува
вече 15 години като независим театър.

Творби от Имре
Кертес ще звучат
в Еврейския дом

Месец преди първия концерт
на американския цигулар Джо-
шуа Бел в България, билетите
за събитието бяха напълно из-
черпани. Музикантът ще свири
на 9 февруари в столичната
зала “България”. Събитието е
част от цикъла “Музиката на
Америка”, организиран от “Кан-
тус фирмус” и фондация “Амери-
ка за България”. Поради големия
интерес на публиката организа-
торите са поискали разрешение
и са получили съгласието на ци-
гуларя за присъствие на слуша-
тели по време на генералната
репетиция, която е на 9 февру-
ари от 16,30 ч. в зала “България”.
Билетите са по 15 и 20 лева,
като ще бъде изпълнена цялата
програма на концерта.
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Пазарджишката галерия

“Артфорум” ще отбележи своя-
та десетгодишнина на 25 яну-
ари с шестдесетата  си излож-
ба. Галерията е създадена през
януари 2003-та. Помещава се в
магазина на Съюза на българ-
ските художници на бул.
“България” 5.

Кураторка е Маргарита Ива-
нова. Целта на галерията е да
запознае жителите на Пазард-
жик с творчеството на худож-
ници от различни градове на
страната и чужбина. В нея се
излагат произведения на изку-
ството, изработени от българ-
ски художници и утвърдени
майстори на занаятите.

С изложбата “Колекция от
XII национална изложба графи-
ка - малък формат” е дадено
началото на галерията, след-
ват редица изложби - самосто-
ятелни и колективни. Галерия-

зложбата “Шестима от 60-те” може да се види до 9 февруари в
галерия “Средец” на Министерството на културата, бул. “Ал.
Стамболийски” 17, научи ДУМА от МК.
В експозицията са включени творби на Валентин Старчев, Георги
Баев, Георги Божилов-Слона, Емил Стойчев, Енчо Пиронков и
Светлин Русев - едни от най-изявените български автори, които
са започнали творческия си път непосредствено преди и през 60-
те г. на миналия век. И шестимата именити творци са били
участници в първата Национална младежка изложба през 1961 г.
Техните авангардни, естетически и артистични търсения са оста-
вили трайна следа в развитието на изобразителното изкуство, а
постигнатите от тях върхове остават недостижими за следващите
творчески поколения. Творбите, които са наредени в столичната
галерия “Средец”, са от личната колекция на Ангел Симеонов.

И

Снимка МИНИСТЕРСТВО НА КУЛТУРАТА
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Галерия „Артфорум”
чества 10 години
Шестдесетата юбилейна експозиция
в Пазарджик е на Биляна Бъчварова

Графиката като изкуство също
присъства в изложбите на га-
лерията с работите на Нико-
лай Спасов, Николай Атанасов,
Маргарита Барбова - ком-
пютърна графика, и с рисунки-
те на Константин Анастасов,
Иво Гълъбов и Милена Бочуко-
ва. През 2007-а “Артфорум” се
включва в Нощта на галериите
към община Пловдив с излож-
бата “Накити от стъкло” на Ева
Пенева. Представя и ревю на
бижута от естествени перли и
на авторски накити от стъкло.
А през 2008 г. в Нощта на га-
лериите показва технологич-
ния процес за изработка на ке-
рамични изделия. Не пропусна
участието си и през 2012 г. на
Фестивала на изкуствата в Па-
зарджик, за което ДУМА писа.

С шестдесетата си изложба
“Артфорум”  представя худож-
ничката Биляна Бъчварова. Тя
завършва графика във ВТУ “Св.
св. Кирил и Методий”. Има мно-
го самостоятелни изложби в
България и чужбина.Творба на Биляна БъчвароваСнимка “АРТФОРУМ”

та дава шанс за изява на мла-
ди автори, студенти и ученици.
Сред тях са Ралица Мирчева,
Момчил Мирчев и Петър Пи-
ронков, които представиха свои
творби в областта на батика,
скулптурата и живописта. За
периода от 2003 до 2013 г. в
“Артфорум” са показани твор-
бите на живописците Марта
Левчева, Митко Железаров,
Милена Мишева, Иво Гълъбов,
Михаела Иванова, Мария Да-
мянова, Ели Станчева, Жание-
ли Станков, Стефан Лютов,
Константин Анастасов, Живко
Янев, Стилян Атанасов, Госпо-
дин Цветков, Илия Банков,
Красимир Яков, Аспарух
Сърбов, Геракси Гераксиев,
Володя Казаков.

Скулпторите Андрей Мос-
ков, Атанас Карадечев и Ми-
лена Бочукова представиха
своите пластични търсения.

Националната награда за живопис
на името на Владимир Димитров-Май-
стора бе възстановена след прекъсва-
не от над 20 години по инициатива на
община Кюстендил, с участието на
Съюза на българските художници и
Министерството на културата.

Последният носител на награда-
та от 1989 г. е художничката Надеж-
да Кутева. Жури в състав Любен
Генов - председател, Емил Стойчев,
проф. Ивайло Мирчев, Любен Зида-
ров, Милко Божков, проф. Свилен
Стефанов и проф. Станислав Памук-
чиев определи носителя на награ-

Стефан Данаилов,
Стоянка Мутафова, Стеф-
ка Костадинова, Димитър
Бербатов, Христо Стоич-
ков, Станка Златева,
Йордан Йовчев, Иван
Абаджиев, Недялко Йор-
данов, проф. Александър
Чирков, Валя Балканска
и първият български кос-
монавт Георги Иванов са
част от гост-художниците
в изложбата “Големите за
малките” на световноиз-
вестния италиански ху-
дожник Албино Питти,
която ще бъде открита на

Известни личности рисуват за талантливите деца на България
31 януари в Галерията за
модерно изкуство.

Това не е първото гос-
туване на италианския
майстор на четката у нас -
миналата есен Питти из-
рисува тролей в центъра
на София, като по този
начин подкрепи кандида-
турата й за културна сто-
лица на Европа през 2019
г. Албино Питти е сред
водещите артисти и създа-
тел на две течения в
съвременното абстрактно
изкуство - стилът и твор-
чеството му са тема на 24

книги, през последните 40
г. има над 500 експозиции
и 80 пърформанса, а него-
ви картини са изложени в
музеи по цял свят.

“България повече от-
всякога се нуждае от сво-
ите таланти”, коментира
мотивите за кампанията
организаторът Марио Ва-
силев и добавя: “Освен
огромен професионалист,
Питти е и много добър
човек - той веднага под-
крепи идеята ми 60% от
всички приходи на из-
ложбата му да бъдат да-

рени за талантливите
деца на България. С него
решихме да предоставим
средствата на фондация
“Димитър Бербатов”, за-
щото по този начин сме
сигурни, че парите ще
отидат по предназначе-
ние”. Изложбата ще бъде
съпътствана от кампания,
по време на която всеки
има възможност да купи
на символична сума ре-
продукция на картините,
нарисувани от Албино и
едни от най-обичаните
личности в България.Албино Питти и Георги Иванов

Андрей Даниел
е носител на наградата
„Вл. Димитров-Майстора”

Андрей Даниел, “Музика от ХХ век”

дата “Владимир Димитров-Майстора”
за 2012 г. Това е проф. Андрей Да-
ниел. През октомври 2012 г. живопи-
сецът представи в галерия “Акаде-
мия” в София изложбата портрети
“Свързани лица”. Останалите с но-
минации за забележителни постиже-
ния през годината са Анета Дръгу-
шану, Василка Монева, Греди Асса,
Долорес Дилова, Любомир Савинов
и Моника Попова.

Наградата ще бъде връчена на 1
февруари в Художествената галерия
“Владимир Димитров-Майстора” в
Кюстендил.



www.duma.bg

duma@duma.bg

Основател
Стефан Продев

И. д. главен
редактор
Юрий
Борисов
yborisov@duma.bg

Зам. главни
редактори
Георги
Георгиев
ggeorgiev@duma.bg
Т а н я
Джаджева
tgeneva@duma.bg

Отговорен
секретар
Ивайло
Гиздов
igizdov@duma.bg

ТЕЛЕФОН
НА ЧИТАТЕЛЯ:
97 05 200
Адрес на редакцията:
София - 1000,
ул. „Позитано” 20А
Факс: 975 26 04,
автоматичен
номератор 97 05 +
вътрешен номер

ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ

В Е С Т Н И К  „ Д У М А ”  Е  Н А С Л Е Д Н И К
Н А  ТРАДИЦИИТЕ НА В Е С Т Н И Ц И Т Е

„ Р А Б О Т Н И К Ъ ” ,
„ Р А Б О Т Н И Ч Е С К И  В Е С Т Н И К ”
И  „ Р А Б О Т Н И Ч Е С К О  Д Е Л О ”

ИЗПОЛЗВАНИ СА И ЕМИСИИТЕ НА БТА, "ФОКУС",
БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

Издател „ДУМА 2008” ЕООД
Николай Малинов

ÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀ

НАБЛЮДАТЕЛ:  Велислава Дърева

БЪЛГАРИЯ: Александър Симов - завеж-
дащ отдел - 230;  Аида Паникян - 218;
Веселка Венкова - 224; Десислава
Велева; Мария Нинова - 230; Павлета
Давидова -  215; Ралица Николова -
230; Юлия Кулинска - 215

ИКОНОМИКА: Наталия Гергова - завеж-
дащ отдел - 247; Мая Калпачка-Йова-
новска - 246; Светлана Велева - 246

СВЯТ: Галина Младенова - завеждащ от-
дел - 219; Алберт Аврамов - 220, Кри-
стиела Симеонова - 220

КУЛТУРА: Вилиана Семерджиева -
завеждащ отдел - 240; Надежда Ушева
- 240; Альона Нейкова - 239

ОБЩЕСТВО: Велиана Христова -
завеждащ отдел - 238; Ина Михайлова
- 214;   Боряна Костова - 231; Валентин
Георгиев - 232; Ева Костова -  229;
Милена Николова

ЧЕТИВО: Борис Данков - завеждащ от-
дел, редактор на “Пегас” - 244; Недел-
ник: Богдан Иванов - 225; Пардон: Чав-
дар Шинов; Художник: Анатолий Стан-
кулов

СПОРТ: Владимир Николов - завеждащ
отдел - 245, Марин Милашки - 245

ФОТО: Благовеста Цветкова - 206; Мари-
ета Томова - 206

ГРАФИЧЕН ДИЗАЙН: Валентин Аргиров;
Желязко Тенчев; Силвия Шопова;
Спаска Венева; Снежана Христова

ОФИС МЕНИДЖЪР:  Ели Мишева  -  200; 226,
факс - 975-26-04

СИСТЕМЕН АДМИНИСТРАТОР: Иван Стоянов - 250

ДИРЕКТОР МАРКЕТИНГ: Дея Йорданова - 207

ДИЗАЙН: Велислава Хубавий - 201

РЕКЛАМА: Петрана Сомлева - 205, Ива Костадинова
- 221; e-mail - reklama@duma.bg, Експонатор: 91975
в. 112; Печат: „Нюзпринт” ЕООД, 1113 София, ул. „Тин-
тява” 100;  “Национална агенция разпространение -
АД” - 02/962-23-23; “Национална дистрибуция” ООД
- 02/975 20 35

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ: Мирослав Александров, Ру-
мяна Кирилова - 208, 203; abonament@duma.bg

КАСА - 97-05-249

НАБОР: Хрисула Василева - 227, e-mail: korespondenti@duma.bg;
ПРОИЗВОДСТВО: Владимир Тополски

19 ЧЕТВЪРТЪК
24 ЯНУАРИ 2013

Управител Павел Бебов

справочник

ÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèí
6 ÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåí

6

ÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâ
9

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
10

9
ÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêè

ÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿ
7

ÐóñåÐóñåÐóñåÐóñåÐóñå
11

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
10

о обяд облачността ще обхване цялата страна и
от юг-югозапад ще завали дъжд. До края на деня
дъждът ще обхване повечето райони, с изключе-
ние на североизточните. Значителни количества

се очакват в Рило-Родопската област. Ще духа слаб южен,
в Източна България югоизточен вятър. Минималните тем-
ператури ще бъдат предимно между минус 1o и 4o, в София
около 0o. Максималните температури ще са между 6o и
11o, в София около 7o.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.46724

GBP
2.32643

CHF
1.57919

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

През нощта срещу петък валежите ще обхва-През нощта срещу петък валежите ще обхва-През нощта срещу петък валежите ще обхва-През нощта срещу петък валежите ще обхва-През нощта срещу петък валежите ще обхва-
нат североизточните райони от страната, нонат североизточните райони от страната, нонат североизточните райони от страната, нонат североизточните райони от страната, нонат североизточните райони от страната, но
от югозапад ще намаляват и постепенно щеот югозапад ще намаляват и постепенно щеот югозапад ще намаляват и постепенно щеот югозапад ще намаляват и постепенно щеот югозапад ще намаляват и постепенно ще
спират. Над планините ще бъде облачно, сспират. Над планините ще бъде облачно, сспират. Над планините ще бъде облачно, сспират. Над планините ще бъде облачно, сспират. Над планините ще бъде облачно, с
валежи от дъжд, над 1500 м н. в. от сняг.валежи от дъжд, над 1500 м н. в. от сняг.валежи от дъжд, над 1500 м н. в. от сняг.валежи от дъжд, над 1500 м н. в. от сняг.валежи от дъжд, над 1500 м н. в. от сняг.
По-значителни ще са валежите в Рило-Родоп-По-значителни ще са валежите в Рило-Родоп-По-значителни ще са валежите в Рило-Родоп-По-значителни ще са валежите в Рило-Родоп-По-значителни ще са валежите в Рило-Родоп-
ския масив. Ще духа умерен до силен вятър отския масив. Ще духа умерен до силен вятър отския масив. Ще духа умерен до силен вятър отския масив. Ще духа умерен до силен вятър отския масив. Ще духа умерен до силен вятър от
юг-югоизток. По Черноморието ще бъде облач-юг-югоизток. По Черноморието ще бъде облач-юг-югоизток. По Черноморието ще бъде облач-юг-югоизток. По Черноморието ще бъде облач-юг-югоизток. По Черноморието ще бъде облач-
но, с валежи от дъжд около и след обяд. Щено, с валежи от дъжд около и след обяд. Щено, с валежи от дъжд около и след обяд. Щено, с валежи от дъжд около и след обяд. Щено, с валежи от дъжд около и след обяд. Ще
духа слаб вятър от юг-югоизток.духа слаб вятър от юг-югоизток.духа слаб вятър от юг-югоизток.духа слаб вятър от юг-югоизток.духа слаб вятър от юг-югоизток.
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“≈À≈÷
ŒÚÎÓÊÂÚÂ ÔÎ‡ÌË‡-
ÌËÚÂ Ô Ú̇Û‚‡ÌË ,̌ ‡ÍÓ
Â ‚˙ÁÏÓÊÌÓ, Ë ÒÂ
Ó„‡ÌË˜ÂÚÂ ‚˙ıÛ

Œ¬≈Õ
œÓÍ‡ÊÂÚÂ Á‰‡‚Ëˇ
ÒË ‡ÁÛÏ, ÌÓ ÌÂ
ÔÂÌÂ·Â„‚‡ÈÚÂ
‚ Ú̇Â¯ÌÓÚÓ ÒË ÛÒÂ-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
”Â‰ËÌÂÌËÂÚÓ ˘Â ‚Ë
ÔÓÏÓ„ÌÂ ‰‡ Ì‡Ô‡-
‚ËÚÂ ‡‚ÌÓÒÏÂÚÍ‡ Ë
ÓÚÍËÂÚÂ ÒÓ·ÒÚ‚Â-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
œÓ‰„ÓÚ‚ÂÚÂ ÒÂ Á‡ ÔÓ-
˜ÂÒÚ‡ ÒÏˇÌ‡ Ì‡ ÒË-
ÚÛ‡ˆËËÚÂ, ÔÂ‰‚Ë‰
Á‡ÔÓ˜‚‡˘ËÚÂ ÔÓ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÌÂÒ ËÁ·ˇ„‚‡ÈÚÂ
ÓÌÂÁË, ÍÓËÚÓ ÔÓ-
ˇ‚ˇ‚‡Ú ÌÂÁ‰‡‚ ËÌ-
ÚÂÂÒ Í˙Ï ‚‡Ò Ë

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ƒÂÌ Ú̌ Â ÓÒÓ·ÂÌ Ë
˘Â ÒË ÒÔÂÒÚËÚÂ ÌÂ-
ÔË Ú̌ÌÓÒÚË, ‡ÍÓ Ó‚-
Î‡‰ÂÂÚÂ ÂÏÓˆËËÚÂ Ë

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
Œ„‡ÌË˜ÂÚÂ ‚ÌËÏ‡-
ÌËÂÚÓ ÒË ‚˙ıÛ ‰Ó-
Ï‡¯ÌËÚÂ Á‡‰‡˜Ë
ËÎË Ô˙Í ÒÎÛÊÂ·ÌË-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
»Ï‡ÚÂ ÒËÎË ‰‡ ÒÂ
ÒÔ‡‚ËÚÂ Ò ÚÛ‰ÌÓ-
ÒÚËÚÂ, ÒÚË„‡ ‰‡ ‚ÁÂ-
ÏÂÚÂ Ô‡‚ËÎÌËÚÂ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ŒÔ‡ÒÌÓÒÚÚ‡ ÓÚ ËÁ-
Ï‡ÏË Ë ‰Û„Ë ÌÂÊÂ-
Î‡ÌË ‡Á‚ËÚË  ̌ Ò -̇
˘ÂÒÚ‚Û‚‡, Á‡ÚÓ‚‡

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
»ÒÚËÌ‡Ú‡ Â, ̃ Â Ò‡ÏË
Úˇ·‚‡ ‰‡ ‚ÁÂÏÂÚÂ
Â¯ÂÌË Ú̌‡ ÒË, ‡ Á‡
‰‡ Ò‡ Ô‡‚ËÎÌË, Â

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

˘‡ÌÂ Á‡ ÌÂ˘‡Ú‡. ŸÂ ÒÂ ÔÓ˜Û‚-
ÒÚ‚‡ÚÂ ÓÚÎË˜ÌÓ.

ÏÂÌË ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò. ÕÓ ‰ÌÂÒ ÚÂ ËÏ‡Ú
ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Í˙Ï ·˙‰Â˘ÂÚÓ.

‰ÂÎ‡Ú‡ ‚Ë. œÓ„ËÊÂÚÂ ÒÂ ‰‡
ÔË‚Â‰ÂÚÂ ‚ Â‰ ÍÌËÊ‡Ú‡ ÒË.

ÚÂ, ÌÓ ÌÂ ÒÂ ‡ÁÔËÎˇ‚‡ÈÚÂ ‚
ÏÌÓ„Ó ÔÓÒÓÍË.

Â¯ÂÌË .̌ ’Ó‡ ÓÚ ·ËÁÌÂÒ‡ ˘Â ‚Ë
‰˙Ê‡Ú ‚ ‰Ó·‡ ÍÓÌ‰ËˆË .̌

ÌËÚÂ ÒË „Â¯ÍË. «‡‰‡˜ËÚÂ, ÍÓËÚÓ
ÔÎ‡ÌË‡ÚÂ, ˘Â ‚ÌÂÒ‡Ú Ò„Ó‚Ó.

Ì‡ÒÓ˜ËÚÂ ‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ ÒË Í˙Ï
ÍÓÌÍÂÚÌË Á‡‰‡˜Ë.

·˙‰ÂÚÂ ÔÓ‰„ÓÚ‚ÂÌË Ë ÌÂ ËÁÎ‡„‡È-
ÚÂ ÔÓ‰Ó·ÌÓÒÚË ÓÚ ÊË‚ÓÚ‡ ÒË.

ÌÛÊÌÓ ‰‡ ÒÚÂ Ò Ó‚Î‡‰ÂÌË ÂÏÓˆËË,
ÒÔÓÍÓÈÌË Ë ‰Ó·ÓÌ‡ÏÂÂÌË.

¬ŒƒŒÀ≈…
√ÓÎˇÏ‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ Á‡-
ÌËÏ‡ÌËˇÚ‡, ÍÓËÚÓ
‚Ë ÔÓÒÚ‡‚ Ú̌ ‚ ÌÂ-
˜Ë  ̌ÛÒÎÛ„‡, ÌÂ Ò‡ ÔÓ

‚ÍÛÒ‡ ‚Ë Ë Í‡ÚÂ„ÓË˜ÌÓ ˘Â
ÓÚı‚˙ÎËÚÂ ÔÓ‰Ó·Ì‡ Á‡‚ËÒËÏÓÒÚ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ·ÎÓÍ

07.30 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ
2013

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ‚ ·Ë·ÎËÓÚÂ-

Í‡Ú‡
09.50 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.55 ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡ ÍÛÔ‡ ÔÓ ÒÍË

‡ÎÔËÈÒÍË ‰ËÒˆËÔÎËÌË
11.00 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.20 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
12.25 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.55 ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡ ÍÛÔ‡ ÔÓ ÒÍË

‡ÎÔËÈÒÍË ‰ËÒˆËÔÎËÌË
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ
15.25 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - ÙËÎÏ/Ô/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.15 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3113 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ -

ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.15 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
18.20 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ Û-

·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
18.25 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
18.30 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.45 ΔÂ·ËˇÚ - Ú‚ ÙËÎÏ
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013: ’ÓÌËÍË
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - Ú‚ ÙËÎÏ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 76
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ.1
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 25
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 88

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 77

21.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 9

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 13

00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 13

01.00 ìŒÙËÒ˙Úî- ÒÂË‡Î, Ò. 5, ÂÔ.
27, 28

03.40 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ‡Ò˙Îî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
21.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 9 ÒÂÁÓÌ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìŒÚÔÎ‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŸÂÚËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ /Ô/

 Œ«»–Œ√
ŸÂ ÒË ÔÓÏÓ„ÌÂÚÂ Ë
Ò‡ÏË, ‡ÍÓ ÔÓ‰Â‰Ë-
ÚÂ ÏËÒÎËÚÂ ÒË Ë
ÔËÓËÚÂÚËÚÂ ÒË.

ƒÂÌ Ú̌ ÌÂ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ  ̆ Á‡ ÌÓ‚Ë
Ì‡˜ËÌ‡ÌË .̌

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÔÂÍËÚÂ ÒË Á‡‰‡˜Ë ‚ Í˙˘Ë ËÎË Ì‡
‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍË Ò‡

‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡-

‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.40 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
17.05 œÂÏËÂ‡. ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
17.35 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì¬ËÍÚÓËˇî
00.15 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
00.25 fi·ËÎÂÂÌ ÍÓÌˆÂÚ Ì‡ fiË

¡‡¯ÏÂÚ
02.25 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
03.20 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.20 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ì¬ËÍÚÓËˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì¬ËÍÚÓËˇî
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20 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Срещат се двама фотографи:
- Казаха ми, че си се оженил. И

как е жена ти, красива ли е?
- Ами, зависи как ще разполо-

жиш осветлението...

БЛАГОВЕСТА КАРНОБАТЛОВА,
оперна певица, педагог
ГАЛИНА ПАНАЙОТОВА,
учредителка на клуба
„Приятели на ДУМА” в Стара Загора
ГЕОРГИ СЛАВЧЕВ, поет
Проф. ГЕОРГИ ЧАПКЪНОВ,
скулптор, педагог
ЕМАНУЕЛА СПАСОВА,
народен представител
Член-кор. ИВАН ИЛИЕВ,
учен-икономист
ИРЕНА СОКОЛОВА,
народен представител
КРАСИМИР СТОЯНОВ,
летец-космонавт
ЛЮДМИЛ ВЕСЕЛИНОВ,
кмет на община Попово
СТАНОЙ МИХОВ, учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Пазарджик
ПАРУШ ПАРУШЕВ, поет
ХАСАН АДЕМОВ,
народен представител
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24
Св. преподобна Ксе-

ния Римлянка (V в.). Св, преподобни Фи-
лон, епископ Колпастийски. Св. Македо-
ний Сирийски. Св. блажена Ксения Петер-
бургска (XIX в.)

Преподобна Ксения се родила в Рим
като дъщеря на знаменит сенатор и носи-
ла името Евсевия, което значи благочес-
тива и отговаряло на нейното религиозно
настроение. Когато станала девойка, ро-
дителите й я сгодили за един велможа и
сенатор. Евсевия обаче била решила да
посвети целия си ангелоподобен живот на
Иисус Христос. Тя усърдно се молила и
взела смело решение да напусне тайно
родителския дом и да изчезне завинаги
от суетния свят на римската аристокра-
ция. Заедно с двете си служителки, пре-
облечени в мъжки дрехи, снабдени с мал-
ко злато за най-дребните си разноски, те
успели да се качат на кораб, пътуващ за
далечна Александрия. Оттам доплували до
остров Коа, който се намирал на 54 км
южно от Халикарнас, в малоазийска Ка-
рия, където наели бедна къщица. Евсевия
помолила своите спътнички за две неща:
да я считат за равна на себе си и да я
наричат само Ксения, което значи стран-
ница. Скрита зад това име, тя искала да
заличи всички следи от своя произход и
фамилия, за да не я открият родителите й.
Игумен Павел остригал в монашество
Ксения и нейните другарки, а после я
посветил за дякониса. Възвишен бил
животът й. Тя приемала храна през ден,
през два, а понякога и през неделя. Кол-
кото била строга към себе си, толкова
била грижлива, снизходителна, ми-
лосърдна и нежна към своите сестри.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ
ременни красавици ще се
борят рамо до рамо в Нощта
на сексбомбите, която ще се
състои на 30 януари в Пла-
нет клуб от 21.30 ч. Двете

Италиански учени смятат, че ревността
може да бъде класифицирана като забо-
ляване. Специалистите намерили в мозъ-
ка област, която превръща човек в луд
ревнивец. Според специалистите за по-
добно състояние е необходимо лечение.
Съществуват няколко типа ревност - де-
пресивна, параноична, маниакална или
причиняваща силен страх. Те се дължат
на биохимичен дисбаланс на тялото. В по-
екстремна форма ревността има вероят-
ност да доведе до опасни последици.
Слабите пристъпи на ревност могат да се
“лекуват” у дома, но при тежките случаи
се налага намеса на специалистите.

Обучение по чужди езици в съчетание с тренировъчен
лагер по различни спортове са хит в офертите на европей-
ското изложение “Отворени врати за образование в чужби-
на 2013”. То ще се проведе на 26 и 27 януари в хотел
“Радисън София” и на 29 януари в гранд-хотел “Димят
Варна”, обявиха организаторите. Акцентът са двуседмични
програми, но при интерес те могат да стигнат и до 2
месеца. “Има начини младите хора да бъдат мобилизирани
да се развиват едновременно в спорта и науката”, смята
Бистра Илиева, управител на консултантска къща “Дарби”,
в чиято програма “Магазин за езикови ваканции” влиза
предложението.
Една от най-интересните оферти е за двуседмичен курс
във футболната академия на Манчестър Юнайтед през
лятото. Доскорошният клуб на Димитър Бербатов предлага
20 часа обучение по футбол седмично в добавка на 12
часа по английски език, като цената е 2350 британски
лири за престоя в пансион. Има и езикови курсове, съчета-
ни с тренировки по баскетбол, водени от известния треньор
от НБА Дейвид Ривърс. Обучението по чужди езици се
предлага и в съчетания с тренировки по плуване, езда,
тенис, голф, фехтовка, сърф, летене със самолет и др.

Предлагат език + спорт за децата през лятото
Мони ГЕОРГИЕВ

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Áèòêà ìåæäó áðåìåííè
â Íîùòà íà ñåêñáîìáèòå
Този сезон ще се даде път и на не особено популярни имена
в родния шоубизнес, които имат амбицията да се развиват,
твърдят организаторите на събитието

Бистра Илиева даде за пример младежкия баскетболен
национал Георги Боянов за талант, търсещ високи

постижения и в спорта, и в обучението

международен конкурс.
В класацията за “Най-секси блондин-

ки” се открояват певицата Пламена, на-
шумялата плеймейтка Гентиана, съпру-
гата на Коцето - Надя, Весела Тотева и
ексвокалът на “Дийп Зоун” - Йоанна
Драгнева. “Най-секси спортистка” ще
бъде избрана измежду Антоанета Сте-
фанова - шах, Александра Жекова - сно-
уборд, Елица Василева - волейбол, Ме-
релин Арно - лека атлетика, Екатерина
Атанасова - джаги. В категорията “Най-
секси модел” се борят Ирена Милянко-
ва, Дарина Гиздова, Ели Рашева, Луиза
Григорова, Ралица Любенова.

За титлата “Най-секси плеймейтка”
се конкурират 5 притежателки на стра-
хотни тела: Алекс Йорданова, Ирина
Рашева, Златина Димитрова, Мелиса
Александрова и несебърската барби
Ивелина Прунова. Македонката Цеце,
тризначките Вяра, Надежда, Любов,
Златка Димитрова, Никол Станкулова и
Мариана Попова се борят за званието
“Най-секси риалити звезда”. В категори-

ята “Най-секси брюнетка” се състезават
Сани Алекса, Лили от “Биг Брадър”,
половинката на Люси Дяковска Каме-
лия, Джена и Славея Сиракова.

“Най-секси бизнес дама” може да ста-
не една от  следните номинирани: Нуша
Петрова, Ани Палашева, Виолета Драга-
нова, Цветелина Николова, Искра Стефа-
нова. Сред номинираните за “Най-секси
водеща” са половинката на Крум Савов -
Мая, Нели Атанасова, Яна Грудева, Вик-
тория Петрова, Алекс Сърчаджиева.

Като закачка от организаторите на
Нощта на сексбомбите тази година е
създадена категорията “Най-секси бюст”.
Тук номинираните ще се оценяват само
по бомбастични данни, а такива притежа-
ват: Светлана Василева, спасителката на
Любен Дилов-син Алекс Йорданова, Сил-
вия Бахати, Лора Караджова и Гентиана
Халити. Този сезон на Нощта на сексбом-
бите ще се даде път и на не особено
популярни имена в родния шоубизнес,
които имат амбицията да се развиват,
твърдят инициаторите на събитието.

Б
хубавици са половинката на Благо Ге-
оргиев - Христина, и любимата на Заха-
ри Бахаров - Диана Алексиева. Те са
номинирани в категорията “Най-секси
двойка”, където се конкурират още с
Андреа и Кубрат, победителя от “ВИП
Брадър” - Лестер, и приятелката му Ра-
дис, Дарко Тасевски и наскоро родила-
та му съпруга Ромина Андонова.

За титлата “Сексбомба на годината”
ще се борят Златка Димитрова, Анд-
реа, Мария, Алисия и Миленита от се-
риала “Под прикритие”. В категорията
“Най-секси Мис” сред номинираните е
новата “Мисис Русия” Антония Петрова,
“Мис Плеймейт” Силвия Бахати, носи-
телката на титлата “Мис България 2012”
Габриела Василева, актуалната “Мисис
България” Йордана Димитрова и Вене-
та Харизанова, която зае III място на

ъстът на една жена вече е важен
фактор при намирането на партньор в
живота, показва ново изследване на
учени от Университета на Грьонинген,
Холандия. Силният пол избира половин-

Мъжете избират жените по височина
мъже, чийто ръст е над 190 см. Докато
високите дами избират партньор с малка
разлика в ръста. Тази тенденция същест-
вува при повече от 10 000 участвали в
проучването британци. Средната разлика
между ръста на мъж и жена в една
двойка е 20 см. Само при две на сто от
обвързаните се наблюдава обратното -
дамите да са по-високи от спътника си.

Японският учен Масахико Нами предложи те-
ория за влиянието на кръвната група върху пред-
почитанията в спалнята. Притежателите на първа
група (0) са пълни със сексуална енергия. Те
обичат да експериментират в леглото. Хората с
втора група (А) са хладни в любовните отноше-
ния. Въпреки липсата на креативност от тяхна
страна, партньорите им обикновено са удовле-
творени от сексуалния си живот. Мъжете и же-
ните с трета група (Б) изглеждат тихи, сдържани
и дори малко скучни. Четвъртата група (АБ) е
рядка и собствениците й са сексмашини.

Четири на всеки 10 от ро-
дените през тази година мо-
мичета ще живеят поне век,
твърдят британски експерти.
Специалистите прогнозират,

РЕВНОСТТА БЕ ПРИЗНАТА ЗА БОЛЕСТ

40% ОТ РОДЕНИТЕ ПРЕЗ 2013 Г.
МОМИЧЕТА ЩЕ СТАНАТ СТОЛЕТНИЦИ

че през 2066 г. ще има най-
малко половин милион сто-
летници на Острова. Те за-
щитават заключенията си с
подобряващите се стандарти

на живот, образование, здра-
веопазване, включително и
на данните за сериозен спад
на смъртни случаи при деца
под 5 годинки.

Кръвната група
с влияние в спалнята

Р
ките си по миризмата, размера на гърди-
те, характера, но и по височина, откриха
специалистите. Любопитен факт е, че из-
вънредно ниските жени се обвързват с

Андреа тренира
за ролята на булка
Андреа тренира
за ролята на булка
Андреа тренира
за ролята на булка
Андреа тренира
за ролята на булка
Андреа тренира
за ролята на булка



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

21 ЧЕТВЪРТЪК 24 ЯНУАРИ 2013

Губивреме



22 ЧЕТВЪРТЪК 24 ЯНУАРИ 2013

Шахмат кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

М

Страница на Лейла ДИМИТРОВА

НИВОТО НА ИГРА НА АНАТО-
ЛИЙ КАРПОВ ПРЕЗ 70-ТЕ ГОДИ-
НИ НА МИНАЛИЯ ВЕК, КОГАТО
РУСКИЯТ ГРОСМАЙСТОР СЕ
СМЯТАШЕ ЗА НЕПОБЕДИМ,
ДНЕС ОТГОВАРЯ ПРИБЛИЗИ-
ТЕЛНО НА НИВОТО НА №40 В
СВЕТОВНАТА РАНГЛИСТА. До
този извод доведе изследването
на международния майстор и
професионален математик Ке-
нет Риган, който от 5 години се
занимава с темата за определя-
не съвпаденията между ходове-
те от турнирните партии и
ходовете, посочени като най-
силни от програмата “Рибка”. По-
интересно е обаче, че според
анализа на Риган, публикуван във
в. “Ню Йорк Таймс”, 40-ият в све-
товната ранглиста (към януари
2013 г. това е руският гросмай-
стор Александър Рязанцев с  ЕЛО
2705) играе на нивото на Карпов
от златния му период.

          

ВИКТОРИЯ ЧМИЛИТЕ И ХА-
РИКА ДРОНАВАЛИ ИЗНЕСОХА
ТРАДИЦИОННИЯ СЕАНС, С КОЙ-
ТО СЕ ОТКРИВА ГОЛЕМИЯТ
ШАХМАТЕН ФЕСТИВАЛ В ГИБ-
РАЛТАР. Турнирът се смята за
най-силния от всички, които се
провеждат по швейцарска сис-
тема, а огромният награден
фонд (първа награда е 20 хиляди
паунда, т.е. близо 50 хиляди лева)
привлича много гросмайстори от
световния елит. Тази година в
основния турнир ще играят 246
шахматисти, сред които и чети-
рима българи. По традиция №1
при жените ни Антоанета Сте-
фанова открива състезателна-
та година с този турнир, в кой-
то призът за най-добре пред-
ставила се жена е 12 хиляди па-
унда. Освен нея за разпределени-
ето на женските награди ще се
бори и Емилия Георгиева, съпру-
га на доайена на националния ни
отбор гросмайстор Кирил Геор-
гиев, който също ще играе. Той
обаче е едва 16-и поред в стар-
товия списък, оглавяван от Ва-
силий Иванчук (ЕЛО 2758).

          
РУСКИЯТ ФИЛАНТРОП АНД-

РЕЙ ФИЛАТОВ, КОЙТО ДАДЕ
ИДЕЯТА И ОСИГУРИ ФИНАНСИ-
РАНЕТО НА МАЧА ЗА СВЕТОВ-
НАТА ТИТЛА МЕЖДУ АНАНД И
ГЕЛФАНД В ТРЕТЯКОВСКАТА
ГАЛЕРИЯ В МОСКВА, сега пла-
нира да открие в една от евро-
пейските столици Музей на
съветското изкуство. Основате-
лят на първия арт-фонд, при-
зван да събира културни ценно-
сти от 1917-1991 г., смята, че
изкуството от този период е
недооценено. Милионерът използ-
ва всякакви нестандартни сред-
ства за популяризирането на
родното културно наследство,
като най-сериозният му проект
досега е миналогодишният дву-
бой за световната корона. “Бла-
годарение на шахмата милиони
хора по света видях шедьоврите
в Третяковската галерия, които
попадаха в кадър по време на
преките предавания от мача”,
споделя позицията си Филатов.

Магнус Карлсен увеличи
преднината си в “А”-турнира
на големия фестивал във
Вайк ан Зее на цяла точка,
след като записа поредна
победа в деветия кръг на над-
преварата. Този път негова
жертва стана Хоу Ифан, коя-
то реши да изненада лидера
в световната ранглиста, ра-
зигравайки неговия “фирмен”
дебют - “Понциани”. “Бях леко
изненадан, че някой играе
срещу мен точно този дебют”,
сподели усмихнат норве-
жецът след партията. “По вре-
ме на цялата битка имах пре-
имущество, което не изпус-
нах нито за момент, и мисля,
че победата дойде напълно
логично”, обобщи Карлсен.
Така след 9 кръга той огла-
вява класирането със 7 т.
Световният шампион Вишва-
натан Ананд направи бързо
реми с Петер Леко, а по
същия начин завършиха и
срещите С.Карякин - П.Хари-
кришна, Е.Л`Ами - Л.Аронян,
Х.Накамура - А.Гири, Ван
Хао - Ф.Каруана. Другата ре-

В светлината на партията Аронян - Ананд
от четвъртия кръг на турнира във Вайк ан
Зее мнозина любители на древната игра,
запознати по-детайлно с историята й, си
спомниха подобен класически пример със
106-годишна давност. В позицията на
диаграма черните офицери стрелят по
същия безпощаден начин към противнико-
вия цар. След последния ход на белите
22.g3, с коя от фигурите си черните трябва
да направят ход, за да спечелят? A) с топа
от c8; Б) с топа от d8; В) с коня от g4?

Г. Ротлеви -
А. Рубинщайн,
Лодз, 1907
Черните на ход
печелят
Отговор:  22...Тc3?
Жертвайки дамата
си, черните елими-
нират защитника
на офицера на е4
и същевременно
топът им заема
активна атакуваща
позиция на 3-та
линия. 23.gh4.
Останалите варианти за защита също са
безрезултатни, например: 23.Оc3 Оe4+
24.Дe4 Дh2#. Или:  23.Оb7 Тg3 24.Тf3
(24.Оf3 Кh2-+) 24...Тf3 25.Оf3 Кf2+ 26.Цg1
(26.Цg2 Дh3+ 27.Цg1 Кe4+ 28.Цh1 Кg3#)
26...Кe4+ 27.Цf1 Кd2+ 28.Цg2 Кf3 29.Дf3 Тd2.
23...Тd2? 24.Дd2. Ако: 24.Дg4, то 24Е Оe4+
25.Тf3 Тf3-+. Или 24.Оc3 Тe2 25.Тf2 Оe4+
26.Цg1 Оf2+ 27.Цf1 Оf3 28.Тd1 Кh2 мат. Не
помага и 24.Оb7 Тe2 25.Оg2 Тh3-+.
24...Оe4+ 25.Дg2 Тh3?... и черният топ
обявява неспасяем мат от h2. Например:
26.Тf3 (26.Тf2 Оf2 27.Дe4 Тh2#) 26...Оf3
27.Дf3 Тh2# 0:1.

Карлсен кове
поредната си победа

с младежко дръзновение
той не можа да надиграе
аутсайдера Иван Соколов,
но пък до края на състеза-
нието му остават сравнител-
но леки противници.

Въпреки че очаквано за-
ема последното място в тур-
нирната таблица, бившата
световна шампионка Хоу
Ифан постигна впечатлява-
ща победа над младата на-
дежда на домакините Аниш
Гири. Първата и единствена
засега точка на китайката
бе двойно по-ценна за нея,
тъй като партията й срещу
Гири бе избрана за най-кра-
сива на шестия кръг и доне-
се на победителката приза
от 300 евро.

Тc8 35.Дe3 Дd6 36.Тe1 Тe8
37.Тc1 Тc8 38.Тe1 e6 39.de6
Оe6 40.Оf1 c4 41.Дc3 Дf8 42.Тe6
fe6 43.Оc4 Тc6 44.Дd4 Дc8
45.Оe2 Тc1 46.Цg2 Тc2 47.Дe4
Дc6 48.Дc6 Тc6 49.f4 Цg7 50.h4
Тc2 51.Цf3 Тc3 52.Цf2 Цf6
53.Оg4 Тc5 54.Оh3 Тc2 55.Цe3
Цe7 56.Оg4 Цd6 57.Оf3 Тc3
58.Цf2 Тc5 59.Оe4 Тa5 60.Оb7
Цc5 61.Цe3 Тa3 62.Цf2 Цd4
63.Оc6 Тa7 64.Цe2 Тc7 65.Оa8
h6 66.Цf2 g5 67.fg5 hg5 68.Цf3
gh4 69.gh4 Цe5 70.h5 Тh7
71.Цg4 Тg7 72.Цh4 Цf5 73.h6
Тg8 74.Оf3 e5 75.Оd5 Тd8 76.h7
Тh8 77.Оg8 e4 78.Цg3 Цe5
79.Цf2 Цd4 80.Цe2 e3 81.Цe1
Цd3 82.Оe6 e2 83.Оg4 Цe3
84.Оe2 Тh7 85.Цf1 Тf7 0:1.

Аниш Гири - Хоу Ифан
22ЕТb3 23.Кb3 Кc4 24.Кc5

dc5 25.Тa1 Дe5 26.Оf4 Дc3
27.Дe2 Кa5 28.Тac1 Дb4 29.Оd2
Дb6 30.Оc3 Кb3 31.Дb2 a3
32.Дa3 Кc1 33.Тc1 Оc3 34.Дc3

зултатна партия на деня бе
победата Ван Вели над
Иван Соколов. Така 4 кръга
преди края подгласникът на
Карлсен - Ананд, заема вто-
рото място с 6 т., следван
от Аронян и Накамура с по
5,5, Карякин, Харикришна -
по 5, Ван Вели, Каруана,
Леко - по 4,5, Ван Хао 4,
Гири 3,5, Л`Ами 3, Соколов,
Хоу Ифан - по 2,5. Комента-
рите за връщането на
Ананд във върхова форма се
оказаха силно преувеличе-
ни, като с приближаването
на края на турнира все по-
ясно се вижда липсата на
енергия у индийския грос-
майстор. С белите фигури

Президентът на Ев-
ропейския шахматен
съюз Силвио Данаи-
лов се срещна с пре-
зидента на Армения
Серж Саркисян по вре-
ме на първия за годи-
ната Президентски
съвет на Международ-
ната федерация по
шахмат (ФИДЕ). На
официалната вечеря
на делегатите двамата
обсъдиха развитието
на програмата “Шах в
училище” на Европей-
ския шахматен съюз и
Данаилов заяви свое-
то желание да почер-
пи от богатия опит, кой-
то има Армения по отношение на
въвеждането на шахмата в образо-
вателната система на страната. Ар-
мения е първата държава в света, в
която учениците задължително изу-
чават древната игра в час, наравно с
другите основни предмети като мате-
матика, физика, химия, биология и т.н.

Срещата със Серж Саркисян, кой-
то е и президент на Арменската шах-
матна федерация, се състоя в армен-
ския курортен град Цахкадзор (в пре-
вод “Долината на цветята”) в присъ-
ствието на много представители на
СМИ. Освен президентското присъ-
ствие това се обяснява и с огромната
популярност на шахмата в страната,
чийто олимпийски отбор, воден от
Левон Аронян, е трикратен олимпий-

Данаилов се събра с колеги
президенти в Армения

Данаилов (вляво) бе топло посрещнат
от президента Саркисян

ски шампион. В столицата Ереван пък
ще се проведе и среща на борда на
Европейския шахматен съюз по-
късно през седмицата. Европейският
парламент прие проекта на Европей-
ския шахматен съюз “Шах в училище”
за въвеждането на програмата в учи-
лищата на 13 март миналата година.

Сред важните решения, взети по
време на съвета, бе и определянето
на домакин за Световното отборно
първенство за жени, което ще се про-
веде от 2 до 13 март тази година.
Досега шампионатът фигурираше
само като дати на сайта на ФИДЕ,
без никаква допълнителна информа-
ция и регламент, но Казахстан спаси
ситуацията, предлагайки да органи-
зира турнира.

Задача

Хоу Ифан
е последна,
но с приз
за най-красива
партия

Хоу Ифан
е последна,
но с приз
за най-красива
партия

Хоу Ифан
е последна,
но с приз
за най-красива
партия

Хоу Ифан
е последна,
но с приз
за най-красива
партия

Хоу Ифан
е последна,
но с приз
за най-красива
партия
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Спорт

Л

Д

гледайте

кратки

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.25 Левски Волей -
Казанлък (жени)

ПО БНТ 2
ФИГУРНО ПЪРЗАЛЯНЕ

21.00 ЕП в Загреб
ПО ЕВРОСПОРТ

ФУТБОЛ
КУПА НА АФРИКА
16.45 Гана - Мали

19.30 Нигер - ДР Конго
ПО ЕВРОСПОРТ 2

СКИ
12.30 СК за мъже в

Кицбюел (тренировка)

Левски ще продаде 19-годиш-
ния Христо Попадийн на 12-ия в
италианската Серия А Киево. “Си-
ните” са се съгласили на оферата-
та на италианците. Тийнейджърът
ще парафира, след като изкара
успешни проби с втория тим на
“летящите магаренца”. По време
на престоя си във Верона Попа-
дийн оставил отлично впечатле-
ние на треньора на дубъла Ло-
ренцо Д`Анна. Така още в петък
вечер шефовете на Киево прати-
ха официална оферта до 26-крат-
ните шампиони, която бе приета
от Илиан Илиев. Италианците ис-
кат за символична сума под наем
юношата на клуба до края на се-
зона, като са обявили и много
добра за Левски цена, която да

Котоошу пада
от лидера,
Аоияма бие японец

 Калоян Махлянов-Котоошу за-
губи срещу лидера в генералното
класиране Харумафуджи в схват-
ка от 11-ия кръг на турнира “Хацу
Башьо” в Токио. Котоошу бе избу-
тан от монголския “Велик шампи-
он” Харумафуджи с хватката “йо-
ритаоши” и има актив 6:5. Такъв
актив вече има и Даниел Иванов-
Аоияма, който избута японеца
Окиноуми. Днес Котоошу излиза
на дохиото срещу другия мон-
голдски “Йокодзуна” - легендата
Хакухо, а Аоияма - срещу бразиле-
ца Кайсей, който тежи 188 кг.

По 400 000 евро
в Реал М за 10-а
Шампионска лига

Всеки един от футболисти-
те на Реал М ще получи премия
в размер на 400 000 евро при
триумф в Шампионската лига,
съобщи испанският спортен
всекидневник “Марка”. Премии-
те са били договорени на тра-
диционна среща между капита-
на на тима Икер Касияс, заме-
стника му Серхио Рамос, гене-
ралния директор Анхел Санчес
и президента на клуба Флорен-
тино Перес.

Шакира дари Пике
с Милан

Шакира дари испанския нацио-
нал Жерард Пике със син. Латино
поп дивата роди в клиника в Бар-
селона точно в 21.36 часа испан-
ско време във вторник, а родите-
лите са избрали името Милан. В
тон с испанските традиции де-
тето носи фамилията и на баща
си, и на майка си - Милан Пике
Мебарак. В своя официален сайт
35-годишната колумбийка споде-
ля, че избраното име за бебето е
от славянски произход и означава
любещ. На древноримски обаче
името означава трудолюбив, а на
санскрит - обединител.

Тим от IV дивизия
на финал за Купата
на лигата

Ч е т в ъ р т о д и в и з и о н н и я т
Брадфорд влезе в историята
като достигна финал за Купата
на Лигата на “Уембли”. В реван-
ша от полуфиналите срещу
Астън Вила тимът от Лига 2
загуби с 1:2 в Бирмингам, но
заради победата с 3:1 в първия
мач си спечели място на финала.
Така скромният тим успя да
вземе скалпа на трети отбор
от Премиършип след Уигън и
Арсенал. Кристиан Бентеке (24)
откри, но Хансън (55) изравни с
глава. Андреас Вайман (89) офор-
ми резултата. На финала Брад-
форд ще срещне Суонзи или Чел-
си, които играха реванш снощи
на стадион “Либърти” след шоки-
ращия успех с 2:0 за тима на
Микаел Лаудруп на “Стамфорд
Бридж” в първия мач.

Левски продава
Попадийн в Италия

платят през лятото, за да откупят
правата на юношеския национал.
Още от идването си на “Герена”
през лятото Илиев обяви, че е
най-добре за младите български
футболисти колкото е възможно
по-рано да заминат за чужбина.

Именно поради тази причина,
въпреки че в момента Попадийн е
резервен вариант на Дъстли Мюл-
дер, специалистът е дал съгласи-
ето си младокът да отиде да се
развива в Италия. Холандецът е
непоклатим на поста десен бра-
нител в Левски, а предвид факта,
че наскоро поднови с 2 г. контрак-
та си, през следващите месеци на
юношата няма да се даде голям
шанс за изява и по-добре да на-
трупа опит в калчото.Христо Попадийн

Спортинг спъва
Божинов

П

Илиян Мицански на лагера в Белек с Кайзерслаутерн

Кайзерслаутерн
не пуска Мицански

Снимка ГОНГ

ортугалският гранд
Спортинг продъл-
жава да лази по
нервите на Валери
Божинов, Верона и

Двама френски футболисти, които разтрогнаха догово-
рите си с ЦСКА, са подали искове във ФИФА за неизпла-
тени суми по договорите. Защитниците Жереми Родригес и
Юнес Бенжалюн, които дойдоха заедно в края на август от
Локо Пд, си искат парите от “армейците” по съдебен път.
Родригес тогава подписа договор за 2 г., а Бенжалюн за 3.
И двамата са получили от началото на август до момента
едва по една заплата, тази за първия месец. Те бяха реши-
ли да разтрогнат контрактите си през ноември, но след
разговори с ръководството, изчакаха до края на полусезо-
на. Сега и двамата са пуснали молби за разтрогване по
вина на клуба. Родригес има един мач за ЦСКА, а централ-
ният бранител е без игрови минути.

Бившият опорен полузащитник на ЦСКА Коста Янев акости-
ра на “Тича”. След провала в преговорите с Тодор Янчев, който
избра офертата на Славия, треньорът на Черно море Георги
Иванов-Гонзо и помощниците му се обръщат към услугите на
Янев. За последно бургазлията бе част от състава на ЦСКА
през миналия сезон. Преди това в кариерата си той има мачове
за Поморие, Нафтекс, Черноморец, Сливен и Локо Сф. Преди
години Гонзо искаше да го вземе от Сливен в Левски, но тога-
вашният президент на “войводите” и кмет на Сливен Йордан
Лечков го продаде вкуп с още 3 от звездите си на ЦСКА.
Легендарният нападател на “сините” се нуждае от футболист на
този пост заради постоянните контузии на бразилеца Самуел
Камазола, който страда хронично с хрущял на коляното.

Виченца. Тимът от Португа-
лия все още не е дал зелена
светлина за трансфера на
българина във Виченца под
наем. Шефовете на Спортинг
просто не отговарят на
обажданията, които валят от
Италия, за да бъде затворе-
на сделката. Ако нещата не
се променят в следващите
часове, високопоставен на-
чалник на Виченца и агентът
на Божинов - Джери Палом-
ба ще пътуват до Лисабон,
за да разрешат въпроса. Тре-
ньорският щаб на Виченца
планира Валери да бъде
титуляр срещу Чезена през
уикенда, но той трябва да
бъде картотекиран пре-
ди това. Без документ за
съгласието на Спортинг Ли-
сабон обаче картотеката е

невъзможна.
Друг български национа-

лен нападател - Илиян Ми-
цански, също има трансфер-
ни проблеми. Той има жела-
ние да напусне Кайзерслау-
терн и да заиграе по-редов-
но в друг клуб от Втора Бун-
деслига. Мицански е на ла-
гер със своя клуб в Турция,
като е съсед на българския
шампион Лудогорец.

“Имам желание да сменя
отбора, но дали ще стане
факт, ще се разбере в близ-
ките дни. Нямам желание да
съм резерва и да играя по
15-20 минути или по 4-5
мача титуляр в един полусе-
зон. За мен конкуренцията в
Кайзерслаутерн не е кой
знае какво. Нормални игра-
чи на нивото на Втора Бун-
деслига. Имах възможността
да поиграя и да разбера за
какво става въпрос. Моето
желание е да продължа пак
във Втора Бундеслига. Нямам

желание да напускам Герма-
ния. Надявам се да
продължа да играя тук. Все-
ки има своите предпочита-
ния. Искам да се докажа тук
и се надявам втори път да
покажа добри изяви. Явно
обаче в Кайзерслаутрен не-

щата не стават. Така се по-
лучиха нещата два пъти по-
ред. От една страна, бях
малко излъган, от друга
страна, получих контузия, и
мисля, че имам още време
да потърся друг отбор”, каза
Мицански.

Французи съдят
„армейците”

Гонзо взима
ненужен в ЦСКА

Локомотив София загуби с 2:3 от
Ботев Враца първата си контролна
среща от зимната подготовка. За
врачани пък успехът бе втори по
време на януарския лагер, като мом-
четата на Тони Здравков тръгнаха с
2:0 в първата проверка. В интересен
двубой, състоял се на централния
терен в Сандански, Ботев поведе с
2:0, но допусна изравняване, преди
да реши нещата в своя полза. Пре-
зидентът на Локо София Николай
Гигов и старши треньорът на Славия
Велислав Вуцов изгледаха на живо
контролата.

Иван Коконов (17) откри от труд-
на позиция под плонжа на Божи-
дар Митрев. Тихомир Найденов (34)
пък удвои с глава. В самия край на
първата част при пробив отляво
Димитър Телкийски центрира във

Станалият излишен вратар на Левски Ивайло
Василев ще се присъедини към предпоследния в
“Б” група Септември Симитли. Василев е бивш
младежки национал, но остана без място на “Ге-
рена” след пристигането на Михаил Иванов от
Ботев Вр. Така първи конкурент на досегашния
титуляр Пламен Илиев става именно Иванов, а за
3-ти страж специалистът по този пост на “Герена”
предпочита да даде възможност на юношата
Александър Любенов да се докаже.  Септември,
който е сателит на Левски, пък се раздели с до-
сегашния си вратар Стоян Васев, преместил се в
Пирин Благоевград. Втородивизионният тим раз-
чита на повече класа от Василев, който все пак
идва с визитка на юношески и младежки нацио-
нал. Преди да се върне на ст. “Георги Аспарухов”,
Ивайло беше под наем във Видима-Раковски и
направи доста добри мачове.

ЛОКО СФ ГУБИ В ПЪРВИЯ
МАЧ ЗА 2013 Г.

вратарското поле, където Бранимир
Костадинов с глава се разписа в де-
бютния си мач за Локо Сф и нама-
ли. След точно час игра резултатът
бе изравнен, след удар на Искрен
Писаров, при който се получи рико-
шет в гърба на състезател на Ботев,
който заблуди вратаря Чавдаров и
топката влезе в неговата мрежа. В
68-ата минута Ботев отново излезе
напред, когато центрирането от кор-
нер на Иванов на първа греда бе
отклонено от Ванков, топката по-
падна в Андрей Атанасов, който
през куп от играчи на Локо Сф вка-
ра за 3:2. Атанасов удари и греда в
80-ата мин. и пропусна да направи
успеха на Ботев Враца още по-из-
разителен. Локо Сф играе утре с
Пирин Разлог, а в събота Ботев
Враца среща Славия.

„Сините” пращат
вратар в “Б” група
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Кайзерслаутерн
не пуска
Мицански

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС

04.00 и 10.30
Аустрелиън

оупън

гледайте

Роджър Федерер (Швейц, №2) се
класира за 10-а поредна година на
1/2-финал на “Аустрелиън оупън”. Но-
сителят на рекордните 17 титли на тур-
нири от Големия шлем счупи своето
постижение, след като пречупи  фина-
листа от 2008 г. Джо-Вилфрид Цонга
(Фр, №7) със 7:6 (4), 4:6, 7:6 (4), 3:6,
6:3. В опит отново да стигне до мача
за титлата Федерер ще срещне Анди
Мъри (Шот, №3), който още няма загу-
бен сет в Мелбърн. Мъри, олимпийски
шампион от Лондон и първенец от
Ю Ес Оупън, намери място в топ 4,
след като разби друг французин -
Жереми Шарди, с 6:4, 6:1, 6:2.

“Беше тежък, дълъг мач и трябва
да се възстановя за 1/2-финала, но
съм млад, така че няма проблеми”,
пошегува се 31-годишният Федерер.
“Очаквам тежка битка срещу Анди,
защото миналата година направи
страхотен сезон. Мъри е страхотен
тенисист и човек, а аз се надявам
този двубой да е нещо специално”,
каза още швейцарецът.

За първи полуфинал в кариерата си
пък се класира 19-годишната Слоун
Стивънс (САЩ, №29). Тийнеджърката
спря една от големите фаворитки Се-
рена Уилямс (САЩ, №3) още на 1/4-
финал. Младата американка не се уп-
лаши от 5-кратната победителка в тур-
нира и я обърна с 3:6, 7:5, 6:4 в страхо-
тен мач, продължил 2:16 часа. Стивънс
бе абсолютно равностойна на далеч
по-именитата си съперничка, която пък
почувства болки в гърба в края на
2-рия сет, а това също повлия за пред-
ставянето й до края на двубоя. За място
на финал Стивънс, която се смята за
новата голяма надежда на САЩ в тени-
са, ще срещне миналогодишната шам-
пионка от Мелбърн Виктория Азаренка
(Блрс, №1), която разпиля Светлана
Кузнецова (Рус) със 7:5, 6:1.

Австрийка е №1
в Пампорово

ФЕДЕРЕР
НА 10-И ПОРЕДЕН
ПОЛУФИНАЛ
В МЕЛБЪРН

Мария Киркова и Александра Попова сред последните
в гигантския слалом за Европейската купа

Победителката Рамона Зибенхофер (в средата) ликува на подиума с Мириам
Пухнер (вляво) и Кайса Клинг след гигантския слалом в Пампорово

изпревари само с 10 стотни от
секундата Мириам Пухнер
(Ав). Последна на почетната
стълбичка се качи Кайса
Клинг (Шв), която бе най-бърза
в първия манш, но на финала
бе по-бавна с 26 стотни от
шампионката. Дъщерята на

единствения олимпийски шам-
пион в спускането и победи-
тел на рали “Париж - Дакар”
Люк Алфан (Фр) - Естел,
завърши 15-а на 1,25 сек.
Състезанието, за което бяха
хвърлени 2 млн. лв., се прове-
де при отлични условия.

България бе представена
от най-добрите ни алпийки
Мария Киркова и Александра
Попова. Мария завърши 36-а с
време 2:01,84 мин. (1:00:08 +
1:01:76). Сани пък остана 43-
та в дебюта си за Европейска-
та купа с време 2:04:08
(1:01:18 и 1:02:90).

“Получи се хубаво състеза-
ние, организацията бе на ниво.
Участието ми като цяло бе
добро, макар че имаше малки
грешки, които ще се опитам да
не допускам в следващите
стартове. Ще се завърна на
пистата с по-голяма увереност,
за да покажа още по-добри
резултати, за които съм гото-
ва”, каза Киркова. “Състезани-
ето беше по-различно от тези,
на които съм участвала. Тук бе
по-сложно, защото състезател-
ките бяха на по-високо ниво.
Трасето е супер. Надявам се
на спускането да се представя
още по-добре”, заяви Попова.

“Това са събития, които
носят престиж на страната ни.
Трудно е кандидатстването за
домакинство на такива над-
превари, защото изисквания-
та на международните феде-
рации са високи, но България
вече доказа, че се справя от-
лично с провеждането им.
Страната ни стои добре в об-
ластта на туризма и затова се
оправяме със състезания не
само от календара на ФИС,
но и с надпревари от други
спортове като голф, лека ат-
летика и т.н.”, заяви министърът
на спорта Свилен Нейков.

Днес е вторият гигантски
слалом за Европейската купа
в Пампорово.

Снимка SPORTNI.BG

РРамона Зибенхофер спече-
ли гигантския слалом в Пам-
порово, валиден за Европей-
ската купа по ски-алпийски
дицсиплини за жени. На пис-
тата “Студенец” в Родопите
австрийката финишира за
общо време 1:58:38 мин. Тя


